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Arbeiderpartiet i Bergen 

PROTOKOLL 

Årsmøtet 2014 

 

 

Til stede: 86 m/stemmerett, 17 uten stemmerett  

Dato: 8. februar 2014  

 
År 2014, den 8. februar kl. 09.30, ble det avholdt årsmøte i Arbeiderpartiet i Bergen. 

Årsmøtet ble holdt i Kongressalen, Folkets Hus. 

 

 

SAK 1 ÅPNING 

 
 Leder, Marte Mjøs Persen holdt åpningstale og minnetale.      

Partifeller som var gått bort i årsmøteperioden ble minnet med ett minutts stillhet. 

 

 Dagsorden: 

 

1. Åpning: a) Minneord v/ Marte Mjøs Persen  

  b) Åpningstale ved Marte Mjøs Persen 

  c) Godkjenning av dagsorden 

  d) Godkjenning av forretningsorden 

  e) Godkjenning av fullmakter 

 

2. Konstituering: a) Valg av 2 dirigenter 

  b) Valg av 2 sekretærer 

c)  Valg av tellekorps 

d)  Valg av redaksjonskomité  

 

3. Beretning 2013 a) Beretning for Arbeiderpartiet i Bergen 

  b) Kontrollkomiteens beretning 

4. Regnskap 2014 a) Revisors beretning 

  b) Kontrollkomiteens beretning 

5. Budsjett 2014 

6. Vedtektsendringer  

7. Innledning v/ leder Marte Mjøs Persen 

8. Innkomne forslag 

9. Debatt 

10. Innledning v/ Helga Pedersen 

11. Paneldebatt om «Sosialdemokratiets fremtid» 

12. Innstilling fra redaksjonskomiteen 

13. Valg i henhold til vedtekter 

14. Avslutning 

 

 

b)  Dagsorden 

      Odd Rambøl foreslo at dagsordens pkt 13, valg i henhold til vedtekter, behandles senest  

      kl. 17. Eventuelt gjenstående saker på dagsorden behandles etter valget. 

      Dagsorden enstemmig godkjent med endring fra Odd Rambøl. 

c)  Forretningsorden enstemmig godkjent    

  d)  Innkomne fullmakter enstemmig godkjent. 

 

 

Registreringer av fullmakter var avsluttet en time etter møtestart og det var 

da 86 til stede med stemmerett og 17 uten stemmerett. 
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SAK 2 KONSTITUERING 

   
a) Etter forslag fra partistyret ble følgende foreslått til dirigenter:  

Anne Gine Hestetun og Roger Valhammer 

 Vedtak:  Enstemmig valgt. 

 

b) Etter forslag fra partistyret ble følgende foreslått til sekretærer:  

Stein Ove Lien og Elisabeth Refvik 

Vedtak:  Enstemmig valgt. 

 

c) Etter forslag fra partistyret ble følgende foreslått til tellekorps:   

Arild Grimastad Iversen - leder, Guro Kvist og Siw-Anita Lien 

Vedtak:  Enstemmig valgt. 

 

d) Etter forslag fra partistyret ble følgende foreslått til redaksjonskomite:  

Hallgeir Utne Hatlevik - leder, Linn Katrin Pilskog, Joril Christensen, Knut Knapskog, 

Rasmus L. Rasmussen og Ronja Breisnes (AUF) 

Stig Morten Frøiland - sekretær 

Vedtak:  Enstemmig valgt. 

 

 

SAK 3 BERETNING 2013 
 

 Dirigenten refererte kontrollkomiteens beretning. 

 

Ordet hadde:  Marte Mjøs Persen, Ole-Jørgen Johannesen, Einar Fredriksen, Arne Jakobsen, 

Arne Jæger 

 

Det var feil 1. mai-parole i beretningen.  

LO i Bergen sin 1. mai-parole var ”Et arbeidsliv for alle – ingen svekkelse av 

Arbeidsmiljøloven”. 

 

Vedtak: Beretning for 2013 enstemmig godkjent med oppretting av 1. mai-parolen. 

 

 

 

SAK 4 REGNSKAP 2013 
 

Dirigenten refererte revisors beretning og leste opp kontrollkomiteens beretning. 

 Leder, Marte Mjøs Persen, gikk gjennom regnskapet. 

 

Ordet hadde:  Einar Fredriksen, Marte Mjøs Persen 

 

Vedtak: Regnskap for 2013 enstemmig godkjent. 

 

 

 

SAK 5  BUDSJETT 2014 

 
 Leder, Marte Mjøs Persen, la frem budsjett for 2014. 

 

Vedtak: Budsjett for 2014 godkjent.   

 
 

 

SAK 6 VEDTEKTSENDRINGER 
 

Marte M. Persen redegjorde for styrets innstilling til vedtektsendringer. 
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Ordet hadde:  Odd Rambøl, Marte Mjøs Persen, Odd Rambøl, Hallgeir Utne Hatlevik, Aud 

Søilen, Rolf Jens Brunstad, Veslemøy Gullachsen 

 

Odd Rambøl foreslo: 

Forslag om endring av punktene 3,2 – 5,2 og 5,3 utsettes. 

Forslagene med begrunnelse sendes til diskusjon i partilagene. 

Forslagene fremmes på neste årsmøte. Dersom partistyret vurderer dette som en hastesak, kan de 

fremmes på ekstraordinært årsmøte. 

 

Odd Rambøl sitt forslag fikk 33 stemmer.  46 stemte for å behandle vedtektsendringene. Odd 

Rambøl sitt forslag falt.   

 

 

Forslag til vedtektsendringer 

 

Endringer:  

§3.1 endring i linje 3 frå «3 uker» til «14 dager».  

§3.12 endring i linje 1 frå «3 uker» til «14 dager».  

§3.2 endring i linje 4,6, §4.10 linje 5 og §5.2 linje 2 frå «AUF i Bergen» til «Bergen AUF».  

 

Vedtak:  Styrets innstilling til vedtektsendring enstemmig vedtatt. 

   

3.2 Årsmøtet velger et styre på 9 medlemmer og 2 varamedlemmer. Blant de 9 medlemmene 

velges leder, politisk nestleder, organisatorisk nestleder, kasserer, studieleder og 

kvinnekontakt. Styrets funksjonstid er på 1 år.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling til vedtektsendring vedtatt. 
  

5.2 Styret består av 9 medlemmer med funksjonstid på 1 år. En representant fra Bergen AUF 

møter med fulle rettigheter.  

Tiltredende medlemmer med tale- og forslagsrett:  

-  partiets fastlønte sekretær  

-  leder av bystyregruppen  

-  1 representant fra byrådet (når det er aktuelt)  

-  1 representant fra fylkestingsgruppen  

 

Tiltredende medlemmer, med unntak av partisekretær, velges av de respektive gruppene.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling til vedtektsendring vedtatt. 

  

5.3 Leder, politisk nestleder og organisatorisk nestleder utgjør arbeidsutvalget. 

Arbeidsutvalget forbereder styremøtene og legger frem for styret de løpende saker.  

Arbeidsutvalget kan fatte endelig vedtak i saker av mindre prinsipiell betydning og i saker 

hvor styret har delegert myndighet til AU.  

I slike saker forutsettes det at AU er enstemmig, og at vedtakene føres i protokoll som 

fremlegges for styret som referatsak. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling til vedtektsendring vedtatt. 

 

 

Det var nå 86 tilstede med stemmerett.  3 personer fikk stemmesedler etter feil i 

innsjekkingen. 
 

 

 

SAK 7 INNLEDNING V/ LEDER MARTE MJØS PERSEN 
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SAK 8 INNKOMNE FORSLAG 
 

Til forretningsorden:  Einar Fredriksen 

 

 

SAK 9  DEBATT 

 
Ordet hadde:  Ronja Løseth Breisnes, Geir Dale, Kristin Akselberg, Per Rune Henriksen, Liv 

Smith, Arne Jakobsen, Odd Rambøl, Ruth Brudvik, Arne Jakob Vik Olsen, Aud Søilen, Rolf Jens 

Brunstad, Tom Threkildsen, Arild Holt-Jensen, Magne Seierslund, Arne Jæger, Ruth Grung, 

Harald Schjelderup.  

Kl. 14.15 ble taletid satt til 2 minutter.  

I den videre debatten hadde følgende ordet:  Håvard Terland, Øystein Hassel, May-Brit Nordås, 

Eigil Knutsen, Nils Gunnar Knutsen, Jette Christensen, Bjørn Laastad, Arild Franzen, Christina 

Nessa, Svein Hindal, Olav Terje Bergo, Siw-Anita Lien, Linn Kristin Engø, Rasmus Rasmussen, 

Andrea Krüger, Rasmus Sandvik, Joril Christensen, Einar Fredriksen, Ole-Jørgen Johannessen, 

Emelin Dias, Emil Gadolin, Gro Berge, Guro Kvist  

 

 

Det var nå 84 med stemmerett. 

 
 

Arne Jakobsen foreslo: 

Representasjon fra Seniorutvalget i partiets organer 

Med bakgrunn i at det er opprettet seniorutvalg i AP i Bergen, samt at 40 % av medlemsmassen er 

over 60 år, ber årsmøtet om at Seniorutvalget gis representasjon i partiets organer på lik linje med 

AUF. 

 

 Vedtak:  Forslaget ble oversendt det nye partistyret. 

 

 

 

1. Ja til regioner – Styret AiB  

 

Arbeidet med en omfattende kommunereform er startet. Mye tyder på at diskusjonen om 

fylkeskommunens rolle skyves ut i tid. Siden regjeringspartiene ønsker en to-nivå modell, må vårt 

svar være allerede nå å sette fremtidige regioner på dagsorden.  

 

I tillegg til dagens fylkeskommunale oppgaver bør statlige oppgaver innenfor f.eks. samferdsel, 

forskning og utdanning, kultur, næringsutvikling og natur- og ressursforvaltning vurderes lagt til 

regioner. Fylkeskommunene på Vestlandet bør for øvrig allerede nå ta initiativ til å utrede hvilke 

oppgaver en vestlandsregion kan påta seg, og således kunne bli en «pilotregion».  

 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas og oversendes årsmøtet i HAP.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

2. Småkraftverk – Styret AiB  

 

Hordaland er det største vannkraftfylket i landet, der bruk av vannressursene til energiproduksjon 

har lange tradisjoner.  De siste årene har vi sett en stor økning i søknader om tillatelse til bygging 

av småkraftverk i Hordaland. Ved vurdering av om en skal gi tillatelse til bygging av småkraftverk 

er det en rekke hensyn som må veies mot hverandre. Spørsmål som lokal næringsutvikling, 

bosetting i distriktene og kraftproduksjon må veies mot hensynet til natur og miljø. I tillegg må den 

samfunnsmessige nytten til småkraftverkene måles opp mot de naturmessige inngrepene denne 

type aktivitet faktisk representerer.  

 

Vernede vassdrag 
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Utbygging av småkraftverk i allerede vernede vassdrag fører med seg spørsmål av både praktisk og 

prinsipiell karakter. Når et vassdrag er vernet er det gjort fordi det er særlige grunner til å beskytte 

området mot menneskelige inngrep. På grunn av dette er det i vernede vassdrag ikke lov å ta ut mer 

enn 1 MW i kraftproduksjonen. Dette gjør at det rent praktisk sett ikke har noen nevneverdig 

samfunnsnytte.  

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener: 

- at myndighetene skal avslå søknader om bygging av småkraftverk i vernede vassdrag 

- at i saker der utbygging av kraftverk vil få negative konsekvenser for det biologiske 

mangfoldet, enten i byggeperioden, eller permanent, så skal naturvernmessige hensyn veie 

tyngst. 

 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas og oversendes årsmøtet i HAP. 

 

Arild Holt-Jensen foreslo: 

Strekpunkt 2 utgår. (- at i saker der utbygging av kraftverk…) utgår. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt.  Forslag fra Arild Holdt-Jensen falt. 

 

 

3. Permittering må være ett mulig alternativ – Fagbevegelsens partilag  

 

Regjeringen har endret permitteringsregelverket slik at det er blitt dyrere for arbeidsgivere å 

permittere. Oppsigelser blir foretrukket på grunn av prisen. Dette gjør at arbeidsgivere mister 

kompetent arbeidskraft i en fase hvor bedriften gjerne møter midlertidig nedgang. I dag må 

arbeidsgiver betale 20 dager med lønnsplikt etter arbeidstaker har fratrådt, før den enkelte kan 

motta dagpenger fra NAV. Det sier seg selv at arbeidsgiver heller sier opp arbeidstakerne. 

Permittering er et viktig verktøy i en omstilling eller kort periode med nedgang.  

 

Arbeiderpartiet i Bergen aksepterer ikke argumentet som blir servert at det er så få som blir 

permittert. Dette er viktig for dem det gjelder og permittering blir ikke brukt mer ved å gjøre det 

dyrere. 

 

Arbeiderpartiet må jobbe for å senke arbeidsgivers lønnsplikt ved permittering tilbake til 10 dager. 

 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas og oversendes stortingsgruppen.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

4. En arbeiderfiendtlig politikk – Fagbevegelsens partilag  

 

2014 blir det året den mørkeblå regjeringen viser sitt sanne ansikt. Allerede i 

Regjeringserklæringen fikk vi de første pekepinnene på hvordan Norge skulle endres. Skattelette 

for de som hadde mest, betalt av de som hadde minst. Mer midlertidige stillinger trengtes å få flere 

utsatte grupper inn i arbeid. All erfaring tilsier at flere midlertidige stillinger skaper ikke 

arbeidsplasser. De fortrenger faste stillinger. For å spare penger har regjeringen kuttet i vilkårene 

for å få lønn ved konkurs. Lønnsgarantifondet skal nå kun dekke 1 måneds tapt lønn. Her tar man 

fra dem som har mistet jobben og lønn for å finansiere skattekutt. 

 

Arbeidstakere skal kunne stole på at Arbeiderpartiet er garantisten for en god lovgivning som 

anerkjenner at når arbeidskraft kjøpes så er det ikke arbeidskraftselgeren som er den sterke part. 

Arbeiderpartiet skal derfor jobbe for å bedre arbeidstakeres rettigheter og forsvare 

arbeidsmiljøloven mot endringer som forverrer arbeidstakeres hverdag. 

 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas og oversendes stortingsgruppen.   

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 
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5. Bygging av hurtigladestasjon for el-bil – Åsane Arbeiderparti  

 

Antall El biler i Bergen øker med rekordfart. Det er derfor viktig at myndighetene legger til rette 

for en godt utbygd infrastruktur, men hensyn til ladeplasser og hurtigladere. På representantskapet i 

Hordaland Arbeiderparti ble det tatt til ordet for å bygge flere hurtigladestasjoner, bl.a. ble det 

nevnt av flere på talerstolen at slike ladestasjoner burde etableres i tilknytting og gjerne samarbeid 

med etablerte bensinstasjoner. I dag er mange hurtigladere i utkanten av etablert bebyggelse. Åsane 

arbeiderparti mener det bør planlegges etablering av slike hurtigladestasjoner i områder der vi 

allerede har planer for bygging, da blir det enklere og kanskje rimeligere å legge nødvendige el 

kabler som trengs for slike stasjoner. Bergens største bydel, Åsane ikke har en slik stasjon. Det 

eneste tilbudet som eksisterer i dag er en betalingsstasjon i tilknytning til Nissen forhandleren på 

Liaflaten. Den nærmeste hurtigladestasjonen er Knarvik, neste er på Fjøsangerveien.  

 

I forbindelse med etablering av OBS bygget ved Åsane Senter, har Statens veivesen ansvar 

http://www.vegvesen.no/Fylkesveg/fv267asanenyborg for å bygge et toplanskryss på Nyborg. 

Dette er en del av et rekkefølgekrav. Det ligger en bensinstasjon (Åsamyrane 167 - Shell 7-elleven) 

midt i dette området. Åsane arbeiderparti mener det må være mulig å få til et samarbeid med denne 

om å bygge en hurtigladestasjon i tilknytting til stasjonen. Det er i følge nettsidene Hordaland 

Fylkeskommune som eier tomten her. Når vi først graver, hvorfor ikke få til noe mer her.  

 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas og oversendes bystyregruppen, fylkestingsgruppen og årsmøtet 

HAP.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

6. Bybane til Åsane – Åsane Arbeiderparti  

 

Bybane til Åsane er den viktigste politiske saken for Åsane arbeiderparti i denne perioden. 

Befolkningen i Åsane har ventet på dette lenge. Selv om vi nå ser at byrådet har utsatt 

behandlingen i bystyret, er det viktig at Arbeiderpartiet i Bergen jobber for en løsning som vil 

innebære vedtak blir fattet i bystyret innen sommeren 2014. 

 

 Åsane arbeiderparti ønsket alternativ over bryggen, men innser at Arbeiderpartiet i Bergen ønsker 

alternativ med tunnel. Uansett trasé, må Arbeiderpartiet i Bergen jobbe for en løsning slik at vi kan 

dra fordel av å bruke bybaneorganisasjonen som nå er bygget opp. Det er videre viktig 

Arbeiderpartiet i Bergen jobber for at staten tar 50 % av kostnadene knyttet til utbyggingen.  

 

I etterkant av behandlingen i partiene før jul har det kommet opp spørsmål knyttet til enten fortsatte 

mot nord, eller å starte planlegging mot Fyllingsdalen. Det er viktig for Åsane arbeiderparti at 

arbeiderpartiet i Bergen fortsetter med de valg man tidligere har gjort, og starter byggingen mot 

nord så snart man har oppnådd enighet om valg av traseer.  

 

I forbindelse med trasevalg for bybanen til Åsane har Bergen tomteselskap foreslått at C feltet skal 

reguleres til boliger og kontorarealer. Åsane arbeiderparti mener at miljølokket og plan for dette må 

bli en del av dette reguleringsarbeidet. Om vi skal planlegge en slik storstilt utbygging nær en av 

Bergens mest trafikkerte innfartsårer må vi planlegge for å "bygge inn motorveien". Krav til luft og 

lyd for dagens og fremtidige beboere vil ikke bli ivaretatt om vi ikke gjør det.  

 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas og oversendes fylkestingsgruppen, bystyregruppen og årsmøtet 

HAP. 

 

Kristin Akselberg foreslo:  Forslag 6, Bybane til Åsane, oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Liv Smith foreslo:  Forslaget oversendes programkomiteen for å bearbeide forslag som ivaretar 

både nord og vest i bybanebygging. 

 

Rolf Jens Brunstad forslo:  Intensjonen i forslaget er i tråd med Arbeiderpartiet i Bergens vedtatte 

politikk.  Oversendes fylkestingsgruppen og bystyregruppen. 

 

http://www.vegvesen.no/Fylkesveg/fv267asanenyborg
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Vedtak:  Forslaget oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

7. Kommunedelplan for Haukås - oppstart av reguleringsplan for Nordhordlandstunnelen – 

Åsane Arbeiderparti  

 

Området som skal legges ut er på størrelse med sentrale deler av Fyllingsdalen. Planen skal legge 

til rette for mellom 5000 og 8000 nye boliger med livsløpsstandard. Dette er et stort område, og det 

er lenge siden Bergen har hatt tilsvarende utbyggingsområde. Det er derfor viktig at vi tar med oss 

erfaringer fra tidligere utbyggingsområder, og unngår at vi tilrettelegger for store 

utbyggingsområder, uten å ta hensyn til at det samtidig trengs barnehager, skoler, kultur og 

helsetilbud. Området som skal legges ut må i størst mulig grad være selvforsynt med private og 

offentlige tjenester, herunder bærekraftige kollektivløsninger, gang og sykkelveier, barnehager og 

skoler, energiløsninger og tilrettelegging for kommunale utleieboliger må også ivaretas i planen.  

 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas og oversendes bystyregruppen  

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

8. Kulturhus Åsane – Åsane Arbeiderparti  

 

Åsane er en bydel på størrelse med en by. Åsane har enda ikke et fullverdig kultur hus. Det er blitt 

trenert av Bergen Kommune gjennom mange år. Åsane AP ser med stor viktighet at 

Arbeiderpartier legger videre press på Bergen kommune til å sette i gang bygging av kulturhus i 

Åsane.  

 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas og oversendes bystyregruppen.   

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

9. Økt satsing på fornybar energi – Arna Arbeiderpartilag  

 

Arna Arbeidarpartilag ønsker at det satses mer på utvikling av fornybare og karbonfrie 

energikilder. Satsing på fornybar energi må skje både på lokalt, regionalt og nasjonalt nivå.  

 

Begrunnelse:  Det er nødvendig å redusere utslippene av CO2 betydelig for å nå togradersmålet 

knyttet til global oppvarming. Dette krever en omstilling fra fossil energi til karbonfri energi. Enda 

er valg av energikilder i stor grad styrt av pris, og elektrisitet fra fornybare kilder er i hovedsak for 

dyr. Energibehovet er også langt større enn det som i dag kan dekkes med fornybar energi, dersom 

vi ser bort fra kjernekraft. Norsk industri, teknologi og forskning har gjennom 

petroleumsaktiviteten blitt verdensledende på energi. Denne posisjonen bør nå i større grad 

benyttes til å møte en framtid preget av karbonfri energi, slik at vi tar ledelse også inn i framtiden.  

 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas og oversendes bystyregruppen, fylkestingsgruppen og energi- 

og miljøfraksjonen.   

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

10. Erstatningsfartøy for F/F «Håkon Mosby» - Fiskeri- og forskningsfaglig partilag  

 

Det fremmes forslag til et budsjettillegg på neste års statsbudsjett for snarlig anskaffelse av nytt 

forskningsfartøy til erstatning for det utslitte fartøyet F/F ”Håkon Mosby” som nå på nytt tas ut av 

drift p.g.a. driftsproblemer og problemer med reservedeler. 

 

Det må anskaffes et nytt eget fartøy i samme klasse til rederiavdelingen ved 

Havforskningsinstituttet til kystnær forskningsaktivitet. 
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Begrunnelse:  F/F ”Håkon Mosby” er et 33 år gammelt forskningsfartøy som på mange områder er 

nedslitt som f eks tidsvise oljelekkasjer fra vinsjer og kraner, samt utstyr som svikter. 

Fartøyet brukes blant annet for å overvåke fjordene og nære kystfarvann, dels til overvåkning av 

miljøet, særlig for miljøundersøkelser som er nødvendige for å sikre utviklingen av en bærekraftig 

havbruksnæring, samt undersøkelser i forbindelse med akutte forurensningsproblemer. 

Tildelingsbrevene til Havforskningsinstituttet har hatt en betydelig vektlegging på kyst og fjord. 

 

Krav til slik prøvetaking krever egnete fasiliteter for behandling av vannprøver, håndtering av 

kjemikalier og sikring mot forurensing av prøvemateriale. 

 

Forskningsfartøyet er nedslitt og lite effektivt i bruk og er mer kostbart i drift enn et nytt fartøy. 

Planlagt prøvetaking og gjennomføring av tokt går i mange tilfeller ikke etter planen, da gammelt 

driftutstyr ofte svikter både på dekk og i maskinen. 

 

Marin forskning trenger et slikt erstatningsfartøy for å overvåke fjordene og nære kystfarvann med 

tanke på miljøutfordringene og utviklingen av en bærekraftig havbruksnæring. Fartøyet er også 

plattform for utdanning av studenter ved UiB som nå er sterkt berørt av driftsstoppen.  

 

I den ”Forskningsfaglige begrunnelsen for fornying av forskningsfartøyer”, som ble utarbeidet på 

nasjonalt nivå i 2006, ble det foreslått en utfasing av F/F ”Håkon Mosby” i 2010. Foreløpig er det 

likevel ikke planer om utfasing av F/F ”Håkon Mosby” De generelle økonomiske forholdene tilsier 

at dette er et gunstig tidspunkt for å kontrahere et nytt forskningsfartøy. 

 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas og oversendes stortingsgruppen.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

11. E39 som en del av ringvei øst – Årstad Arbeidersamfunn  

 

Trafikk og miljøutfordringene på Danmarksplass har vært forsøkt løst med vekslende hell gjennom 

mange år uten ønsket virkning. Økt veiutbygging og trafikk rundt Bergen har derimot bare resultert 

i økt trafikk over Danmarksplass. E39 må flyttes og bli en de av et ringvei øst system som vil lede 

tungtrafikk utenom Bergen. Tidligere vedtak om køprising og trafikkreduserende tiltak vil dermed 

kunne ha en reell effekt" 

 

Styrets innstilling: Forslaget er i tråd med Arbeiderpartiet i Bergens vedtatte politikk. Forslaget 

oversendes bystyregruppen og fylkestingsgruppen.   

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

12. Byer eller bydeler med 30.000 innbyggere eller mer bør få sitt eget kulturhus – 

Fyllingsdalen Arbeidersamfunn 

 

I Fyllingsdalen i Bergen har det vært arbeidet i 30-40 år for å få et eget kulturhus, men det er 

fortsatt ikke realisert. Kulturhuset bør lokaliseres sentralt i Fyllingsdalen, ved bydelssenteret Oasen, 

der folk ferdes.  

 

Begrunnelse: Vi ønsker å få fortgang i dette snarest, fordi de mange organisasjoner og lag bør få 

bedre forhold for å drive forskjellige aktiviteter. Det vil være en viktig møteplass for både unge og 

eldre. 

 

Kulturarbeid er svært utviklende for den enkelte.  Det er på mange måter ”limet” i samfunnet og 

kan bidra til en svært positiv utvikling, også i en tid med store utfordringer blant barn og unge. 

Ved en eventuell økonomisk krise også i vårt land, kan kulturtiltak bidra til å stabilisere, for 

eksempel dersom arbeidsledigheten øker.         

 

Styrets innstilling: Forslaget om kulturhus i Åsane og Fyllingsdalen er i tråd med Arbeiderpartiet i 

Bergen sin vedtatte politikk. Forslaget oversendes bystyregruppen.  
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Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

13. Økt kollektivsatsing betyr et bedre miljø – Fyllingsdalen Arbeidersamfunn 

 

Bybanen er under videreføring, og den må snarest videreføres til Oasen. I tillegg må det 

umiddelbart settes inn flere busstilbud, både inn til diverse bybanestasjoner (matebusser), men også 

direkte inn til Bergen sentrum.  Enkelte steder med smal vei og mye lokal trafikk, hvor det kan 

være vanskelig å passere hvis det kommer en buss, kan det settes inn en mindre type buss, og den 

må gå ofte, for å redusere privatbilismen. Det må legges opp til gjennomgående innfartsårer, med 

krav om prioritet for kollektivtrafikken. Service-linjer kan være aktuelt i enkelte bydeler.  En må 

også satse mer på innfartsparkering (”park and ride”) både til bybanestasjoner og til store 

bussholdeplasser.   

 

Begrunnelse:  Det er store køer på flere innfartsårer inn til Bergen, noe som gir ringvirkninger for 

Fyllingsdalen.  Når en bygger ut store boligområder utenfor Bergen, må en også sørge for et 

skikkelig kollektivtilbud.  Køene på veiene skaper svært store problemer for folk, og det blir ofte 

lite forutsigbarhet når det gjelder reisetid. Faren for ulykker øker når veiene er overbelastet, og 

i tillegg til de negative konsekvensene en ulykke kan ha for den enkelte, skaper ulykker store 

ringvirkninger for andre, med mer forsinkelser og køer.  Dette er særdeles uheldig i en by med 

mange tuneller, med dårlig luft og andre problemer.  Flere områder i Bergen, for eksempel 

Danmarksplass, sliter med så dårlig luft at det til tider kan være helsefarlig å bevege seg ute.    

 

Styrets innstilling: Intensjonen i forslaget er i tråd med Arbeiderpartiet i Bergen sin vedtatte 

politikk. Forslaget oversendes fylkestingsgruppen og bystyregruppen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

14. Frivilligsentralen må styrkes, og det må snarest settes av budsjettmidler til dette – 

Fyllingsdalen Arbeidersamfunn  

 

Begrunnelse:  Dette er en viktig sak for bydelen, som har en stor andel eldre.  Vi ønsker et 

tilsvarende opplegg som i Laksevåg og Loddefjord. 

 

Styrets innstilling: Forslaget oversendes bystyregruppen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

15. Helse / samhandlingsreformen – Fyllingsdalen Arbeidersamfunn  

 

I Bergen er det for få sykehjemsplasser, og svært mange av byens sykehjem har en for dårlig 

bygningsmessig standard.  Bergen kommune må dessuten snarest legge bedre til rette for å ta imot 

pasienter fra sykehus når pasientene er utskrivingsklare. Hjemmebaserte tjenester må også utvides, 

de kan i mange tilfeller være en god hjelp for dem som ikke helt fyller kriteriene for 

institusjonsplass 

 

Begrunnelse:  Det haster med å få ryddet opp i forholdene, både fordi situasjonen i dag er vanskelig 

nok, og fordi behovet vil øke for institusjonsplasser. Det samme gjelder sengeposter for pasienter 

som skrives ut fra sykehus, og som da er kommunens ansvar.  Bare i perioden januar-oktober 2013 

hadde Bergen en utgift på 8,5 millioner kroner i utgifter på ”overliggende pasienter ” fra Helse 

Vest. I praksis betyr det en utgift pr dag på kr 28.000.    

 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas og oversendes bystyregruppen  

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 
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16. Nei til reduksjon av partidemokratiet! – Fyllingsdalen Arbeidersamfunn  

 

Forslaget om fylkesårsmøte bare hvert annet år kan lett føre til passivisering.  Årskonferanser kan 

ikke erstatte årsmøter.   

    

Begrunnelse:  Det kan være en fare for at vedtak som blir fattet på årskonferanser ikke har den 

forutgående drøftingen som et vedtak på et årsmøte har.  Vi mener at kunnskap, medvirkning og 

jevnlig kontakt er viktig for å skape et større engasjement blant medlemmene.  Engasjement hos 

medlemmene er en viktig forutsetning for å drive en aktiv valgkamp, som igjen kan gi store 

ringvirkninger! 

 

Styrets innstilling: Oversendes fylkesstyret.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

17. Tydelig klimapolitikk – Arbeiderpartiets Universitetslag 

 

Sosialdemokratiets fremtid de neste tiårene vil utvilsomt preges av globale utfordringer og verdens 

nasjoner og organisasjoners arbeid for å håndtere dem. Global oppvarming, klimaendringer og 

demografiske konsekvenser av dette er den viktigste utfordringen kloden står overfor på lang sikt. 

 

Arbeiderpartiet har tydelige mål både for nasjonal og internasjonal klimapolitikk, utledet i tett 

sammenheng med vedtak og avtaler fra internasjonale toppmøter. Når det kommer til konkrete 

løsninger og forslag for hvordan vi kan nå målene, blir vi vage og stille. Det må vi gjøre noe med. 

Sosialdemokratiet må være i stand til å være fremtidsrettet på klimaområdet, slik historien viser at 

vi har vært det på alle andre samfunnsområder.  

 

Arbeiderpartiet har forpliktet seg til å drive en offensiv nasjonal klimapolitikk og å være en 

pådriver internasjonalt. Den forpliktelsen må vi ta på alvor. Vi må ta et ansvar for å finne 

realistiske løsninger som kan knytte klimamål sammen med klimahandling. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen vil: 

- Ta et aktivt initiativ til å reise en klimadebatt internt i partiet, rettet mot konkrete teknologiske 

og politiske løsninger for og nå anerkjente nasjonale og internasjonale mål. 

- Støtte opp om forskning og teknologiutvikling som er rettet mot bærekraftige arbeids- og 

velferdssamfunn på lang sikt, eksempelvis arbeidet til Bjerknessenteret og Polytec. 

- Oppfordre bystyregruppen til å aktivt søke støtte hos og samarbeid med miljøpartiene i lokale 

saker. 

 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas og oversendes bystyregruppen, fylkestingsgruppen, energi- og 

miljøfraksjonen på Stortinget og årsmøtet HAP.  

 

Per Rune Henriksen foreslo:  Forslag 17 oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. Forslag fra Per Rune Henriksen falt. 

 

 

18. Forutsigbarhet og støtte til idretten - Arbeiderpartiets Universitetslag 

 

Breddeidretten er en viktig faktor for å skape et godt bysamfunn og byutvikling. Idrettsbevegelsen i 

Bergen har rundt 120 000 medlemmer.  Utallige arbeidstimer og stort engasjement blir lagt ned i 

idrettslagene fra frivillige medarbeidere. Målet er å skape meningsfull aktivitet for lagenes 

medlemmer.  

 

Men Byrådet har i altfor liten grad vist at de vil aktivt støtte opp om idretten og det frivillige 

arbeidet: 

- Mange kommuner også i Hordaland, har inngått konkrete samarbeidsavtaler med sine 

Idrettsråd for å legge til rette for forutsigbarhet og samarbeid. Dette er også i tråd med råd fra 

Norges Idrettsforbund.  Byråd Gunnar Bakke har avvist å etablere en slik avtale med 
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Idrettsrådet i Bergen. 

- I 2012 la det borgerlige byrådet ned den kommunale ordningen med tilsyn i idrettshallene. 

Ordningen ble erstattet av ambulerende tilsyn. Denne ordningen måtte byrådet etter massivt 

press gå tilbake på. Men fremdeles må idrettslagene føre tilsyn på en rekke anlegg i helgene 

og utenfor sesong, noe som mange idrettslag og de frivillige oppfatter som svært byrdefullt. I 

AP har vi stått for prinsippet om at politikerne bevilger penger, kommunens ansatte 

tilrettelegger, og idrettslagene står for aktiviteten.  

- Kun 50 % av landets 10-åringer kan svømme. Lokale basseng i bydelene er viktige både for å 

fremme svømmeferdigheter og generelt for folkehelsen. Selv når Helleren åpner i 2014, vil det 

være behov for lokale basseng. Høsten 2012 lovet byråden at en plan om bassengstrukturen i 

bydelene skulle foreligge senest innen juni 2013. Nå er datoen satt til sommeren 2014. 

- Et siste eksempel på manglende vilje til handling, er revisjonen av den eksisterende 

Idrettsplanen, som er et fundament for anleggsutviklingen i byen. Denne revisjonen har vært 

lovet i over et år.  

 

Arbeiderpartiet i Bergen krever at idrettsbevegelsen i byen vår får den forutsigbarhet og støtte som 

er nødvendig for det viktige arbeidet til frivilligheten.  

Arbeiderpartiet i Bergen krever at det nå må etableres et nasjonalt idrettsløft slik som forrige 

regjering tok ansvaret for et nasjonalt kulturløft.  

 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas og oversendes bystyregruppen, stortingsgruppen og årsmøtet 

HAP.   

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

19. Skole- og utdanningspolitikk - Arbeiderpartiets Universitetslag 

 

I den offentlige debatten rundt vårt utdanningspolitikk har etter hvert nasjonale og internasjonale 

testregimer fått en stadig større plass, sist gjennom offentliggjøringen av PISA-resultater i 

desember 2013.  

 

I realiteten innebærer et slikt fokus en innsnevring av vår forståelse for hva som er verdifull 

kunnskap i skolen, noe vi ser i forhold til et relativt ensidig fokus på realfagskompetanse og 

grunnleggende lese-, skrive- og regneferdigheter.  

 

Universitetslaget mener det er viktig at vi med tydelighet viser at vi representerer andre verdier i 

forhold til kunnskapspolitikk enn en ensidig tilpassing til internasjonale trender og næringslivets 

krav til utdanning.  

 

Videre bør vi jobbe for et mer inkluderende syn på hva som er verdifull kunnskap i skolen. Satsing 

på grunnleggende ferdigheter og realfag må ikke gå på bekostning av skolens allmenndannende 

funksjon, der faglig allsidighet og praktisk-estetiske fag også har sin naturlige plass.  

 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas og oversendes bystyregruppen, fylkestingsgruppen, 

stortingsgruppen og årsmøtet HAP.   

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

20. ARBEIDERPARTIET OG LÆRERROLLEN - Arbeiderpartiets Universitetslag 

 

Læreryrket og lærerkompetanse har stått mye i fokus, og mange i denne profesjonen opplever 

økende krav fra samfunnet og politiske myndigheter som stressbelastning og svekking av tillit og 

autonomi. I denne situasjonen har det politiske miljø et særlig ansvar for å jobbe for en bedre 

dialog med, og større tillit til lærerne som gruppe.  

 

Universitetslaget mener vi i vår skolepolitikk må spille på lag med lærerne i forhold til 

avbyråkratisering av skolen og redusert administrativ belastning til denne yrkesgruppen. Vi må 

likeså være tydelige på at den tiden som frigjøres, gis tilbake til lærerne som styrking av tid til 
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undervisningsrelaterte oppgave. Målsettingen med dette må være å gi lærerne større frihet til å 

organisere arbeidet og disponere egen arbeidstid.  

 

Universitetslaget mener vi i større grad bør basere satsingen på gode etter- og 

videreutdanningstilbud for lærere ut fra behovene som skolens eget personell og kapasiteten til 

høyere utdanning definerer, slik at dette tilbudet blir et gode for lærere basert på autonomi og i 

mindre grad et politisk styrt krav om kompetanseheving. 

 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas og oversendes bystyregruppen, fylkestingsgruppen, 

stortingsgruppen og årsmøtet HAP.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

21. REHABILITERING AV NYGÅRD SKOLE - Arbeiderpartiets Universitetslag 

 

Opprettelsen av Griegakademiet – Institutt for musikk som en del av UiB, skjedde i 1995. Dette 

fagmiljøet som tidligere var kjent som Bergen Musikkonservatorium, flyttet i 1987 inn i deler av 

Nygård skole i lokaliteter dimensjonert for ca. 80 studenter. Siden den gangen har fagmiljøet 

ekspandert betydelig. I dag er det over 200 studenter ved Griegakademiet, hvor mange rekrutteres 

internasjonalt. Virksomheten foregår nå i 6 forskjellige bygninger med til dels stor spredning. 

Fra å være en primært utøvende klassisk utdanning omfatter instituttet nå både utøvende disipliner 

(klassisk/jazz/folkemusikk i samarbeid med Ole Bull Akademiet), komposisjon, musikkvitenskap, 

musikkpedagogikk og, fra 2006, også musikkterapi. Sistnevnte fagmiljø markerer seg sterkt innen 

helseforskning, både nasjonalt og internasjonalt, men er i sitt syvende år ved UiB ennå ikke 

samlokalisert med resten av Griegakademiet. Også for de utøvende fagene er situasjonen kritisk. 

Etablering av jazzutdanning i 2004 skjedde uten at man hadde egnede lokaler disponibelt til dette. 

En ekstern evaluering av Griegakademiet fra 2011 konkluderte med at arealsituasjonen ble vurdert 

som kritisk og arealenes beskaffenhet som dårlige. 

 

UiB har kjøpt hele Nygård skole fra Bergen kommune for å kunne legge til rette for gode og 

hensiktsmessige rammebetingelser for Griegakademiet. Rehabiliterings-prosjektet er meldt inn til 

departementet som et prioritert byggeprosjekt for budsjettet i 2015. 

 

Universitetslaget mener det er viktig at Arbeiderpartiets stortingsgruppe følger opp denne saken, og 

vil be særlig våre lokale representanter om å jobbe tett opp mot UiBs ledelse slik at finansiering 

kan komme på plass i statsbudsjettet for 2015.  

 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas og oversendes stortingsgruppen og årsmøtet HAP. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

22. En samlet Høyskole på Kronstad - Arbeiderpartiets Universitetslag 

 

Arbeiderpartiet i regjering sørget for at Høyskolen i Bergen fikk nytt bygg som snart står ferdig. 

Nybygget har imidlertid kun plass til 4000 studenter, slik at over 2000 studenter fortsatt må få 

undervisning i leide lokaler adskilt fra resten. Høyskolen i Bergen har vært nyskapende med å få til 

lokale utdanningstilbud, der det er hensiktsmessig å lokalisere tilbudet i nær tilknytning til 

relevante bedriftsmiljø slik de har på Straume, Florø og Stord. Men for resten av Høyskoletilbudet 

vil en fysisk samlokalisering øke kvaliteten og bredden på utdanningstilbudet. Attraktive 

undervisningsforhold vil bidra positivt for rekruttering av lærere, førskolelærere, sykepleiere, 

ingeniører og andre viktige profesjoner. 

 

Nord for den nye Høyskolen er det en statlig tomt som er ferdigregulert til formålet. Vi ber 

stortingsgruppen arbeide for at Høyskolen i Bergen blir samlet på Kronstad og får starte bygging på 

den tilstøtende tomten. Penger som i dag går til leie, samt mer effektiv bruk av undervisnings- og 

administrasjonsressurser vil dekke store deler av kostnadene. Tomten bør også vurderes i forhold til 

sambruk mellom høyskole og studentboliger. 
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Styrets innstilling: Forslaget vedtas og oversendes stortingsgruppen og årsmøtet HAP.   

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

23. Nattog fra Bergen til Arna – Arbeiderpartiets Studentlag 

 

Det er et mål å skape sammensatte bomiljø i Bergen sentrum, samtidig som det er ønskelig med 

utvikling av Arna-regionen. 

 

For mange studenter er det en sentral forutsetning for valg av bosted i studietiden at man har god 

tilgang på de sosiale arenaer resten av studentmassen benytter. Ved å opprette togforbindelse etter 

stengetid på utesteder i Bergen sentrum blir Arna for mange nærmere Bergen sentrum enn Fantoft, 

og det vil dermed ligge til rette for å markedsføre Arna som en gunstig lokasjon for studenter og 

unge voksne.  

 

Dette tiltaket vil være med å lette presset på leiemarkedet i Bergen sentrum, og dermed gjøre det 

enklere å oppnå målet om at Bergen skal være en by for alle, ikke bare studenter. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen ønsker: At det opprettes togrute fra Bergen sentrum til Arna hver fredag, 

lørdag og søndag med avgang ca. klokken 02.30 og 03.30. 

 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas og oversendes transport- og kommunikasjonsfraksjonen på 

Stortinget og årsmøtet HAP.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

24. Lokaler for BIT Teatergarasjen og Carte Blanche – Bergen Arbeidersamfund  

 

Forslag til vedtak: Arbeiderpartiet i Bergen skal jobbe aktivt for at BIT Teatergarasjen og Carte 

Blanche snarlig får egnet lokale for all sin virksomhet. 

 

Begrunnelse: BIT Teatergarasjen og Carte Blanche har stått uten egne lokaler siden de gamle ble 

revet i 2008. Det var opprinnelig en avtale med utbyggerne av tomten hvor det gamle lokalet var, 

om at et egnet lokale skulle være en del av nybygget som oppføres på tomten i dag. Dette ble 

skrinlagt under påskudd av at kostnadene ved bygging av underjordisk parkeringsanlegg i sjønære 

områder ble for høy. I etterkant har kommunen stilt tomten, G.nr 165 B.nr. 1037, til rådighet for 

BIT Teatergarasjen og et mulig nybygg. Denne tomten har dessverre vist seg å være for liten for et 

hensiktsmessig bygg og BIT Teatergarasjen har lagt frem planer for et nybygg som også benytter 

seg av de delene av nabotomten som ikke er fredet. Dette har eier av nabotomten, Nøstegaten 

Eiendom AS, uttalt seg negativt til og igjen er situasjonen for BIT Teatergarasjen og Carte Blanche 

usikker. Dette er ikke en holdbar situasjon for to av landets fremste scenekunstaktører. 

 

Styrets innstilling: Forslaget er i tråd med Arbeiderpartiet i Bergens vedtatte politikk. Forslaget 

oversendes bystyregruppen.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

25. Tilrettelegging av næringslokaler i sentrum – Bergen Arbeidersamfund  

 

Forslag til vedtak: Arbeiderpartiet i Bergen skal jobbe aktivt for at næringslokaler på gateplan i 

sentrum, og da spesielt i områdene Nygård, Møhlenpris, Nordnes og Sandviken/Skuteviken blir 

bevart og at det tilrettelegges for næringsvirksomhet. BAS mener også at slike næringslokaler som 

har ulovlig blitt endret til leiligheter, skal tilbakeføres til opprinnelig formål. 

 

Begrunnelse: Bergen sentrum har en utbredelse som en mye mindre enn det innbyggertallet skulle 

tilsi. Dette skyldes dårlig byplanlegging over lengre tid. Man har latt kjøpesentrene bygges ut 

uhemmet og latt næringslokaler på gateplan bli omdisponert til boligareal. Sistnevnte har ofte blitt 
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gjort uten forhåndsgodkjenning, mens tillatelse har blitt gitt i etterkant. Dette har ført til et lite 

levende sentrum med mange områder som er folketomme store deler av døgnet med påfølgende 

problemer. 

 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas og oversendes bystyregruppen.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

26. Kontantstøtten – Loddefjord Arbeiderlag  

 

Den borgerlige regjeringen har, etter påtrykk fra Kristelig Folkeparti, økt kontantstøtten til 6000 

kroner/mnd. Dette er en uheldig utvikling på mange måter, spesielt sett i sammenheng med at 

prisen for barnehageplass samtidig ble økt. Med de mange nedskjæringer i velferdsordninger som 

man frykter fremtiden vil bringe burde milliarder til kontantstøtte være det første til å føle kniven, 

og jo før jo heller. 

 

Forslag til vedtak: Med bakgrunn i ovenstående ønsker Loddefjord Arbeiderlag at Arbeiderpartiet i 

Bergen og sentralt fortsetter bestrebelsene med å avvikle kontantstøtten 

 

Styrets innstilling: Forslaget er i tråd med allerede vedtatt politikk og oversendes stortingsgruppen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

27. Brannmuseum i Bergen – Loddefjord Arbeiderlag  

 

Det har lenge vært diskutert, spesielt i media, hva som skal skje med Bergens ærverdige gamle 

Brandstasjon. Bergen kommune eier bygningen og det er få, om noen, som vet hva som vil skje 

med den videre. Svært mange mener at det eneste riktige er å opprette et brannmuseum her. 

Bygning, brannbiler og annet brannslukningsutstyr samt protokoller og andre dokumenter fra langt 

tilbake i tid finnes både på stedet og lagret i andre bydeler. Det er viktig å forhindre at det 

borgerlige byrådet selger bygningen til kommersielle interesser. 

 

Forslag til vedtak: Med bakgrunn i ovenstående ønsker Loddefjord Arbeiderlag at Arbeiderpartiet i 

Bergen fortsetter arbeidet med å opprette et Bergens Brannmuseum i den gamle Brandstasjonen. 

 

Styrets innstilling: Forslaget er i tråd med allerede vedtatt politikk og oversendes bystyregruppen.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

28. Fredning av sjøørret i sjøen utenom tillat tid i vassdrag i Hordaland – Bergenhus 

Arbeiderparti 

 

De siste årene har det vært en dramatisk nedgang i sjøørretbestanden i Hordaland. I enkelte 

områder i fjordene og sjøen er det blitt fredningssoner for å hindre fiske på en allerede sterkt 

redusert fiskeart, da i tilknytting til vassdrag, som for eksempel Vosso. Det finnes flere årsaker til 

denne nedgangen, oppdrett, byutvikling og naturlige svingninger har alle en rolle å spille.   

 

Stort lusepress i fjordene er en stor trussel, og i Sørfjorden/Osterfjorden er det betydelig mindre 

sjøørret. Andre steder som Nordåsvannet er trusselen utbygging og forurensning. For å kunne se 

om det hjelper bør Arbeiderpartiet i Hordaland gå inn for fredning av Sjøørret i hele Hordaland 

utenom fisketider fastsatt av nærmeste vassdrag med fiske etter sjøørret.  

 

For eksempel har Daleelva åpent for fiske etter sjøørret 1. juni til 1. september, i dette tidsrommet 

er det også tillat å fiske i sjø med tilknytning til dette vassdraget. 

 

Er det elver med totalfredning, gjelder dette også sjø med tilknytning til fredet elv. 
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Henviser til rapport fra havforskningsinstituttet: 

http://www.imr.no/filarkiv/2014/01/risikovurderingen_2013.pdf/nb-no 

 

Henviser  til fylkesmannens sider om fredning pr nå: 

http://lovdata.no/dokument/FV/forskrift/1997-06-23-734 

 

Kart over dagens fredningssoner: 

http://www2.fylkesmannen.no/hovedEnkel.aspx?m=58941&amid=2618529 

 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas og oversendes stortingsgruppen og årsmøtet HAP.   

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

29. Nye oppdrettskonsesjoner gis fortrinnsvis til de firmaene som utvikler, forsker, omlegger 

til drift i lukkede anlegg – Bergenhus Arbeiderparti  

 

Oppdrett av fisk er en viktig næring i Norge, og den er en av våre viktigste eksportvarer. 

 

Men med denne næringens enorme vekst de siste årene fører den også med seg et stort press på 

våre fjorder. Fjordene i Norge er også av høy nasjonal verdi. Høy medisinbruk, kloakk, lus og 

rømninger av fisk er noen av de sidene med næringen som har stor innvirkning. 

 

Med en forventet og ønsket vekst av næringen bør Arbeiderpartiet stå for at næringen skal inn i en 

mer bærekraftig og miljøvennlig form. Firma som Marine Harvest har startet et arbeid med å 

benytte lukket teknologi i næringen.  

 

Nye konsesjoner som gis bør derfor gis til de firmaene som videreutvikler og jobber mot en bruk av 

lukkede anlegg som en fremtidig løsning for en bransje i fremdeles sterk vekst. 

 

Henviser til rapport utgitt av havforskningsinstituttet: 

http://www.imr.no/filarkiv/2014/01/risikovurderingen_2013.pdf/nb-no 

 

Henviser til debattinnlegg i Bergens Tidende 21.01.14 av konsernsjef i Marine Harvest: 

http://www.bt.no/meninger/debatt/Lakseeventyret-krever-smarte-reguleringer-

3043272.html#.UuGpqqUhb5s 

 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas og oversendes stortingsgruppen og årsmøtet HAP.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

30. Bergen kommune må reservere seg mot reservasjonslegene – Bergenhus Arbeiderparti  

 

Siden samarbeidsavtalen mellom H, Frp, Krf og V ble presentert har debatten om de såkalt 

reservasjonslegene rast. Samarbeidsavtalen åpner for at fastleger, med offentlig tilskudd, kan 

reservere seg mot å henvise pasienter til abort. Dette har vært praksis blant noen leger i lengre tid, 

og det var derfor den rødgrønne regjeringen tok opp forskriften dette gjelder, for å presisere hva 

forskriften faktisk sa og sier i dag. Reservasjonsretten gjelder kun ved abortinngrep.  

 

Det viser seg imidlertid at praksis har vært at leger har reservert seg mot henvisning til abort, men 

også tilfeller der de har reservert seg mot å skrive ut prevensjon og henvisning til assistert 

befruktning. Ved å åpne for reservasjonsretten ved henvisning til abort tar man rettigheter fra en hel 

pasientgruppe og gir makten til fastleger, som er betalt av kommunen for å sikre innbyggernes 

pasientrettigheter.  

 

Dette kan ikke Arbeiderpartiet være bekjent av. Det er ingen rettighet å være lege, men det er en 

rettighet å få sine pasientrettigheter oppfylt. Derfor må Ap i Bergen kreve at Bergen kommune 

reserverer seg mot reservasjonslegene. 

 

http://www.imr.no/filarkiv/2014/01/risikovurderingen_2013.pdf/nb-no
http://lovdata.no/dokument/FV/forskrift/1997-06-23-734
http://www2.fylkesmannen.no/hovedEnkel.aspx?m=58941&amid=2618529
http://www.imr.no/filarkiv/2014/01/risikovurderingen_2013.pdf/nb-no
http://www.bt.no/meninger/debatt/Lakseeventyret-krever-smarte-reguleringer-3043272.html#.UuGpqqUhb5s
http://www.bt.no/meninger/debatt/Lakseeventyret-krever-smarte-reguleringer-3043272.html#.UuGpqqUhb5s
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Styrets innstilling: Forslaget vedtas og oversendes bystyregruppen.  

 

Ruth Brudvik: Endringsforslag:  Siste setning i uttalelsen strykes.  Tilføyes:  Derfor må AP i 

Bergen kreve at Bergen kommune sikrer en praksis der alle abortsøkende kvinner får sine 

rettigheter oppfylt uten tidstap eller andre hindringer. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. Forslag fra Ruth Brudvik falt. 

 

 

31. Det må tilrettelegges for flere oppstillingsplasser for turistbusser i Bergen sentrum – 

Bergenhus Arbeiderparti  

 

Om sommeren flyter Bergen sentrum over av turistbusser som fyller sentrumsgatene. Det er mye 

tomgangskjøring og eksosutslipp som er til sjenanse for byens innbyggere. Det må snarest 

opprettes flere oppstillingsplasser for turistbusser i bergen sentrum 

 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas og oversendes bystyregruppen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

32. Opprustning av lekeplasser, ballbinger og fotballbaner i Bergenhus bydel – Bergenhus 

Arbeiderparti  

 

Lekeplasser, ballbinger og fotballbaner i Bergenhus bydel blir ikke vedlikeholdt. I Hans Hauges 

gate kan ikke lenger fotballplassen benyttes. Gjerdene står til nedfalls og på grusdekket gror det 

vilt. Arbeiderpartiet i Bergen vil ruste opp lekeareal for barn og unge i bydelene 

 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas og oversendes bystyregruppen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

33. Kristianholm – Bergenhus Arbeiderparti  

 

Området Kristianholm i Sandviken må rustes opp og gjøres tilgjengelig for sandviksbeboerne og 

byen befolkning ellers.  Det er mangel på tilkomst til sjøen mange steder i Sandviken. Hopene 

bygges igjen og nærheten til sjøen forsvinner. Arbeiderpartiet i Bergen vil at sjøfronten som er 

ubebygd i Sandviken skal gjøres tilgjengelig for byens befolkning. 

 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas og oversendes bystyregruppen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

34. Utvid soneparkeringen til også å omfatte Ytre Sandviken – Bergenhus Arbeiderparti  

 

Sandviken har blitt oppstillingsplass for matpakkesjåfører. I Ytre Sandviken er det nesten umulig 

for beboerne å finne parkeringsplasser på grunn av fremmedparkering. Folk tar bilen til Sandviken, 

parkere denne og tar bussen til sentrum. Arbeiderpartiet i Bergen vil utvide soneparkeringen til 

også å omfatte Ytre Sandviken. 

 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas og oversendes bystyregruppen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

35. Flere studentboliger i Bergen – Bergenhus Arbeiderparti  
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Den store mangelen på studentboliger i Bergen fører til økt hyblifisering i sentrum, noe som igjen 

er med på å forringe bomiljøet. Arbeiderpartiet i Bergen vil at det skal bygges flere studentboliger i 

Bergen. 

  

Styrets innstilling: Forslaget vedtas og oversendes bystyregruppen og stortingsgruppen.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

36. Midlar til lyd- og videoopptak i domstolane - Bergen AUF 

 

Lyd- eller videoopptak av forklaringar i retten skjer i dei fleste europeiske land. Stortinget vedtok i 

2005 at slikt lyd- eller videoopptak òg skulle gjerast i Noreg, men i 2014 går framleis så godt som 

alle norske rettssakar utan opptak. I tvisteloven er det slått fast at opptak skal gjennomførast i sivile 

saker, straffeprosessloven opnar for moglegheita til å gjere opptak, men ingen av lovparagrafane 

vert praktiserte. 

 

FN har kritisert land som ikkje gjer lydopptak i retten. Lyd- og videoopptak av forklaringar i 

domstolane styrkar borgaranes rettstryggleik. I dag finst ingen sikker dokumentasjon på kva som 

vert sagt i tingretten, og opptak vil sørgje for sikrare og enklare ankebehandling av både 

straffesaker og sivile saker. 

 

Opptak av forklaringar kan gjere at offer for valdssaker og andre sensitive saker slepp å måtte 

forklare seg fleire gonger i ulike rettsinstansar, og kan med det bli spart for store belastningar. 

 

Forklaringar gitt kort tid etter ei hending gjer normalt eit rettare bilete enn seinare gitte 

forklaringar, og dokumentasjon av forklaringar i tingretten hindrar vitne i å endre forklaring i 

høgare rettsinstansar. Alt dette gjer det klart at endringa frå 2005 må gjennomførast snarast. 

 

Ifølgje Domstolsadministrasjonen er sviktande økonomi grunnen til manglande praktisering av 

lovreglane, då det aldri vart løyva pengar til arbeidet med å installere utstyr. Innføring av opptak i 

domstolane er berekna til å koste 290 millionar kroner i investeringar, og vidare 72 millionar i 

årlege driftsutgifter. 

 

Arbeidarpartiet i Bergen meiner at: 

- Det må løyvast midlar til gjennomføring av lyd- og videoopptak i norske domstolar. 

 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas og oversendes stortingsgruppen og årsmøtet HAP.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

37. Norge trenger en utviklingsminister - Bergen AUF 

 

For første gang på 30 år står Norge uten en utviklingsminister. Norge er kjent for sitt internasjonale 

engasjement, sine bidrag til fattigdomsbekjempelse og er en markert aktør på den globale arenaen. 

 

Det faktiske ansvaret for utviklingspolitikken vil nå ligge hos statssekretæren i UD. Dette er en 

tydelig omprioritering i norsk utenrikspolitikk, og vil ikke gi den samme tyngden og innflytelsen 

som når regjeringen hadde en egen utviklingsminister. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at: 

- Norge bør ha egen utviklingsminister for å videreføre og sikre norsk utviklingspolitikk 

 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas. 

 

Jette Christensen foreslo:  Nytt kulepunkt:   

Norge har lang tradisjon for konkrete utviklingsprosjekt. GAVI er et slikt eksempel.   

Norge initierer et sultbekjempelsesprosjekt i regi av FN. 
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Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt med tilleggsforslag fra Jette Christensen. 

 

 

38. Lovfestet rett til leksehjelp må gjelde i Skolefritidsordning-tilbudet - Bergen AUF 

 

Høsten 2010 innførte den rødgrønne regjeringen lovfestet rett til leksehjelp fra 1. – 4. klasse. Målet 

med reformen var å utjevne sosiale forskjeller og få et godt tilbud for leksehjelp til barn fra 

ressurssvake familier. Dessverre får ikke alle elever som bruker skolefritidsordningen(SFO) kunne 

ta del i tilbudet om leksehjelp. 

 

SFO er et kommunalt tilbud som gjelder for barn fra 1. – 4. klasse. Målet med ordningen er å 

aktivisere barn som ikke har mulighet til å få oppfølgning hjemme etter skoleslutt. 

Det er opp til hver enkelt kommune å sette opp opplegg for SFO, noe som hemmer elever som 

bruker tilbudet til å kunne delta i leksehjelp. For å kunne få et likt tilbud burde det være lovfestet at 

alle SFO-er tilbyr leksehjelp på lik linje med skolene. Det bør være opp til lokaldemokratiet i 

samsvar med skolen å finne en ordning hvor alle kan ta del i tilbudet om leksehjelp. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at: 

- lovfestet rett til leksehjelp også bør gjelde elever som benytter SFO-tilbudet i praksis 

- SFO bør tilby leksehjelp enten selvstendig eller gjennom skolen den er tilknyttet 

- det bør være opp til lokaldemokratiet og skolen selv å tilpasse tilbudet gjennom økt samarbeid 

mellom skole og SFO 

 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas og oversendes bystyregruppen  

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

39. Oppretting av nasjonal database for DNA-merking av oppdrettslaks - Bergen AUF 

 

I 2013 rømmet det flere hundre tusen laks fra Norske oppdrettsmærer. Rundt 123.000 ble 

innrapportert, men det er med meget stor sannsynlighet store mørketall for fisk som ikke var 

innrapportert. 

 

Rømmet laks utgjør en stor miljørisiko ettersom oppdrettslaks som har andre DNA-

sammensetninger enn hva de lokale fiskestammene har. Ved formering mellom oppdrettsfisk og 

villfisk kan det skje ubalanse i lokale stammer. 

 

Metoden som brukes for å finne kilden fra rømming i dag er tungvint. Rømmet laks DNA testes for 

så å bli målt opp mot fisk som allerede er utsatt i merdene. Dette er både tungvint, lite økonomisk 

gunstig og ikke minst stressende for fisk som skal testes. Metoden fører også til at en liten andel 

rømming blir rapportert eller i det hele tatt funnet ut av. 

 

De siste årene har det blitt kartlagt mulige alternative metoder for å kunne finne ut hvilket 

oppdrettsanlegg rømmet fisk kommer fra. Lakseavkom kan kobles mot foreldrefisk slik en kan ta 

prøver fra 30 000-40 000 fisk som utgjør foreldrestammen til all oppdrettslaks i norske 

oppdrettsanlegg(350millioner fisk). Foreldrene til oppdrettslaksen finner vi hos avlsselskapenes 

rognprodusenter, der en hannlaks krysses med en eller flere hunnlaks. Avkommet til hvert 

foreldrepar har en unik DNA-profil, og ved å sende all befruktet rogn fra ett foreldrepar eller 

foreldregruppe til en smoltprodusent sammen med et sporingssertifikat, kan all fisk hos hver 

smoltprodusent få en unik DNA-profil. 

 

Smolten vil så etter hvert bli flyttet til ulike anlegg i sjø. Da vil vi ha en DNA-profil på all utsatt 

fisk, noe som forenkler dagens system betraktelig. En nasjonal database med DNA-profiler må 

opprettes slik at ved rømming kan en se hvilket anlegg fisken kommer fra uten å skulle teste fisk 

fra hvert enkelt anlegg. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at: 

- vil opprette en nasjonal database hvor alle DNA-profiler på oppdrettslaks er kartlagt for å 

kunne finne rømmingsplass fortest mulig 
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- mener rømminger som ikke blir rapportert, men kan spores til anlegg må få strengere 

økonomiske konsekvenser enn dagens regelverk tillater 

 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas og oversendes stortingsgruppen og årsmøtet HAP.   

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

40. Utredning av dumpet ammunisjon- og eksplosive materialer - Bergen AUF 

 

Ved flere lokasjoner i Hardangerfjorden, samt Osterfjorden er det dumpet ammunisjon- og 

eksplosiver både etter andre verdskrig, men også på 70-tallet. Ammunisjonen ble både dumpet av 

det tyske militæret, men også norske styrker. Disse dumpingene utgjør en uviss miljørisiko 

ettersom det er lite utredet hvilken type ammunisjon- og eksplosiver det er snakk om. 

 

Gammel ammunisjon- og eksplosivt materiale utgjør en fare, da på sikt kan utvikle farligere 

toksiske egenskaper enn hva utgangsstoffet hadde. De inneholder også tungmetaller og andre 

stoffer som kan innvirke på det marine miljøet, samt mennesker dersom fisk- og skaldyr fra 

området konsumeres.  

 

Regjeringa bør tildele kystverket økonomiske midler for å få utrede og få undersøkt dumpinger av 

farlige stoffer i Hardanger og Osterfjorden, og eventuelle andre steder hvor dette kan være en 

ødeleggende miljøfaktor. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at: 

- kystverket bør bevilges penger for å utrede miljørisikoen for dumpinger av militært materiale i 

Osterfjorden, Hardangerfjorden og eventuelle andre steder som er lite undersøkt 

 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas og oversendes stortingsgruppen og årsmøtet HAP.   

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

41. Norge må ta i imot flere syriske flyktninger - Bergen AUF 

 

Norge har en lang tradisjon for å hjelpe de mest trengende i humanitære katastrofer. Situasjonen i 

Syria er en av de værste katastrofene siden andre verdenskrig. FNs høykommissær for flyktninger 

har uttalt at det er anslått at så mye som syv millioner er på flukt fra elendigheten – blant dem 

mange barn. Norge har tidligere hjulpet i slike situasjoner. Et eksempel var under krigen på Balkan 

hvor Norge tok imot ekstra flyktninger i en desperat situasjon. 

 

Den rødgrønne regjeringen forslo i budsjettet for 2014 å ta imot tusen flyktninger fra Syria i tillegg 

til kvoteflyktningene fra andre land. Dette er ikke nok. Enda mindre solidarisk la den nye 

regjeringen kun til rette for at 1000 Syriske flyktninger skulle kunne komme til Norge, men dette 

på bekostning av kvoteflyktninger fra andre land. Altså vil den nye regjeringen legge til rette for at 

500 ekstra flyktninger kan komme fra en av de verste humanitære situasjonene de siste ti årene. Til 

sammenligning har Sverige tatt i mot 8000 syriske flyktninger.  

 

Nabolandene til Syria, deriblant Libanon og Jordan har tatt imot store antall flyktninger. Rundt 98 

% av flyktningene som har flyktet over landegrensene bor nå i flyktningleirer i nabolandene. Hver 

fjerde innbygger i Libanon er i dag en Syrisk flyktning. FN har nå bedt flere Europeiske land om å 

ta ansvar. 

 

Norge bør ta imot flere Syriske flyktninger i tillegg til de fastsatte kvoteflyktningene i solidaritet 

med dem som trenger beskyttelse aller mest. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at: 

- den norske stat skal legge til rette for å ta imot minst 5000 syriske flyktninger 

- syriske flyktninger ikke skal gå på bekostning av kvoteflyktninger fra andre land 
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Styrets innstilling: Forslaget vedtas og oversendes stortingsgruppen og årsmøtet HAP.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

42. Ja til mer kjernetid i barnehage – nei til tidligere skolestart! – Sosialdemokratisk forum  

 

Forslag: Arbeiderpartiet i Bergen ønsker at gratis kjernetid i barnehage skal tilbys alle tre- til 

femåringer i områder med høy andel minoritetsspråklige barn. Vi vil også at obligatorisk kjernetid i 

barnehage for alle femåringer skal prøves ut i Bergen.  

Vi mener at tidlig innsats er viktig, men mener den bør skje på barnas premisser. Barna utvikler seg 

best og lærer mest innenfor barnehagepedagogikken og i gode barnehager med høy kvalitet. Det 

forutsetter kompetente pedagoger og en bemanningsnorm med høy førskolelærertetthet. 

Arbeiderpartiet ønsker å møte dette behovet med å øke pedagognormen i barnehagene til 50 

prosent innen 2020 og innføre en minste bemanningsnorm. 

 

Begrunnelse: Den borgerlige regjeringens stortingsrepresentanter har lansert ideen om å 

fremskynde skolestarten med ett år, slik at barna får sin første skoledag som fire- og femåringer. 

Bakteppet er NHOs årskonferanse om læring tidligere i år. Der foreslo NHO obligatorisk kjernetid 

i barnehage for femåringer fordi tidlig innsats gir bedre ferdigheter og mindre frafall i skolen. Den 

borgerlige regjeringens stortingsrepresentanter mener derimot at man bør vurdere tidligere 

skolestart som et alternativ til mer læring i barnehagen. La barna begynne på skolen som fire- 

femåringer, men slutte ett år tidligere enn i dag.  

 

I blant annet USA, England, Kypros, Malta, Skottland, Wales, New Zealand og Australia starter 

barna på skolen et år tidligere enn i Norge. Men disse landene har ikke en like sterk og godt 

utbygget barnehagestruktur som i Norge. I dag går om lag 97 prosent av femåringene i barnehagen. 

Men det er en kjensgjerning at det er en stor andel av de 3 prosent som står utenfor som vil ha 

størst utbytte av å være der. 

 

I Norge har vi 13 års skolegang. Med reformen L97 ble skoleløpet utvidet med et år og skolestart 

ble satt til seks år, mot syv år tidligere. Arbeiderpartiet i Bergen ønsker velkommen debatten om 

NHOs forslag om obligatorisk kjernetid for alle femåringer i barnehagen, men avviser de 

borgerlige partienes ønske om å fremskynde skolestarten med ett år. 

 

Vi viser til at prosjektet med gratis kjernetid i barnehage for fire- og femåring er utprøvd i Bergen. 

Prosjektet ble iverksatt av den rødgrønne regjeringen i 2007/08. Gratis kjernetid i barnehagen ble 

innført som forsøk i områder med høy andel minoritetsspråklige barn. Alle barna i områdene fikk 

tilbud om gratis kjernetid, uavhengig av om de var minoritetsspråklige eller ei. 

 

Barn i utvalgte bydeler i Oslo, Drammen og Bergen fikk tilbud om gratis kjernetid i barnehage. 

Evaluering av prosjektet viser tydelig at tidlig språklæring har den virkningen vi ønsker og at barna 

som har gått i barnehage gjør det bedre på skolen. Særlig er effekten stor for barn fra 

innvandrerfamilier - og spesielt for jenter. Samtidig viser evalueringen at gratis kjernetid har den 

ønskede effekten på rekruttering til barnehagen. 

 

NB! Arbeiderpartiet programfestet i 2013 at gratis kjernetid i barnehage skal tilbys alle tre- til 

femåringer i områder med mange minoritetsspråklige barn. Og at ordningen skal utvides til flere 

områder enn i dag. Partiet programfestet også å øke pedagognormen i barnehagene til 50 prosent 

innen 2020. 

 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas og oversendes bystyregruppen, stortingsgruppen og årsmøtet 

HAP.   

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

43. Pilotprosjekt aktivitetsskole og ny rammeplan for SFO – Sosialdemokratisk forum 
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Forslag: Arbeiderpartiet i Bergen vil at kommunen skal utarbeide en ny rammeplan for 

skolefritidsordningen som gir retning for innhold og organisering av tilbudet slik at man får et 

tydelig kvalitetsløft. Vi ønsker at SFO skal bli en mer integrert del av elevenes skolehverdag, med 

sikte på en helhetlig skolehverdag – også kalt heldagsskolen. Arbeiderpartiet vil at det skal settes i 

verk et pilotprosjekt med Aktivitetsskole på en bergensskole etter modell, rammeplan og standard 

som i Oslo. 

 

Begrunnelse: Arbeiderpartiet mener at Bergen kommune må tenke nytt om skolefritidsordningen 

(SFO) i bergensskolen for å møte de forventninger elevene har om et tilbud med bedre innhold. 

Samtidig møte de krav foreldre stiller om et kvalitetsløft for SFO og en mer helhetlig skolehverdag. 

 

Fra og med 1.august 2009 endret Oslo kommune navn på skolefritidsordningen (SFO) til 

Aktivitetsskolen. I forkant ble det utarbeidet en ny rammeplan som gir retning for innhold og 

organisering av tilbudet.  Aktivitetsskolen er et tilbud til alle barn på 1.- 4. trinn, og for barn med 

særskilte behov på 1.- 7. trinn. Aktivitetsskolen er en alternativ læringsarena som bygger opp under 

læringsmålene på skolen. Den preges av tydelige regler og grenser for atferd, samspill og 

aktiviteter.  

 

Målet for Aktivitetsskolen er at elever og foresatte opplever stabilitet, trygghet, tilhørighet, 

toleranse og trivsel. Elever skal være aktive og få utfordringer innen fysiske, estetiske og kreative 

aktiviteter når de er på Aktivitetsskolen. Oslo kommune har definert klare målområder strukturert i 

følgende fem: Natur, teknikk og miljø. Fysisk aktivitet og lek. Kunst, kultur og kreativitet. Mat og 

helse.  Lekser og fordypning. 

 

Skolefritidsordningen i Bergen er forankret i bystyresak 103/10 «Friere skolefritid». Her vektlegger 

den kommunale skolefritidsordningen at det er en arena for «læring i sosial kompetanse og 

samhandling». Utvikling av sosiale relasjoner og samhandling med andre barn og voksne er viktige 

elementer av arbeidet som utføres i SFO. Fra og med 2010 har bystyret vedtatt at alle de 

kommunale skolefritidsordningene i Bergen, skal som et minimum ha et fast aktivitetstilbud. 

Aktiviteten skal være et tilbud for barna ved siden av å være et leke- og oppholdstilbud. 

 

I Bergen er det stor variasjon mellom de ulike skolefritidsordningenes innhold og satsingsområder. 

Leksehjelpen som ble innført som et gratis tilbud for elevene høsten 2010 er på de fleste skolene 

lagt til like etter skoletid og i SFO tiden. Tilbudet er frivillig for elevene og gjennomføres av 

assistenter tilknyttet den enkelte skole. Det er viktig å merke seg at kun halvparten av elevene på 

SFO benyttet seg av leksehjelpstilbudet skoleåret 2010/2011. Ordningen med leksehjelp fremstår 

uten klar struktur og uten mål om læringsutbytte for elevene. 

 

Det er viktig å understreke hvor viktig SFO faktisk er for bergensskolen, men også peke på at den 

må bli en mer integrert del av elevenes skolehverdag. Møte de forventninger elevene har om et 

tilbud med bedre innhold. Samtidig møte de krav foreldre stiller om et kvalitetsløft for SFO og en 

mer helhetlig skolehverdag.  

 

Arbeiderpartiet mener at Bergen kommune må ta utfordringen med å innhente kunnskap om 

innhold og kvalitet i de ulike skolefritidsordningene. Denne manglende kunnskapen identifiserer at 

bystyret må se nærmere på organiseringen av SFO og gripe muligheten for å løfte kvaliteten i 

tilbudet. 

 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas og oversendes bystyregruppen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

44. Brannmuseum i Bergen – Laksevåg Arbeidersamfund  

 

Det har lenge vært diskutert, spesielt i media, hva som skal skje med Bergens ærverdige gamle 

Brandstasjon. Bergen kommune eier bygningen og det er få, om noen, som vet hva som vil skje 

med den videre. Svært mange mener at det eneste riktige er å opprette et brannmuseum her. 



- 22 - 

Bygning, brannbiler og annet brannslukningsutstyr samt protokoller og andre dokumenter fra langt 

tilbake i tid finnes både på stedet og lagret i andre bydeler. Det er viktig å forhindre at det 

borgerlige byrådet selger bygningen til kommersielle interesser. 

Forslag til vedtak: Med bakgrunn i ovenstående ønsker Arbeiderpartiet i Bergen at Arbeiderpartiet i 

Bergen fortsetter arbeidet med å opprette et Bergens Brannmuseum i den gamle Brandstasjonen.  

 

Styrets innstilling: Forslaget er i tråd med allerede vedtatt politikk og oversendes bystyregruppen.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

45. Sykehjem i Bergen – Bergen Arbeidersamfund   

 

1. Bergen Arbeidersamfund ber om at Arbeiderpartiet i Bergen og bystyregruppa arbeider for å få 

en oppdatert oversikt over sykehjemsdekningen i Bergen, herunder behovet for plasser for 

pasienter med alvorlig psykisk sykdom og/eller sykdom på grunn av rusmisbruk.  

 

2. Bergen Arbeidersamfund vil be om at Arbeiderpartiet i Bergen og bystyregruppa følger opp 

opplysningene om at mange sykehjem i byen (offentlige og private med avtaler med kommunen) 

ikke har adekvat bygningsmessig standard.  

 

3. Målsettingen må være at alle som har medisinsk behov for sykehjemsplass får slik plass når det 

er dokumentert behov. Videre må Bergen kommune prioritere å sette byens sykehjem i adekvat 

stand. 

 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas og oversendes bystyregruppen.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

46. Uttalelse: Sosial dumping med offentlige velvilje – fagbevegelsens partilag  

 

Sosial dumping er noe vi er blitt vant med som en del av skyggesiden av norsk arbeidsliv. Gjennom 

utallige artikler de siste årene er det gjentatte ganger blitt avdekket historier om utenlandske 

arbeidskamerater som har kommet til Norge og blitt grovt utnyttet. Fagbevegelsen har hatt øynene 

åpne og levert premisser og forslag til den rødgrønne regjeringens tre handlingsplaner mot sosial 

dumping. Det viser seg at det ikke er nok. 

 

Vi har nå fått en regjering som ikke anerkjenner sosial dumping som et problem. De mener mye og 

handler lite. Partiene som sitter med makten har vært i mot de aller fleste mottiltakene så langt. 

Brudd på arbeidsmiljøloven straffes ikke hardt nok. Det er for lukrativt og for lite risiko forbundet 

med å utnytte arbeidstakere. Det trengs å innføre sterkere sanksjonsmuligheter. Brudd på 

arbeidsmiljøloven og arbeidskontrakt må vurderes som grov økonomisk kriminalitet og 

straffeforfølges deretter. 

 

Den norske modellen baserer seg på trepartssamarbeidet. En viktig del av dette samarbeidet er 

innflytelsen fagbevegelsen har gjennom tariffavtalene. Det er rett og rimelig at offentlige tilbydere 

løfter fram seriøse arbeidsgivere som støtter opp under denne modellen. Viktigheten av å ha 

tariffavtale må derfor vektlegges i offentlige anbud. Kvaliteten på innkjøpte varer og tjenester må 

veie tyngre enn pris i offentlige anbud. Også EU har nylig vedtatt at det skal være mulig å ha 

tariffavtale som et kriterium for tildeling av offentlige anbud. Det er også slik at vi har for få 

lærlingeplasser til våre fremtidige fagarbeidere. Vi vil ikke overlate våre lærlinger til den useriøse 

delen av arbeidslivet. Her må også det offentlige ta ansvar. 

 

Det offentlige må sette en standard for innkjøp. Det kan ikke bare være basert på pris, vi trenger 

politiske styrte standarder. Den standarden kan ikke overlates til private aktører alene, fordi hos 

dem veier profitthensyn tyngst. Det offentlige må ta sitt samfunnsoppdrag alvorlig og stille krav 

om seriøsitet.  
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Det må satse på kompetanse i innkjøpsorganet hos offentlige tilbydere. Vi må ha slutt på den 

ensidige fokus på laveste pris. Offentlige tilbydere må ha fokus på kvalitet; herunder kompetanse, 

gjennomføringsevne, lærlingeansvar, tariffavtale og seriøsitet. Vi må få slutt på at det er de 

offentlige tilbyderne som er markedet for de useriøse og de kriminelle. 

 

For å bekjempe sosial dumping vil Arbeiderpartiet: 

- Bevare og videreutvikle gjeldende tiltak i handlingsplan 1-3 i samråd med fagbevegelsen. 

- Endre Arbeidsmiljøloven slik at grove brudd på den kan straffeforfølges som grov økonomisk 

kriminalitet. 

- Sette krav om tariffavtale og godkjent lærlingeordning der hvor det er mulig i offentlige 

anskaffelser. 

- Satse på innkjøpskompetanse hos offentlige tilbydere i alle forvaltningsnivå. 

 

Styrets innstilling: Flertallet i styrets innstilling: Forslaget vedtas og oversendes bystyregruppen, 

fylkestingsgruppen og stortingsgruppen. Mindretallets innstilling: (Laastad, Tabak og Gadolin) 

andre strekpunkt endres til: «Endre Arbeidsmiljøloven slik at grove brudd på den kan 

straffeforfølges sterkere».   

 

Vedtak:  Styrets flertallsinnstilling vedtatt. 

 

 

47. Retningslinjer for byutvikling – Bergen Arbeidersamfund 

 

Arbeiderpartiet i Bergen ønsker at alle reguleringsplaner for Bergen sentrum og sentrumsnære strøk 

skal være tredelte. Det vil si at der må være planer for en sunn blanding mellom boliger, 

publikumsrettet næring som kafeer og butikker, og annen type næring. 

 

Begrunnelse: I de kommende årene vil der foregå en utstrakt fortetning av sentrum og 

sentrumsnære strøk. Dette er helt nødvendig og vil er ønskelig. Dette gir også en mulighet til å 

tenke helhetlig rundt byplanlegging og rette opp mange av de feilene som har blitt gjort opp 

igjennom årene. Dessverre ser man i dag at byplanleggingen fortsetter som før og helheten blir bare 

summen av enkeltvedtak. Dette fører til en oppdeling hvor folk bor ett sted, arbeider ett sted og 

gjør innkjøp et annet. Dette er ikke en ønskelig utvikling. 

 

Mellom Solheimsviken og Damsgård ser vi i dag flere prosjekter som enten er boliger eller ikke-

publikumsrettet næring. Når disse prosjektene igjen er adskilte, så forblir dette en del av byen som 

folk unngår store deler av døgnet. Vi griper med andre ord ikke muligheten til å gjøre bydelen 

levende og innbydende. På andre siden av fjorden ser man det samme skje med Møhlenpris. Den 

gamle delen forsvinner fler og fler av næringslokalene, med noen hederlige unntak. På 

Marineholmen ser man motsatt tendens, der bygges det bare ut næringslokaler, hovedsakelig ikke-

publikumsrettet, noe som fører til at de delene av bydelen unngås kveldstid fordi folk ikke føler seg 

trygge. I området imellom er lyspunktet, her har man fått på plass både Vil Vite og Cornerteateret 

som trekker folk til området hele dagen. Dette er allikevel et område som er lite utviklet og mangler 

boliger. Det vil derfor være ønskelig med utviklingsplaner som bringer sammen de to sidene av 

bydelen. 

 

Styrets innstilling: Intensjonen i forslaget støttes og forslaget oversendes bystyregruppen.   

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

48. Statens pensjonsfond utland må vris i en grønnere retning – Bergen AUF 

 

Statens pensjonsfond utland(SPU) er Norges velferdsforsikring i fremtiden. Formuene SPU 

forvalter tilhører folket. I verdenssammenheng er SPU enestående, og ikke minst en enorm 

økonomisk faktor i det globale investormarkedet. 

 

Dessverre er SPU innblandet i mye petroleumsvirksomhet over hele verden, og har blant annet 

store investeringer i kullindustrien. I en måling gjort av WWF kom det fram at SPU har 

eierinteresser som tilsvarer 110 ganger Norges klimagassutslipp. 
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SPU eier rundt 1,2 % av verdens børsmarked og har en stor sjanse til å kunne endre retning mot en 

grønnere verdensindustri. De er inne i rundt 7000 selskaper på verdensbasis, og er allerede inne i 

147 av de 200 mest karbonutslippsansvarlige selskaper globalt. Dette krever en endring om vi skal 

få til en reduksjon i fossilt brennstoff. 

 

For å forhindre videre utvikling av en forurensende trend bør SPU omstille sine investeringer rettet 

mot grønn energi framfor fossilt brensel. Det er viktig at SPU forholder seg til lokale miljøetiske 

problemstillinger ved og ikke å investere i industri som er ødeleggende for miljø eller slipper ut 

uforsvarlige mengder klimagasser. 

 

Norge har en sterk stemme i internasjonale klimaforhandlinger og bør utnytte sin økonomiske makt 

ved SPU til å investere i grønne utviklingsprosjekter verden over. Innvesteringer for en grønnere 

verden er fremtidens bistandspolitikk for å hindre katastrofale klimaendringer som først og fremst 

vil ramme verdens fattige. 

 

For å lykkes i å vri SPU i en grønnere, men også lysere retning bør vi aktivt forvalte penger i 

framtiden gjennom bærekraftige investeringer. Det må kontrolleres at SPU sine penger forvaltes 

riktig i grønn industri ved å opprette et nytt juridisk mandat som forplikter fondet til å investere 

innenfor miljø- og klimaetiske retningslinjer. Det juridiske mandatet bør også forplikte at 

overskuddet fra investeringer i kull- og petroleumsvirksomhet går til nye investeringer, men da i 

grønn industri. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at: 

- statens pensjons fond skal trekke seg ut av all kullindustri innen 2020 

- etikkrådet skal styrkes med et eget råd som har ansvar for miljø- og klima spørsmål 

- overskuddet fra kull- og petroleumsvirksomhet skal øremerkes til investeringer i grønn 

industri 

 

Styrets innstilling: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

49. Bredere aksept for yrkesskader - også innen merkantile fag – Fiskeri- og forskningsfaglig 

Partilag 

 

Dokumenterte yrkesskader som for eksempel slitasje/atrose og overbelastninger i 

jobbsammenheng, må bli akseptert av NAV. 

 

Begrunnelse: Slitasje/atrose er ett økende problem. Flere og flere blir utsatt for overbelastninger i 

yrket sitt. NAV aksepterer ikke at slitasje/atrose er yrkesskader. NAV vil heller ikke godkjenne 

yrkesskade i ettertid dersom det ikke er registrert med en gang. 

 

Leger og fastleger spør aldri om plagene kan være yrkesrelatert. I mange tilfeller er situasjonen for 

yrkesskader at en som blir ufør pga. arbeidsforhold ikke får yrkesskadetrygd i tillegg til 

uførepensjonen. Dersom det er klart dokumentert at skader som kan tilskrives yrket, så bør det 

være en naturlig oppfølging å få det registrert som yrkesskade. Slitasje i skuldre, hofter, knær og 

hender som skyldes yrkesbelastninger, er i dag ikke grunnlag for trygd. 

 

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen.   

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

50. Fortsatt nei til reklamefinansierte busskur og toaletter! – Fyllingsdalen Arbeidersamfunn 

 

Vi kan ikke selge byens ”sjel” for 18-19 millioner kroner! 

 

Begrunnelse: Vi mener at finansiering av busskur og offentlige toaletter er en offentlig oppgave.  
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I 2005 sa Bergen nei til store reklameplakater i byen, ved Clear Channel.  Nå tar både fylket og 

byrådet denne saken opp igjen, for å skaffe byen penger til penere busskur og offentlige toaletter.  

De regner med å få inn 18-19 millioner kroner pr år på dette prosjektet. Vi mener det ville være 

direkte ødeleggende med svære reklameplakater i en historisk by som Bergen.  Byen har sin 

egenart som ville bli ”forstyrret” ved store innslag av reklame.  Store reklameplakater ville også lett 

kunne føre til redusert framkommelighet langs fortau og på torg, noe som ikke har kommet noe 

særlig fram i debatten.     

 

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen.   

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

51. Nei til reklame på buss, bane og leskur – Bergenhus Arbeiderparti  

 

Byrådet i Bergen vil ha omkamp om å tillate reklame på buss, bane og leskur.  

Arbeiderpartiet i Bergen vil ikke selge byrommet i Bergen til private aktører som ønsker å fylle 

byrommet med reklameplakater.  

 

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

52. Nei til organdonasjonsregister i Noreg - Bergen AUF 

 

Arbeid for å auke talet på organdonasjonar er viktig, og særleg gjennom 

folkeopplysningskampanjar i samarbeid mellom staten og Stiftelsen Organdonasjon har ein gjort 

store framsteg dei siste åra. Noreg er best i Skandinavia når det gjeld donasjonsraten, men er 

samstundes det einaste av desse landa som ikkje har organdonasjonsregister. 

 

Mange land har innført anten JA eller NEI-register, men verken det eine eller det andre har hatt den 

ynskja effekten. I Sverige er 85 % av befolkninga positive til organdonasjon, men berre 15 % har 

meldt seg inn i registeret. Då berre 0,5 % av alle som døyr i Noreg eignar seg som organdonorar, 

reknar ein med at oppslutningsprosenten må vere på rundt 70-80 % for at registeret skal ha særleg 

effekt. I Nederland vart det innført eit NEI-register, og 33 % av befolkninga registrerte seg – ikkje 

fordi det gjenspegla haldninga i befolkninga til organdonasjon, men som protest mot at staten 

skulle bestemme over kroppane deira. Same haldninga til NEI-register har ein funne i 

meiningsmålingar i Noreg. 

 

Ifølgje ei systematisk kartlegging av donorregister i heile verda utført av Europarådet i 2007, har 

etablering av register ikkje nokon positiv effekt på talet på organdonasjonar. EU er blant dei som 

anbefalar å ikkje opprette organdonasjonsregister. Ei arbeidsgruppe i Sosial- og helsedirektoratet 

konkluderte med at: «Slike registre er kostbare å etablere, er dyre i drift og de kan ikke avsluttes». 

 

Spania har den beste organdonasjonsraten i Europa, og har same system som Noreg, kor samtalen 

med dei pårørande står i sentrum. Me har allereie sett at betre opplæring av helsepersonell om 

temaet og breie folkeopplysningar dreg utvikling i riktig retning. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen meiner at: 

- Noreg ikkje bør innføre eit organdonasjonsregister. 

- informasjon om organdonasjonsordningen skal gis gjennom skolehelsetjenesten 

 

Styrets innstilling: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen.   

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

53. Innfør idrettskort for ungdom i Bergen - Bergen AUF 
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Ungdom har bruk for fysisk aktivitet, sosialt samvær og utfordringer i hverdagen. Deltakelse i 

idrettsklubber eller sportsarrangementer er gode eksempler på dette.  

 

Alle ungdommer bør ha mulighet til å delta i samfunnet, uavhengig av foreldrenes lommebok. I 

likhet med kultur, bør også dette sosialdemokratiske prinsippet gjelde for sport og idrett. På linje 

med dagens kulturkort bør det etableres et «idrettskort» hvor ungdom får kommunefinansiert rabatt 

på sportslige aktiviteter, gjerne i samarbeid med private klubber, slik at alle ungdommer kan få de 

samme mulighetene.  

 

Arbeiderpartiet i Bergen ønsker at: 

- Bergen kommune utvikler et idrettskort (à la Kulturkortet) for ungdommer i kommunen, hvor 

en gir rabatter på ulike trenings- og idrettstilbud/-arrangementer 

 

Styrets innstilling: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

54. Nei til byreklame - Bergen AUF 

 

Fylkestinget i Hordaland har vedtatt salg av reklameflater i kollektivtrafikken. Planen er å innføre 

reklame på Bybanen, busser og de største terminalene m.m.  Dette står i strid med prinsippet om 

frihet fra reklame i det offentlige rom. Det er også uheldig at det offentlige finansierer 

grunnleggende tjenester og ytelser gjennom avtaler med private aktører. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen: 

- er i mot reklame i det offentlige rom og mener at det ikke bør selges reklameflater i 

kollektivtrafikken. 

 

Styrets innstilling: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen.   

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

55. Øke EØS-midlene - Bergen AUF 

 

Gjennom EØS-avtalen betaler Norge en årlig sum til EU som går til utjevningstiltak i de fattigste 

landene. Avtalen om EØS-midlene skal reforhandles i løpet av 2014. 

 

Støtten er konsentrert til følgende sektorer: 

- Miljøvern og miljøforvaltning 

- Klima og fornybarenergi 

- Grønn innovasjon 

- Kompetansebygging og sosial utvikling 

- Kulturarv og kulturutveksling 

- Sivilt samfunn 

- Forskning og utdanningsstipend 

- Justis 

- Anstendig arbeidsliv og trepartssamarbeid 

 

EU har signalisert at de også ønsker at Norge skal bidra til tiltak for å bekjempe den høye 

ledigheten blant ungdom. 

 

En økning av EØS-midlene kan gi norske myndigheter større muligheter til å fremme norske 

interesser inn mot EU. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen ønsker: 

- å øke EØS-midlene for å bidra til utjevningstiltak og andre tiltak for å redusere den høye 

ungdomsledigheten i Europa 
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Styrets innstilling: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

56. Mot prestasjonsbasert lønn for lærere - Bergen AUF 

 

NHO har foreslått at lærere skal belønnes etter innsats. Det vil si at to lærere med like 

arbeidsoppgaver, utdanning og ansiennitet kan lønnes ulikt, avhengig av hvordan skoleledelsen 

mener de presterer. 

 

Der vanskelig å avgjøre hvorvidt en lærer gjør en god jobb eller ikke, og en slik ordning vil kunne 

gå på bekostning av et nødvendig lønnsløft for alle lærere. Utdanningsforbundet har også påpekt at 

det det vil ha en negativ innvirkning på lærernes arbeidsmiljø. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen: 

- er imot prestasjonsbasert lønn for lærere 

- ønsker å gi lærere økt tilgang til faglig utvikling og faglig lederansvar 

 

Styrets innstilling: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen.   

 

Odd Rambøl foreslo: 

I Stortingsvalgkampen var skolepolitikk sentral for alle partier.  Det var selvsagt uenighet, men det 

var ett slagord som var felles for alle:  Det skulle satses på læreren! 

Norsk skole har en rekke utfordringer: Det er for svar søkning til – og for stort frafall i 

lærerutdanningen.  Mange lærere slutter i yrket og det er betydelig frustrasjon på grunn av 

byråkratisering og rapporteringssystemer. 

KS (Kommunesektorens interesse- og arbeidsgiverorganisasjon) er lærernes forhandlingsmotpart. 

Signalene fra et samlet Storting er klare, det må satses på læreren. 

I denne situasjonen skulle man tro at en arbeidsgiver ville fokusere på utfordringene og gå i dialog 

med lærerorganisasjonene for å finne fram til tiltak som kunne bedre rekrutteringen, holde på 

lærerne, redusere frustrasjonen og skape arbeidsglede. 

Men istedenfor å invitere til dialog, har KS valgt en aggressiv linje i forhandlingene om 

undervisningspersonalets arbeidstidsavtale – noe som har ført til brudd i forhandlingen. KS sin 

strategi kan tyde på at organisasjonen nå vil drive en ny og liberalistisk arbeidsgiverpolitikk, 

konfrontasjon istedenfor samarbeid. 

Arbeiderpartiet i Bergen vil oppfordre KS til å lytte til de som til daglig tar imot barn og unge og 

gjennomfører undervisningen.  De vet hvor skoen trykker.  Målet må være å bidra til å skape en 

best mulig skole for barn og ungdom. Det oppnår man ikke uten at man har lærerne med på laget.  

KS må nå erkjenne at de totalt har feilberegnet situasjonen.  De bør snarest legge sin åpenbart helt 

urealistiske forhandlingskrav til side og tilstrebe en konstruktiv dialog med lærerorganisasjonene. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt.  Forslaget ble oversendt redaksjonskomiteen sammen med 

tilleggsforslag fra Odd Rambøl. 

 

 

57. Tempo i bybaneutbyggingen – Bergen Arbeidersamfund  

 

BAS ønsker, og skal arbeide for, at tempoet for utbyggingen av bybanen settes kraftig opp. 

Trasévalget til Åsane må derfor vedtas så raskt som mulig. BAS mener også at bybaneutbyggingen 

mot vest (Fyllingsdalen-Loddefjord) i større grad bygges ut parallelt med utbyggingen mot nord 

(Åsane). Videre bør planene for videreførelse av bybanen mot Lille-Sotra konkretiseres. Forslag 

med innkommet tillegg vedtatt oversendt det nye styret i BAS 

 

Begrunnelse: Trafikken i Bergen er sprengt og det vil være umulig å løse dagens og fremtidens 

trafikale problemer ved økt tilretteleggelse for privatbilisme. Det er derfor viktig at så mye som 

mulig av dagens trafikk overtas av, og fremtidig økning i trafikkvolum skjer innen 

kollektivtransporten. Det er videre viktig at kollektivtransporten har en pålitelig grunnstamme, noe 

som bybanen representerer. Bare en hurtig utbygging av denne grunnstammen kan sikre at folks 
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trafikkvaner styres i ønsket retning. Videre har Bergen et behov for mange nye boliger. En 

byfortetning rundt stoppesteder langs denne grunnstammen er samfunnsøkonomisk lønnsomt og en 

parallell utbygging mot nord og vest gir større fleksibilitet i dette arbeidet. 

 

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen mot to stemmer (Persen og Nordås).  

 

Liv Smith foreslo:  Forslaget oversendes programkomiteen for å bearbeide forslag som ivaretar 

både nord pg vest i bybaneutbyggingen. 

 

Vedtak:  Styrets flertallsinnstilling vedtatt.  Forslaget ble oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

58. Kulturpolitikk - Arbeiderpartiets Universitetslag 

 

Arbeiderpartiet har med kulturløftet klart å sette kulturpolitikk på dagsorden. Evalueringen viser at 

mye har vært vellykket, men at vi fortsatt må jobbe med å videreutvikle kunst- og kulturpolitikken. 

For Arbeiderpartiet er det viktig at kunst har en egenverdi i seg selv, men også at kunst og kultur 

skal nå ut og være tilgjengelig for alle. Å berøre, utvikle kreativitet, talent, identitet og demokrati er 

noen av de grunnleggende målene med en offensiv kunst og kulturpolitikk. Det har stor betydning 

for den enkelte men også for utvikling et av inkluderende og robust samfunn. 

 

Å gi alle barn tilgang på kunst og kultur av høy kvalitet har betydning for læring, nysgjerrighet, 

mestring og talent. De estetiske fag bør styrkes i den ordinære skolen og det bør innføres en times 

kulturskole per uke i 2.trinnet for å gi alle større muligheter til å utvikle sine talent og mestring av 

skolehverdagen. Bibliotekene og innkjøpsordningene må styrkes både for å øke leseferdighetene i 

befolkningen, men også for å videreutvikle en av de viktigste offentlige og inkluderende 

møteplassene vi har.  

 

Mangfold i media er avgjørende for ytring, offentlig ordskifte og demokrati. Norge har mange 

aviser og spesielt lokalaviser. Vi må videreutvikle en mediepolitikk som sørger for at det er minst 

to aviser i de store byene, at det fortsatt skal være rammevilkår for å drive lokalaviser og at man ser 

på rammebetingelser som ivaretar utviklingen av ulike plattformer. Den årlige demokratiindeksen 

til The Economist viser at de mest demokratiske landene i verden er de som har de sterkeste 

offentlige mediene. Å legge til rette for at NRK kan videreutvikle seg som en uavhengig sterk 

allmennkringkaster er den beste garantien for demokrati og kvalitetsjournalistikk. 

 

Film er ett av våre sterkeste kulturuttrykk som når bredt ut, er identitetsskapende, har evne til å 

berøre og engasjere samt sette dagsorden. Arbeiderpartiet har gjennom kulturløftet lagt grunnlaget 

for å utvikle et nasjonalt filmmiljø. For å videreutvikle kvalitetsfilmer må vi tilrettelegge for 

talentutvikling i hele landet og mobilisere mer privat kapital. En betydelig del av de statlige 

filmmidlene må forvaltes gjennom faglig sterke regionale filmmiljø og fond. Det bør settes inn 

øremerkede midler til dokumentar og midlene bør formidles gjennom Vestnorsk Filmsenter, som 

representerer det sterkeste miljøet for dokumentarfilmproduksjon. Regjeringen bør snarest få på 

plass en incentivordning som er konkurransedyktig med andre europeiske land, slik at flere 

internasjonale filmproduksjoner vil bruke Norge som opptaksland. 

 

Styrets innstilling: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

59. Etablering av Såkornfond i bioteknologi - Arbeiderpartiets Universitetslag 

 

I april 2012 foreslo Trond Giske å opprette inntil 6 landsdekkende såkornsfond, for å utløse kapital 

til bedrifter i en tidlig fase (jf. stortingsmeldingen «Verktøy for vekst»). Trond Giske ønsket at 

fondene skulle dekke bredden i norsk næringsliv, slik som energi, miljøteknologi, marin sektor, 

IKT, bio- og helseteknologi og reiseliv. 

 

Manglende tilgang på tidligfasekapital og særlig risikokapital er en stor utfordring for mange 

bedrifter i oppstartsfasen. Det har hele tiden vært påpekt fra NHO, Fellesforbundet og 
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forskningsmiljøene at det er avgjørende at regjeringen følger opp med tilstrekkelige bevilgninger 

for å sikre at fondene får en god kapitalbase. 

 

Hovedstyret i Innovasjon Norge besluttet i november 2013 å tildele Proventure i Oslo (IT) og 

Alliance Venture i Trondheim (energi) såkornmidler. Disse to fondene vil dekke de viktige 

sektorene energi og IT.  Men tildelingen medfører imidlertid at tidligfase-selskaper innen den 

sårbare norske farmasi/ bioteknologi-industrien blir stående uten såkornmidler. 

 

Det var 8 søkere til den tildelingen som nå er gitt. I tillegg til de to som fikk tilsagn, forelå det gode 

søknader fra Sarsia Seed i Bergen, et kompetent forvaltningsmiljø innen helseindustri som har klart 

å mobilisere private investorer. Det er 70 kvalifiserte selskaper som ligger klar i startfasen og privat 

kapital er klar til å følge opp statens andel i såkornfondene.  

 

Det er godt kjent at det er potensial for å stifte langt flere selskaper basert på forskning og 

innovasjon i norske universiteter og helseforetak. Når det ikke gjøres i dag er det på grunn av 

mangel på risikokapital til å utvikle investerbare selskaper. Offentlige investeringer i medisinsk og 

helsefaglig forskning og utviklingsarbeid er i størrelsesorden 7-8 milliarder kroner per år. Det bør 

være i alles interesse å få mer nytteverdi og næringsutvikling av så formidable investeringer. 

Såkornmangel har vært en kjent akilleshæl for manglende verdiskaping på helsefeltet. 

Myndighetene har dermed begrenset mulighetene for verdiskaping ved kun å bevilge 

risikoavkasting til to fond. Nå er det fare for at store verdier og potensial vil forvitre i mangel på 

tidligfasekapital. 

 

Norsk biomedisin er en vekstnæring med globalt potensial som kan vise til flere internasjonale 

suksesser. Bransjen er i vekst og det er mange helserelaterte gründerbedrifter (400 ifølge 

forskningsrådets database). Vi ber stortingsgruppen arbeide for at det i revidert nasjonalbudsjett 

blir lagt inn midler til et nytt tidligfasefond og at det snarest blir åpnet for en ny utlysing. 

 

Styrets innstilling: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

60. Heltidsstudenten – Arbeiderpartiets Studentlag  

 

I det norske samfunnet opererer vi med minstekrav til levestandard. Dette representeres blant annet 

ved at gjeldsslaver som går inn i gjeldsordning har «rett til å beholde det som med rimelighet trengs 

til å dekke egne utgifter til livsopphold», mer presist - 10.715kr per måned. I den situasjonen 

skylder man altså andre penger, men samfunnet mener likevel at 10.715kr må et individ ha hver 

måned for å leve et verdig liv. 

 

Studenter er voksne individ med ansvar for seg selv. 

Studenter får i 2014 utbetalt 9785kr i kombinert lån og stipend i 10 måneder, omlag 10 prosent 

mindre enn personer som har levd over evne. Dette inkluderer heller ikke juni og juli måned, da 

studenter av uviss årsak er tenkt å jobbe for å tjene penger, for studenter har ikke krav på ferie – det 

finnes ingen Gro-dag for studenten. 

 

At studenter lever trangere enn selv dem som har levd over evne krever en tungtveiende 

begrunnelse. 

 

Dersom man ser på utdanning som en investering for individet kan det aksepteres at man lever 

trangt, for man kan da forvente å leve godt senere. Hvis utdanning derimot ses som en investering 

for samfunnet burde den fullfinansieres. I dag sees studier både er en investering for samfunn og 

individ, og derfor bør det gis en middels høy støtte. Problemet med dette er at utdanning ikke 

nødvendigvis gir økonomisk gevinst over tid. Utdanner man seg til førskolelærer, sykepleier eller 

lignende er lønnsnivået ikke tilstrekkelig mye høyere enn hva man kan forvente uten utdanning til 

at dette kan kalles en fornuftig investering. 

 

Vi slår fast at middels høy støtte i en norsk kontekst på ingen måte kan ligge under det minimale 

nivået man aksepterer at andre befolkningsgrupper trenger for et anstendig livsopphold. Studenter 
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har det godt i Norge sett i forhold til utlandet. Dette er dog ikke et gyldig argument så lenge man 

ikke trekker samme konklusjon om minstepensjonister, arbeidsløse og andre utsatte grupper. 

I tillegg til rettferdighetsargumentasjonen over er den lave studiestøtten også et betydelig problem 

for effektiviteten av høyere utdanning. Ved å tvinge studenter ut i arbeid som i varierende grad har 

relevans for senere arbeid har studentene mindre tid til faktiske studier og organisasjonsarbeid. Det 

er naturlig å tro at studenter også bruker lengre tid på studiene som konsekvens av arbeid, og at det 

samfunnet sparer gjennom lavere studiestøtte delt går ut gjennom lavere skatteinngang over lengre 

tid. 

 

Arbeiderpartiets Studentlag i Bergen mener som konsekvens av dette at:  

- Studiestøtten skal reguleres etter grunnbeløpet i folketrygden for å påse korrekt årlig justering. 

- Studiestøtten skal utbetales over 12 måneder og således påse at også studenter har mulighet til 

å ta ut fridager i likhet med andre grupper i samfunnet. 

- Normert studieår skal ikke ha lengre opphold enn normen i arbeidslivet, altså 5 uker 

ekskludert alle normale fridager. 

- Studiestøtten skal justeres slik at studenter har det som med rimelighet trengs til å dekke egne 

utgifter til livsopphold dersom de er heltidsstudenter, og dermed studerer 8 timer hver 

arbeidsdag. 

- Prosentandelen av studiestøtten utbetalt som stipend skal ikke falle under dagens nivå. 

- Økte utgifter til studiestøtte bør finansieres slik at den først og fremst rammer dem som tjener 

mye som konsekvens av utdanningen. 

- Deltidsarbeid skal for studenter være et alternativ og ikke nødvendig for å leve et normalt liv. 

 

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen  

 

Liv Smith foreslo:  4. avsnitt, uttrykket ”levd over evne” brukes ikke. 

 

Øystein Hassel foreslo:  2. kulepunkt: erstatte ”12 måneder” med ”11 måneder”. 

3. kulepunkt: Erstatte kulepunktet med:  Det skal sørges for at alle studenter får sin lovfestede rett 

til 10 måneders studieår. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. Forslag 60 ble oversendt redaksjonskomiteen 

sammen med forslag fra Liv Smith og Øystein Hassel. 

 

 

61. Arveavgift – Arbeiderpartiets Studentlag 

 

Arv skaper over tid store skiller mellom familier, og dermed ulike muligheter for individene. Selv 

om det kan argumenteres med at opptjente midler er noe individet selv skal råde over selv etter 

man går bort er det viktigere å ta hensyn til en sunn samfunnsutvikling og friheten til å leve gode 

liv. Arveavgift er i praksis en skatt som alle andre, men den kreves normalt inn ved livets 

endestasjon ettersom individet på dette tidspunkt ikke lenger kan disponere penger. Når 

vedkommende ikke lenger kan benytte pengene på seg selv faller også argumentet om at denne 

mister friheten til å leve et enda bedre liv bort – pengene må uansett gis til noen som ikke har tjent 

dem selv. 

 

Videre er det slik at arveavgiften trass medienes enkelthistorier en av de mest effektive 

omfordelingsskattene vi har, og lar oss bedre bekjempe økende forskjeller i samfunnet. Arveavgift 

har også et betydelig bunnfradrag som gjør at de virkelig fattige slipper å betale avgift i det hele 

tatt. De problemer som med rette skisseres rundt arveavgiften går stort sett ut på akutt 

likviditetsmangel, noe man kan løse ved å utsette betalingsfristen. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen ønsker: 

- At det innføres en betydelig avgift på arv. 

- At inntektene fra denne avgiften brukes til å senke andre skatter og avgifter. 

- At betalingsfristen for arveavgift utvides. 

 

Styrets innstilling: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen mot to stemmer (Laastad og Olsen).  
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Arne Jakobsen foreslo:  Forslaget avvises. 

 

Vedtak:  Styrets flertallsinnstilling vedtatt. Forslag fra Arne Jakob Vik Olsen falt. 

 

 

62. Yrkesskadeforsikring for studentar – Arbeiderpartiets Studentlag 

 

Studentar har krav på yrkesskadedekning for yrkesskadar dei vert påførte på undervisningsstaden i 

undervisningstida, jf. folketrygdlova § 13-10. Denne yrkesskadeforsikringa er likevel avgrensa, 

ettersom den ikkje tek omsyn til studentar sitt framtidige inntektstap. Studentar manglar eller har 

mangelfullt oppteningsgrunnlag i folketrygda, og risikerer å sitte att med minstepensjon. 

Yrkesskadeforsikringslova gjeld ikkje studentar, med unntak av særskilte tilfelle kor studenten er i 

praksisopphald, og studentar manglar ulukkesforsikring, med mindre dei har sytt for denne sjølve. 

Utdanningsinstitusjonane kan riktig nok ha skadebotansvar. Likevel kan vi konkludere med at 

studentar ikkje har økonomisk tryggleik om dei vert skadde eller alvorleg sjuke under studia.  

 

Ein del studentar er særskilt utsette for risiko i samband med til dømes oppgåver i laboratorium.  

 

Det er eit gode for samfunnet at personar tek høgare utdanning i Noreg. Skade eller sjukdom kan få 

store konsekvensar for studentar sin økonomiske situasjon, og det offentlege bør ta ansvar for 

studentar på lik line med vanlege arbeidstakarar i det offentlege. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen meiner: 

- At studentar skal ha rett til forsikring tilsvarande yrkesskadeforsikring som dekker tap av 

framtidig inntekt for yrkesskadar påførte i samband med studia. 

 

Styrets innstilling: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

63. Rusproblemene i Bergen – Loddefjord Arbeiderlag 

 

Rusmisbruk er et konstant problem. En tilfredsstillende ruspolitikk er vanskelig i praksis. 

Rusmisbruk koster kommunen enorme summer årlig. I et møte med feltarbeidere ved Utekontakten 

i Bergen kommune kom følgende frem: 

 

Kommunens arbeid mot rus er frivillig, ikke lovpålagt. 

For eksempel ville ungdomsklubber, ungdomshus, aktiviteter som ikke nødvendigvis er 

idrettsrelatert være et godt tilbud som alternativ til å dope seg for ungdom ''på vippen''. 

 

Forslag til vedtak: Med bakgrunn i ovenstående foreslår Loddefjord Arbeiderlag at Arbeiderpartiets 

bystyregruppe utreder mulighetene for at det blir bevilget økte midler til forebygging av 

rusmisbruk blant ungdom. 

 

Styrets innstilling: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

64. Matsikkerhet: Gjeninnfør beredskapslagre for korn - Bergen AUF 

 

Hele EU har kornlager for å sikre seg mot global matkrise, men Bondevik II-regjeringen avviklet 

Norges kornlager fordi de mente det var gammeldags. I 2013 bevilget den rød-grønne regjeringen 5 

millioner kroner til oppstart av matkornlagring, men Sylvi Listhaug (landbruks- og matminister, 

FrP) har kuttet disse midlene. Hun mener Norge ikke er utsatt. 

 

Norges befolkning er økende, men norsk kornproduksjon har falt siden 1991. Vi blir stadig mer 

avhengig av kornimport, noe som setter oss i en utsatt situasjon. 
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Bare en liten del av verdens korn omsettes internasjonalt, og ikke mange land er nettoeksportører 

globalt. Vi har sett knapphet på matkorn de siste årene, særlig i 2008. Da innførte mange 

kornproduserende land eksportrestriksjoner. Ved knapphet velger landene å fø sine egne. Er det 

moralsk riktig av Norge å ikke utnytte vårt eget produksjonspotensial, for så å betale vår vei ut av 

eventuell krise på bekostning av befolkningen i fattige land? 

 

Av risikofaktorer kan det nevnes vulkanutbrudd og atomulykker, men også ekstremvær og 

klimaendringer som tørke, flod og erosjon. Alle disse kan føre til urolige tilstander i det globale 

matmarkedet. I tillegg ligger de fleste land vi importerer korn fra i dag, i områder der FNs 

klimapanel mener avlingene vil bli hardest rammet av endringene. 

 

Forskere ved Bioforsk mener kornlager må knyttes til nasjonal sikkerhet, og trekker paralleller til 

militær sikkerhet. Til og med forsvarssjefen gikk i oktober 2013 ut og støttet gjeninnføring av 

kornlagre, for å være bedre rustet mot eventuell global matkrise. 

 

Kornlager er et relativt billig føre-var-tiltak for å sikre oss mot eventuell global matkrise. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at: 

-  Norge må gjeninnføre beredskapslagre for korn. 

 

Styrets innstilling: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen  

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

65. En human ruspolitikk - Bergen AUF 

 

I 2013 hadde Helse Bergen 592 overdoseutrykninger og Bergen kalles Europas overdosehovedstad. 

Antall overdoser i Bergen og landet for øvrig gjør at Norge i dag er det landet i Europa med flest 

overdoser, bare slått av Estland. Det er åpenbart at mangel på forebyggende tiltak, en lite 

hensiktsmessig narkotikalovgivning, for dårlige skadereduserende tiltak og for få 

behandlingsplasser, er blant årsakene til denne dystre statistikken. I Oslo har man prøvd å stenge 

Plata, en tidligere åpen russcene, for å få bukt med åpne russcener og narkotikamisbruk. 1. juni er 

det planlagt at en av Europas største åpne russcener, Nygårdsparken i Bergen, også skal stenge. 

Bergen AUF er bekymret for at manglende koordinering av tilbud, herunder botjenester, LAR, 

sanitærtjenester, oppsøkende virksomhet, de nye MO-sentrene, samt fastlegetjenesten, vil kunne 

føre til at de rusrelaterte utfordringene i Bergen blir desto større. 

 

Siden Opiumsloven, den første norske loven som omhandlet forbud og reguleringer av narkotika, 

kom i 1913 har konsekvensene for bruk, besittelse, import og omsetning av narkotisk stoffer blitt 

større og større. I dag er det mulig å få livstid i fengsel for de mest alvorlige narkotikaforbrytelser. 

Norge er kjent for å sin ellers milde strafferettstradisjon hvor de som utgjør størst trussel får 

strengest straff, i tillegg til fokus på rehabilitering og forebygging. Å gi høye straffer for bruk av 

narkotika trosser disse verdiene. 

 

Strenge straffer på narkotikaforbrytelser har ikke redusert rusmisbruket, og bruk av narkotika har 

eskalert de siste tiårene. I følge Statistisk Sentralbyrå har antall anmeldte narkotikalovbrudd økt fra 

2000 i 1980 til 40.000 i 2009 (20 ganger høyere på under 30 år). I 1991 var 21 prosent av det totale 

antall straffereaksjoner narkotikalovbrudd, halvparten så mye som i 2008, hvor andelen var 42 

prosent. Rundt en tredjedel av de innsatte i fengslene har begått narkotikaforbrytelser, og den 

generelle bruken av narkotiske stoffer har økt drastisk. 

 

Straffelovkommisjonen foreslo avkriminalisering av bruk og besittelse av narkotika sist i 2002, 

uten at dette har blitt fulgt opp i Stortinget. Avkriminalisering av bruk og besittelse av rusmidler 

har blitt prøvd ut i andre land med gode resultater. Etter at Portugal avkriminaliserte bruk av 

narkotika i 2001 har antall overdosedødsfall gått kraftig ned. I tillegg har den generelle bruken av 

narkotiske stoffer blitt redusert, og hyppigheten av HIV-smitte er lavere. Fokuset på rehabilitering 

og forebygging bidrar til at mange får den hjelpen de trenger til å komme seg ut av 

rusavhengigheten, samt at politiet gis muligheten til å bruke ressurser på å ta bakmennene, fremfor 
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de rusavhengige. Dette er positive følger av avkriminalisering som viser at å fjerne straff på ingen 

måte fører til større interesse og bruk av narkotika. Bruk og besittelse av narkotika er helt eller 

delvis avkriminalisert i blant annet Danmark, Belgia, Luxemburg, Sveits, Østerrike, Tsjekkia, 

Spania, Portugal, Kroatia, Moldova og Russland. 

 

Portugal løftes ofte frem som et eksempel på en god og kunnskapsbasert ruspolitikk. 

Portugalmodellen går ut på å forebygge rusmiddelavhengighet gjennom å erstatte fengselsstraff 

med behandling, avgjort av fagkyndige i en rettsak. På denne måten får en faglige vurderinger på 

bestemt hjelp for rusmisbrukeren. Salg- og omsetning er fortsatt straffbart ved fengselsstraff.  

 

Bergen kommune bør melde seg ut av ECAD. Kommunen bør heller rette seg til 

Frankfurtresolusjonens skadeforebyggende prinsipper. Disse går ut på at myndighetene skal innse 

at et nullforbruk av narkotika er umulig å nå, og at kriminalisering av bruk virker stigmatiserende. 

Myndighetene skal i stedet sette i gang forebyggende tiltak som LAR og utrede muligheter for nye 

tiltak basert på kunnskap og forskning.  

 

Skadereduserende tiltak har ikke bare en direkte livreddende funksjon, men lavterskeltilbud som 

brukerrom kan også bidra til at rusavhengige kommer i kontakt med hjelpeapparatet og slik får 

tilbud om et tilrettelagt tilbud. Bergen AUF mener det bør opprettes brukerrom og tilrettelegges for 

at heroinassistert behandling kan inngå som en del av dagens LAR. Behandlingen skal skje ved 

overvåket inntak under meget streng kontroll og oppfølging. I første omgang ønskes det å støtte 

opp forsøksprosjektet som foreslått av avdeling for rusmedisin i Helse Bergen.  

 

Den storbyen i Norge med færrest overdoser er Trondheim. De har et godt utviklet hjelpetilbud og 

de har opprettet et eget overdoseteam. Teamet rykker ut hver gang det meldes om en mulig 

overdose til AMK. Bergen AUF mener at de høye overdosetallene i Bergen er uholdbare og tror at 

et overdoseteam kan være en av faktorene som vil kunne føre til nedgang. 

 

I dag er Bergen medlem av nettverket European Cities Against Drugs (ECAD). Organisasjonen er 

uttalt mot enhver form for skadereduserende tiltak og anser både LAR og brukerrom for å være 

«sniklegalisering av narkotika». Ettersom Bergen AUF ønsker en rekke skadereduserende tiltak 

velkommen og Bergen kommune allerede tilbyr et vidt spekter av disse, bør Bergen melde seg ut 

av ECAD og heller slutte seg til Frankfurtresolusjonens prinsipper om skadeforebygging. 

 

Et trygt hjem er ofte første steg mot et trygt liv. Bergen AUF mener det er uholdbart at byrådet ikke 

gjør alt i sin makt for å sørge for at alle mennesker i Bergen har en seng å sove i. Antall 

kommunalboliger er for lavt og vi mener at nye boliger som hovedregel bør opprettes i områder 

som ikke fra før har et belastet miljø. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at: 

- brukerstyrte behandlingstilbud, som for eksempel ABT, er gode supplement til den ordinære 

førstelinjetjenesten 

- det må opprettes et eget Overdoseteam i Bergen 

- Bergen kommune må ta i bruk forkjøpsretten for å sikre et tilstrekkelig antall boliger til 

rusavhengige 

- prosjektet Housing First som er et samarbeid mellom Bergen kommune og Husbanken må 

utvides 

- Bergen kommune må melde seg ut av ECAD og signere Frankfurtresolusjonens prinsipper om 

skadeforebygging 

- brukerrom hvor alle stoffer kan injiseres eller røykes bør opprettes i nærheten av større 

russcener 

- regjeringen skal gi tillatelse til Avdeling for rusmedisin i Helse Bergen å igangsette et 

forsøksprosjekt med brukerrom og heroinassistert behandling 

- behandling må erstatte fengselstraff for bruk og besittelse av narkotika i tråd med 

portugalmodellen 

- det må åpnes for behandling med heroin i LAR 

- de statlige tilskuddene til substitusjonsbehandling for narkotikaavhengige og oppfølging 

gjennom LAR må styrkes, slik at en reduserer dødstallene knyttet til narkotikamisbruk 

- støtten til alle institusjoner som ikke kan vise til resultater og evidensbaserte metoder må 
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kuttes 

 

Styrets innstilling: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

66. Imøtekomme behovet for akutte overnattinger - Bergen AUF 

 

Strax-huset er et kommunalt lavterskeltilbud til rusmisbrukere i Bergen. I snitt må de ansatte avvise 

1,3 personer som ønsker overnatting hver kveld i løpet av et år. I 2013 måtte også Bakkegaten bo- 

og omsorgssenter, som tilbyr flere av de samme tjenestene, avvise 293 mennesker. 

 

Det er et stort press på akutte overnattinger og midlertidige boliger i Bergen, og manglende 

kapasiteter fører til at personer må sove utendørs. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at: 

- kommunen må imøtekomme behovet for akutte overnattinger i bergensområdet 

 

Styrets innstilling: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

67. Krav om levelønn og grunnleggende arbeidstakerrettigheter - Bergen AUF 

 

Ulike land har ulikt kostnadsnivå. Dette er hovedårsaken til at det er billigere å produsere klær i 

Asia enn i Norge. Likevel konkurreres det ikke bare på lønn, men også på arbeidsvilkår og 

sikkerheten til arbeidstakerne. 

 

I et land som Bangladesh, hvor H&M produserer flesteparten av sine produkter, har 

fabrikkarbeidere verken en fungerende arbeidsmiljølov eller et sikkert arbeidsmiljø. De har heller 

ingen minstelønn det er mulig å leve av. I løpet av første halvdel av 2013 døde over 1200 arbeidere 

i fabrikkulykker i landet. På tross av dette tiltrekker Bangladesh seg oppdrag fra flere 

multinasjonale selskaper. 

 

Boikott og handelssanksjoner kan ramme vilkårlig og uheldig. Den bangladeshiske fagbevegelsen 

har uttalt at det heller bør fokuseres på reguleringer for minstestandarder og levelønn. 

 

Internasjonal konkurranse bør ikke gå på bekostning av arbeidstakeres helse og sikkerhet. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at: 

- regjeringen skal fremme levelønn og grunnleggende arbeidstakerrettigheter opp mot alle 

utenlandske selskap som leverer varer og tjenester i Norge 

- regjeringen skal stille krav til alle norske selskaper om at deres underleverandører opererer 

med levelønn og grunnleggende arbeidstakerrettigheter 

 

Styrets innstilling: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

68. Grønt lys i elbilpolitikken - Bergen AUF 

 

Veitrafikken utgjorde i 2011 32 % av norske klimagassutslipp. Ifølge Statistisk Sentralbyrå er 

veitrafikkens andel av Norges totale klimagassutslipp økt med 30 % siden 2001. Antall reisende 

totalt og samlet passasjerkilometer i bensin- eller dieseldrevet bil er femdoblet siden 1965. 

 

I Klimameldingen er det tallfestet en målsetning om at nye biler som selges på det norske markedet 

skal ha gjennomsnittlig utslipp på 85 gram CO2-ekvivalenter per km innen 2020.   Om dette målet 
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innfris vil det bidra til faktiske reduksjoner i norske klimagassutslipp. Målsetningen forutsetter at 

en større andel av den eksisterende bensin- eller dieseldrevne bilparken erstattes av elbiler. 

 

Den teknologiske utviklingen av elbiler er essensiell for at fornybarsamfunnet skal bli et politisk 

praktisk alternativ til fossile energikilder, men smådriftsulemper og lave utviklingsbudsjetter legger 

graverende hindre for utviklingen av nye, mer kostnadseffektive elbiler. Dette er grunn for at staten 

og kommunesektoren bør ta i bruk alle gode virkemidler for å øke elbilandelen. Derfor mener AUF 

at staten og kommunesektoren må legge til rette for økt elbilandel i veitrafikken gjennom skatte- og 

avgiftspolitikken, samt bygging av ladestasjoner og hurtigladepunkt. Dette gjelder spesielt 

ladeinfrastrukturen i hele fylket og landet. I 2013 var det 9 ladestasjoner i Hordaland fylke og 30 

kommunale parkeringsplasser med hurtiglading i Bergen kommune, mot 134 bensinstasjoner i 

fylket. Til sammenligning har Oslo kommune over 500 ladestasjoner, og planleggere ytterligere 

400 de neste årene. Mangel på ladestasjoner hindrer elbil som alternativ. Bygging av flere 

ladestasjoner bidrar til å gjøre elbil mer attraktivt for flere. Slik kan bensinsamfunnet parkeres, og 

en fornybar fremtid ta form. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen vil at: 

- det tas sikte på å etablere opp mot 200 nye ladestasjoner i Hordaland fylke innen 2020, hvorav 

40 % bør lokaliseres utenfor Bergen kommune 

- Enovas støtteordning for privat finansiering og bygging av ladestasjoner styrkes 

- avgiftsfritaket for kjøp av elbil beholdes etter 2017 for å sikre forutsigbarhet i 

avgiftspolitikken 

 

Styrets innstilling: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

69. Rusproblemene i Bergen – Laksevåg Arbeidersamfund  

 

Rusmisbruk er et konstant problem. En tilfredsstillende ruspolitikk er vanskelig i praksis. 

Rusmisbruk koster kommunen enorme summer årlig. I et møte med feltarbeidere ved Utekontakten 

i Bergen kommune kom følgende frem: 

Kommunens arbeid mot rus er frivillig, ikke lovpålagt. 

Når det gjelder midler til rusbekjempelse går alt til behandling, ingenting til forebygging. For 

eksempel ville ungdomsklubber, ungdomshus, aktiviteter som ikke nødvendigvis er idrettsrelatert 

være et godt tilbud som alternativ til å dope seg for ungdom ‘’på vippen’’. 

 

Med bakgrunn i ovenstående foreslår Arbeiderpartiet i Bergen at Arbeiderpartiets bystyregruppe 

utreder mulighetene for at der også blir bevilget midler til forebygging av rusmisbruk blant 

ungdom. 

 

Styrets innstilling: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

70. Støtte nedsettelsen av en overvåkningskommisjon - Bergen AUF 

 

SV har fremmet et forslag i Stortinget om å nedsette en overvåkningskommisjon. Denne 

kommisjonen skal undersøke, kartlegge og vurdere den samlede overvåkningen norske innbyggere 

utsettes for. 

 

Stortinget nedsatte en liknende kommisjon i 1994. Den gang ble det rettet kraftig kritikk mot 

norske myndigheters kartlegging av kommunister og sosialister, og kritiserte flere forhold knyttet 

til de hemmelige tjenestene. Siden den gang har vi opplevd en stor utvikling innen datateknologi og 

tjenester på internett. Store avsløringer om den amerikanske etterretningstjenesten NSA har vist 

hvordan utenlandske myndigheter driver en massiv og tidvis ulovlig overvåkning av norske 

borgere. 
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Det rapporteres stadig om økt internasjonal overvåkning fra Kina. 

 

Massiv overvåkning er en trussel mot vårt liberale demokrati. Det bør kartlegges hvilke 

personvernutfordringer norske borgere står overfor. Basert på disse kan vi vurdere tiltak for å 

styrke personvernet. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen vil: 

- støtte forslaget om å nedsette en overvåkningskommisjon 

 

Styrets innstilling: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen.   

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

71. Trafikken i Bergen – Loddefjord Arbeiderlag  

 

Bensin- og dieseldrevne transportmidler med derav følgende avgasser er i ferd med å gjøre trafikk- 

og luftforholdene i Bergen uholdbare. 

 

Et alternativ til vei- eller skinnetransport finnes allerede: Sjøen. Den ligger der, vedlikeholdsfri, og 

lar seg bruke når som helst. Gassdrevne og/eller elektrisk drevne ferger kan være et slikt alternativ. 

Hvor dette er formålstjenlig kan ferger mellom bydeler, og mellom Bergen og omegnskommunene, 

være en av løsningene på trafikkproblemene man står overfor.  

 

Med en forventet stor befolkningsøkning burde Arbeiderpartiet være i forkant når det gjelder 

alternative fremtidige transportmuligheter.  

 

Forslag til vedtak: Med bakgrunn i ovenstående ønsker Loddefjord Arbeiderlag at Arbeiderpartiet i 

Bergen, når det gjelder langsiktige transportplaner, sonderer mulighetene for satsing på sjøverts 

forbindelser. 

 

Styrets innstilling: Forslaget avvises.   

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

72. Utrede muligheten for innføring av eige dyrepoliti – Loddefjord Arbeiderlag  

 

Vanskjøtsel og mishandling av kjæledyr er utbredt og det er berre toppen av isfjellet me høyrer om 

i media. Mange alvorlege saker vert ikkje anmeldt, fordi ein ser at dei sakene som faktisk vert 

anmeldt som oftest vert henlagt utan etterforsking. Også av dei sakene som vert etterforska, vert dei 

aller fleste henlagt. Dyremishandling vert ikkje prioritert fordi politiet ikkje har kapasitet til å 

etterforske og mangler ressurser til dette.  

 

I Sverige er det i Stockholm innført «Djurskyddspolis», ei spesialenhet i det svenske politiet for å 

bedre rettsikkerheten til dyr. Resultatene kom med ein gong: Antall anmeldelser økte med 21 

prosent. Antall bekymringsmeldinger har også økt kraftig. Mange fleire er vorte fråtatt dyrene sine 

på grunn av mishandling eller vanskjøtsel. «Djurskyddspolisen» i Stockholm består av 13 

spesialtrente politifolk og lederen Joakim Johansson seier at dei jobber tett saman med Stockholm 

kommune som har eit eige organ med inspektører, tilsvarende Mattilsynet i Norge. «Behovet er 

stort. Vi har alle 20-30 års tjeneste bak oss, vi har vært i de verste miljøene. Er vant til mye. Men 

den virkelighet vi dukker inn i som dyrepoliti overgår det meste, også det man ser på TV», sier 

Johansson. 

 

Voldsforskningen viser at over 60 prosent av volds- og drapsdømte har startet sin kriminelle 

løpebane med å torturere og drepe dyr. Ved å ta dyrevelferden på alvor og at politiet kommer tidlig 

inn og etterforsker slike saker, kan dette være med å forebygge annen kriminalitet. 

Dyr har nesten ingen rettssikkerhet i dagens samfunn. Ved å innføre eit eige dyrepoliti med 

kompetanse innenfor dyrevelferd, jus og etterforskning vil dette føre til større bevissthet rundt 
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dyrevelferd, fleire anmeldelser og etterforsking av dyremishandling. Dette vil i sin tur virke 

forebyggende og gje dyr større status og eigenverd.  

 

Forslag til vedtak: Med bakgrunn i dette foreslår Loddefjord Arbeiderlag å utrede muligheten for å 

innføre eit eige dyrepoliti for å ta seg av saker som omhandler vanskjøtsel og mishandling av dyr. 

Styrets innstilling: Forslaget avvises.   

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

73. Plastposeavgift - Bergen AUF 

 

Årlig omsettes det rundt en milliard plastposer i Norge. Dette utgjør en stor miljørisiko, og ikke 

minst skaper det store Co2-utslipp. Plastposer er laget av plast-forbindelser og er ikke biologisk 

nedbrytbare, derfor er de en betydelig forurensende faktor i både natur-, men og bymiljø. 

 

En plastpose-avgift er en grønn avgift som blant annet er blitt innført av Danmark, Irland og Italia. 

Den har hatt god effekt i Danmark hvor plastposeforbruk har gått betydelig ned og blitt erstattet av 

mer miljø- og klimavennlige alternativer. I Irland ble en avgift innført i 2002, og allerede i 2013 

hadde forbruket av plastposer gått ned 90 %. 

 

Venstre og KRF ba finansdepartementet regne ut hvor mye inntekter staten kunne få av en 

eventuell plastposeavgift. I dag er det kun merverdiavgift på plastposer som har vist seg svært lite 

effektivt. I utregningen kom det fram at staten kunne tjene 800 millioner kroner på å lage en avgift 

på en krone per plastpose. Et regnskap på to kroner per pose var også lagt fram og viste at dette 

nesten kunne doble inntektene fra en krone – Altså nærmere 1,6 milliarder kroner i inntekt. 

 

Ved å lage en grønn avgift på plastposer kan en også gjøre det langt mer miljøvennlige alternativet, 

papirposer mer konkurransedyktig. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen vil: 

- innføre plastposeavgift på 2 kroner per pose 

- legge til rette for mer bruk av papirposer og gjøre dem mer konkurransedyktig gjennom 

plastposeavgift 

- ha som mål å halvere bruk av plastposer innen 2020 ved plastposeavgift som virkemiddel 

 

Styrets innstilling: Forslaget avvises mot to stemmer (Rasmussen og Gadolin).   

 

Aud Søilen foreslo:  Forslaget tas opp til behandling og kan evt. Tas med i et forslag om 

miljøspørsmål. 

 

Tom Therkildsen foreslo:  Forslaget oversendes red.kom. 

 

Vedtak:  Styrets flertallsinnstilling vedtatt. Forslag 73 ble avvist. 

 

 

74. Arbeiderpartiet må fjerne 85 prosent-regelen i grunnpensjonen – Folkets Hus partilag 

 

Begrunnelse: I begynnelsen av 1970 årene gikk kvinnene ut i arbeidslivet for fullt.  Samfunnet 

hadde bruk for alle ledige hender.  Det er disse som nå enten er blitt pensjonister eller står for tur til 

å bli det.  Mange av kvinnene har vært i full jobb siden Folketrygden ble innført i 1967 og har full 

opptjening i Folketrygden.  Et likestillingsargument i 70- og 80- og 90-årene var å få kvinner til å 

bli økonomisk uavhengige.  Og vi trodde på det!  Og bruker argumentet fremdeles. 

 

Hvorfor en skal få mindre pensjon når en tar ut alderspensjon er urettferdig mot personer som har 

arbeidet i 40-50 år.  Hvor er likestillingsperspektivet om økonomisk uavhengighet. 

 

Ingen snakket om at det er billigere å bo to sammen mens en er yrkesaktiv.  Dette argumentet har 

kommet frem etter at en tar ut alderspensjon.  En arbeidsgiver kan ikke sette frem krav om lavere 
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lønn til en arbeidstaker som lever i et parforhold, men det har staten vedtatt.  Reduksjonen utgjør 

rundt 12.000 kroner året (24.000 kroner for et pensjonistpar). 

 

Nå må Arbeiderpartiet lovfeste at grunnpensjon er grunnpensjon enten en er enslig eller lever i et 

parforhold.  Reduksjonen i grunnpensjonen må fjernes. 

 

Styrets innstilling: Forslaget avvises.  

  

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

75.  Ja til Intermodal transport i Bergensregionen – Arna Arbeiderpartilag  

 

Forslag: Arbeiderpartiet i Bergen mener at en fremtidig havneløsning i Bergensregionen må bidra 

til mer gods fra vei til sjø og bane. Arbeiderpartiet i Bergen går derfor inn for at fremtidig 

godsterminal må sikre kombinasjonen av havn og jernbaneterminal.  

 

Begrunnelse: Intermodal transport vil si at det benyttes minst to typer transportmidler i en integrert 

dør-til-dør transportkjede. Integrering mellom transportmidler skjer på terminalene. Derfor må all 

intermodal logistikk baseres på en effektiv terminaldrift.  Ved Stortingsvalget 2013 gikk 

Arbeiderpartiet til valg på mer gods fra vei til bane og sjø. Arbeiderpartiet ønsker at en større andel 

av godstransporten foregår til sjøs og på bane i stedet for på vei. Sjøtransport forurenser mindre enn 

veitransport, samtidig som en overføring fra vei til sjø gir økt trafikksikkerhet. For å få til en ønsket 

utvikling må sjøtransporten ha like konkurransevilkår med veitransport, og havnene må være gode 

knutepunkt.   

 

Styrets innstilling: Forslaget avvises pga. ny vedtatt politikk fra representantskapet.   

 

Geir Dale foreslo:  Forslag 75 oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Forslag fra Geir Dale vedtatt. Forslaget ble oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

76. Tannhelse – Loddefjord Arbeiderlag  

 

Her i landet er vanlig tannbehandling frakoblet trygdesystemet, d.v.s. at regulær tannbehandling må 

betales i sin helhet av pasientene, som om tenner ikke skulle være en del av kroppen. I de fleste 

sammenlignbare land er tannbehandling tilknyttet trygdesystemet.  

 

Forslag til vedtak: Med bakgrunn i ovenstående ønsker Loddefjord Arbeiderlag at Arbeiderpartiet i 

Bergen foreslår sentralt at der utredes en plan for integrering av tannbehandling i trygdesystemet på 

linje med annen legehjelp. 

 

Styrets innstilling: Intensjonen i forslaget er i tråd med allerede vedtatt politikk. Forslaget avvises.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

77. Direkte utbetalinger - Bergen AUF 

 

Kontantoverføringer eller Cash transfer (CT) går ut på at myndighetene i et land direkte overfører 

penger til fattige innbyggere, samtidig som de stiller krav barns skoledeltakelse o.l.. Konseptet går 

ut på at fattige familier selv skal forvalte sin egen økonomi. I løpet av de siste ti årene har dette 

vært utprøvd i land som Mexico, Brasil og Sør-Afrika. 

 

Det kan pekes på flere gode resultater, blant annet: 

- Bedre boforhold 

- Høyere forbruk i fattige familier 

- Høyere skoledeltakelse 

- Mer bruk av helsetjenester 
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- Redusert barnearbeid 

- Bedret kosthold 

 

En omfattende rapport fra Verdensbanken konkluderer med at denne formen for 

fattigdomsbekjempelse fungerer. Fattige familier klarer i stor grad å forvalte sin egen inntekt på en 

forsvarlig og fornuftig måte. 

 

CT-programmene har få ledd mellom mottaker og giver, og sammenliknet med tradisjonell bistand 

kan man spare man store administrative utgifter på CT. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at: 

- norske myndigheter støtter opp om CT-prosjekter som en del av sin utviklingspolitikk 

 

Styrets innstilling: Forslaget avvises.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

78. KONTANTSTØTTE – Laksevåg Arbeidersamfund  

 

Den blå-blå regjerningens utvidelse av kontantstøtte er bekymringsverdig. På lang sikt må en 

fjerning av kontantstøtten være målet, men med dagens barnehagedekning er ikke dette praktisk 

mulig. 

 

Forslag til vedtak: Arbeiderpartiet i Bergen går inn for at kontantstøtte begrenses til de som ikke får 

barnehageplass i nærområdet. 

 

Styrets innstilling: Forslaget avvises  

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

79. TRAFIKK I BERGEN – Laksevåg Arbeidersamfund  

 

Bergen står overfor store problemer med trafikken i dag. Køer er i seg selv et problem, men fører i 

tillegg til utslipp som ødelegger luftkvaliteten og medfører store helseproblemer. Satsning på 

bybanen og annen kollektivtrafikk vil forhåpentligvis hjelpe, men er ikke i seg selv tilstrekkelig. 

 

Forslag til vedtak:  

Trafikk fra sør inn til sentrum 

- Stillestående trafikk Danmarksplass er et av de største problemene vi står overfor. Vi bør 

utrede en løsning med et to-plankryss på Danmarksplass, eventuelt en tunnelløsning gjennom 

Løvstakken som leder trafikken bort fra Danmarksplass. 

 

Tungtrafikk gjennom sentrum 

- En godshavn og -terminal på Flesland vil hjelpe på med å redusere tungtrafikk, men det må 

også tilrettelegges for at tungtrafikk som ikke skal til sentrum blir ledet utenom sentrum via 

Arna. 

 

Trafikk til sentrum fra nabokommunene i nord og vest 

- For å tilrettelegge for sjøtransport inn til sentrum fra vest og nord, må det utbygges 

parkeringsplasser ved Kleppestø og Knarvik. 

 

Styrets innstilling: Forslaget avvises pga. allerede vedtatt politikk og ny vedtatt politikk fra 

representantskapet. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 
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80.  Permittering må være ett mulig alternativ – Fellesforbundets partilag 

 

Regjeringen har endret permitteringsregelverket slik at det er blitt dyrere for arbeidsgivere å 

permittere. Oppsigelser blir foretrukket på grunn av prisen. Dette gjør at arbeidsgivere mister 

kompetent arbeidskraft i en fase hvor bedriften gjerne møter midlertidig nedgang. I dag må 

arbeidsgiver betale 20 dager med lønnsplikt etter arbeidstaker har fratrådt, før den enkelte kan 

motta dagpenger fra NAV. Det sier seg selv at arbeidsgiver heller sier opp arbeidstakerne. 

Permittering er et viktig verktøy i en omstilling eller kort periode med nedgang. Arbeiderpartiet i 

Bergen aksepterer ikke argumentet som blir servert at det er så få som blir permittert. Dette er 

viktig for dem det gjelder og permittering blir ikke brukt mer ved å gjøre det dyrere.  

Arbeiderpartiet må jobbe for å senke arbeidsgivers lønnsplikt ved permittering tilbake til 10 dager.  

 

Styrets innstilling: Forslaget er likelydende til forslag nr 3 og avvises derfor til fordel for det.   

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

  

81.  En arbeiderfiendtlig politikk – Fellesforbundets partilag 

 

2014 blir det året den mørkeblå regjeringen viser sitt sanne ansikt. Allerede i regjeringserklæringen 

fikk vi de første pekepinnene på hvordan Norge skulle endres. Skattelette for de som hadde mest, 

betalt av de som hadde minst. Mer midlertidige stillinger trengtes å få flere utsatte grupper inn i 

arbeid. All erfaring tilsier at flere midlertidige stillinger skaper ikke arbeidsplasser. De fortrenger 

faste stillinger. For å spare penger har regjeringen kuttet i vilkårene for å få lønn ved konkurs. 

Lønnsgarantifondet skal nå kun dekke 1 måneds tapt lønn. Her tar man fra dem som har mistet 

jobben og lønn for å finansiere skattekutt.  

 

Arbeidstakere skal kunne stole på at Arbeiderpartiet er garantisten for en god lovgivning som 

anerkjenner at når arbeidskraft kjøpes så er det ikke arbeidskraftselgeren som er den sterke part. 

Arbeiderpartiet skal derfor jobbe for å bedre arbeidsfolks rettigheter og forsvare arbeidsmiljøloven 

mot endringer som forverrer arbeidstakeres hverdag. 

 

Styrets innstilling: Forslaget er likelydende til forslag nr 4 og avvises derfor til fordel for det.   

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

82. Pensjon er også likestilling – Fagbevegelsens partilag  

 

I begynnelsen av 1970 årene gikk kvinnene ut i arbeidslivet for fullt. Samfunnet hadde bruk for alle 

ledige hender. Det er disse som nå enten er blitt pensjonister eller står for tur til å bli det. Mange av 

kvinnene har vært i full jobb siden Folketrygden ble innført i 1967 og har full opptjening i 

Folketrygden. Et likestillingsargument i 70- og 80- og 90-årene var å få kvinner til å bli økonomisk 

uavhengige. Og vi trodde på det! Og bruker argumentet fremdeles. 

 

Hvorfor en skal få mindre pensjon når en tar ut alderspensjon er urettferdig mot personer som har 

arbeidet i 40-50 år. Hvor er likestillingsperspektivet om økonomisk uavhengighet. 

 

Ingen snakket om at det er billigere å bo to sammen mens en er yrkesaktiv. Dette argumentet har 

kommet frem etter at en tar ut alderspensjon. En arbeidsgiver kan ikke sette frem krav om lavere 

lønn til en arbeidstaker som lever i et parforhold, men det har staten vedtatt. Reduksjonen utgjør 

rundt 12.000 kroner året (24.000 kroner for et pensjonistpar). 

 

Nå må Arbeiderpartiet lovfeste at grunnpensjon er grunnpensjon enten en er enslig eller lever i et 

parforhold. Reduksjonen i grunnpensjonen må fjernes. 

Arbeiderpartiet må fjerne 85 prosent-regelen i grunnpensjonen 

 

Styrets innstilling: Forslaget avvises.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 
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SAK 10 POLITISK INNLEDNING v/Helga Pedersen 
 

 

 

SAK 11 PANELDEBATT OM «SOSIALDEMOKRATIETS FREMTID» 
 

Trygve Svensson ønsket velkommen til scenen og til debatt om ”Sosialdemokratiets fremtid”. 

 

Panelet besto av Helga Pedersen, Wegard Harsvik, Jette Christensen og Harald Schjelderup. 

Debattleder var Trygve Svensson. 

 

Etter en spennende debatt takket Marte Mjøs Person av alle debattantene og debattlederen og 

overrakte dem ”Minefri skolevei”  

 

SAK 13 VALG I HENHOLD TIL VEDTEKTER 

  
Valg ble behandlet før innstilling fra redaksjonskomiteen. 

Det var nå 76 delegater tilstede. 

 

Torgeir Toppe redegjorde for arbeidet i valgkomiteen og frem innstillingen.   

 

Ordet hadde:  Ruth Grung, Karl Johan Kirkebø, Odd Rambøl, Arne Jakobsen, Eigil Knutsen, 

Olav Terje Bergo, Valborg Sweeney, Torgeir Toppe 

 

Partistyret 2014: 

 

Funksjon Navn 

  

Leder Marte Mjøs Persen 

Politisk nestleder Rasmus Laupsa Rasmussen 

Organisatorisk nestleder Liv Wigdis Smith 

Kasserer May Brit Tabak 

Studieleder May-Brit Nordås 

Kvinnekontakt Linda Lein  

Styremedlem Arne Jakob Vik Olsen 

Styremedlem Hallgeir Utne Hatlevik 

Styremedlem Rasmus Haugen Sandvik 

1. vara Magne Seierslund 

2. vara Kristin Akselberg 

 

Vedtak:  Enstemmig valgt.   

 

 

Kontrollkomité: 

 

Funksjon Navn 

  

Leder: Joril Christensen 

Medlem: Ole-Jørgen Johannessen 

Medlem: Torill Helland 

Varamedlem: Rolf Lønningen 

Varamedlem: Kari Lahn Knutsen 
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Vedtak:  Enstemmig valgt.   

 

 

Suppleringsutvalg: 

 

Aud Søilen  

 

Vedtak:  Enstemmig valgt.   

 

 

Innstilling på AP i Bergen sine delegater til årsmøtet i Hordaland AP 2014: 

 
PARTILAG Representanter Vara 

ARBEIDERPARTIETS UNIVERSITETSLAG   1 Magne Seierslund Ruth Brudvik 

ARBEIDERPARTIETS STUDENTLAG  2 Siri Knapskog  Rasmus Haugen Sandvik  

ARNA ARBEIDERPARTILAG 3 Kristin Akselberg  

4 Nils Gunnar Knutsen  

John Brattåker  

Britt Torvund  

Marit Austnes  

Geir Dale  

BERGEN ARBEIDERSAMFUNN  5 Linn Kristin Engø  

6 Rasmus Laupsa Rasmussen  

7 Britt Viola Danielsen  

8 Olav Terje Bergo  

Ellen Liljedahl Stavseth  

Hamdi Sæther  

BERGENHUS ARBEIDERPARTI 9 Torgeir Toppe  

10 Jette Lunemann Hansen  

11 Arne Jakob Vik Olsen  

Reidar Staalesen  

Siw Anita Lien  

Halgeir Utne Hatlevik  

BØNES OG SØREIDE ARBEIDERPARTILAG   12 Rolf Lønningen  Eirik Buen  

Terje Kvamme  

ENERGIFORSYNINGENS PARTILAG 13 Ina Hess  Åge Grantvedt  

FANA ARBEIDERPARTI  14 Lars Arne Nilssen  

15 May Britt Nielsen Tabak  

16 Nils Tarlebø  

17 Inger Johanne Seim  

Henry Berg  

Ivar J. Teigen  

FAGBEVEGELSENS PARTILAG  18 Mads Kleven  

19 Linn Katrin Pilskog  

20 Tor Andreas Bremnes  

Sigbjørn Lilleskare  

Torbjørn Reigstad  

FYLLINGSDALEN ARBEIDERSAMFUNN 21 Liv-Wigdis Smith  

22 Karl-Johan Kirkebø  

Beate Tvedt Johannessen  

Arne Jakobsen  

FISKERI- OG FORSKNINGSFAGLIG PARTILAG 23 Tor Glistrup  Åshild Hauge  

Per Ågotnes  

Signe E. Johannessen  

Kjell Bakkeplass  

KOMMUNEANSATTES PARTILAG  24 Reidun Rosnes  Lillian Vangberg  

LAKSEVÅG ARBEIDERSAMFUNN 25 Kari Lahn Knudsen  Jostein Nygård  

LODDEFJORD ARBEIDERLAG 26 Odd Inge Matre  

27 Eli B. Storvik  

Roberto Tanaia  

Marit Engeseth  

Kristian Lønnebotn  

SOSIALDEMOKRATISK FORUM 28 Pål Hafstad Thorsen  Kari Bernardini  

Jørgen Lien  

Runar Slethei 

Stein Ove Lien 

ÅRSTAD ARBEIDERSAMFUNN 29 Joril Christensen  

30 Arild Franzen  

Rønnaug Frøiland  

Kjersti Borge Aase  

Arne Agdestein  

Karianne Visnes  

ÅSANE ARBEIDERPARTI  31 Gro Berge  

32 May-Brit Nordås  

Tøger O. Fimreite  

Elin Ekkjestøl  

BERGEN AUF  33 Emil Gadolin  

34 Fartein Øysteinson Undertun  

35 Karoline Stinessen  

36 Emil André Rasmussen Engø  

37 Guro Kvist Høiseth  

38 Håvard Terland  

39 Marte Natland Bjørnstad  

40 Arne Toivo Fjose Sandberg  

41 Andrea Krüger  

Magnus Askeland  

Louise Amdam  

Snorre Skjevrak  

Hanne Clementine Meyer  

Sebastian Abrahamsen  

Christina Nessa  

Sindre Bjørnstad  

Mathilde Meyer  

Ole Andre Austevoll  

STYRET I ARBEIDERPARTIET I BERGEN 42 Marte M. Persen  

43 Geir Steinar Dale  

44 Heidi Lindebotn  
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45 Ronja Løseth Breisnes  

46 Linda Lein  

47 Halgeir Utne Hatlevik  

48 Roger Valhammer  

49 Per Stiegler  

50 Harald Schjelderup  

51 Eigil Knutsen  

52 Kine Dale 

 

Vararepresentanter: 

 
Kvinner:  Menn:  

Emelin Dos Santos Dias  Rune Bakervik  

Christina Nessa  Stig Hammersland  

Lillian Vangberg  Odd Rambøl  

Marte Malones  Gjert Moldestad  

Veslemøy Gullaksen  Kenneth Brophy  

Rønnaug Frøiland  Snorre Skjevrak  

Ruth Brudvik  Stein Ove Lien  

Frøydis Håland Roger Pilskog  

Torill Helland  Arild Helland  

Sonja Hjelvik  Runar Sletthei  

Ragnhild Hoff Eilertsen  Jørgen Lien  

Kari Bernardini  Roberto Tanaia  

 

Vedtak:  Enstemmig valgt.   

 

 

Innstilling på AP i Bergen sine delegater til Representantskapet i Hordaland AP 2014: 

 
PARTILAG Representanter Vara 

Arbeiderpartiets Universitetslag  1 Magne Seierslund  Ruth Brudvik  

Arna Arbeiderparti  2 Kristin Akselberg  Nils Gunnar Knutsen  

John Brattåker  

Britt Torvund  

Marit Austnes  

Geir Dale  

Bergen Arbeidersamfund  3 Linn Kristin Engø  

4 Rasmus Laupsa Rasmussen  

Britt Viola Danielsen  

Olav Terje Bergo  

Ellen Liljedahl Stavseth  

Hamdi Sæther  

Bergenhus Arbeiderparti  5 Torgeir Toppe  

6 Jette Lunemann Hansen  

Christian Raknes  

Kenneth Brophy  

Fana Arbeiderparti  7 Lars Arne Nilssen  

8 May Britt Nielsen Tabak  

Nils Tarlebø  

Inger-Johanne Seim  

Henry Berg  

Ivar J. Teigen  

Fagbevegelsens partilag  9 Mads Kleven  

10 Linn Katrin Pilskog  

Tor Andreas Bremnes  

Sigbjørn Lilleskare  

Torbjørn Reigstad  

Fyllingsdalen Arbeidersamfunn  11 Liv-Wigdis Smith  

12 Karl-Johan Kirkebø  

Beate Tvedt Johannesen  

Arne Olav Sævig  

Loddefjord Arbeiderlag  13 Roberto Tanaia  Eli Beate Storvik  

Odd Inge Matre  

Marit Engeseth Md. Habibul 

Haque  

Årstad Arbeidersamfunn  14 Joril Christensen  Arild Franzen  

Rønnaug Frøiland  

Kjersti Borge Aase  

Arne Agdestein  

Karianne Visnes  

Åsane Arbeiderparti  15 Gro Berge  

16 May-Brit Nordås  

Tøger Ø. Fimreite  

Lillian Vangberg  

Bergen AUF  17 Ronja Løseth Breisnes  

18 Emil Gadolin  

19 Fartein Øysteinson  

20 Karoline Stinessen  

21 Emil André Rasmussen Engø  

Guro Kvist Høiseth  

Håvard Terland  

Marte Natland Bjørnstad  

Arne Toivo Fjose Sandberg  

Andrea Krüger  
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Magnus Askeland  

Arbeiderpartiet i Bergen 22. Marte M. Persen  

23. Geir Steinar Dale  

24. Arne Jakob Vik Olsen  

25. Linda Lein  

26. Harald Schjelderup  

27. Rasmus Sandvik 

 

 

Vararepresentanter: 

 
Kvinner: Menn 

Lillian Vangberg  Roger Valhammer  

Rønnaug Frøiland  Stig Hammersland  

Kari Lahn Knudsen  Peter Hatlebakk  

Kine Dale  Tor Glistrup  

Sonja Hjelvik  Stein Ove Lien  

Emelin Dos Santos Dias  Rolf Lønningen  

Ruth Brudvik  Runar Slethei  

Heidi Lindebotten  Odd Rambøl  

Marit Austnes  Arild Helland  

Torill Helland  Knut Knapskog  
 

Vedtak:  Enstemmig valgt.   

                      

 

INNSTILLING FRA PARTYSTYRET PÅ VALGKOMITE 2013/2014: 

 

Roger Valhammer - leder  

Elin Ekkjestøl  

Ole-Jørgen Johannessen  

Heidi R. Lindebotten  

Geir Steinar Dale  

Linn Kristin Engø  

Arne Jæger  

Sissel Bondø  

Bergen AUF  
 

Vedtak:  Enstemmig valgt.   
 

 

INNSTILLING FRA PARTYSTYRET PÅ NOMINASJONSKOMITE: 

 

Terje Ohnstad - leder  

Beate Tvedt Johannessen  

Stig Arne Thune  

Jette Christensen  

Trygve Svensson  

Marit Austnes  

Arild Hosøy  

Marit Engeseth  

Bergen AUF 
 

Vedtak:  Enstemmig valgt.   
 

 

 

ADMINISTRASJON 

 

Anders Kambo Tangerås registreres i Brønnøysundregistrene som daglig leder av Arbeiderpartiet 

i Bergen. 

 

Vedtak:  Enstemmig vedtatt.   
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Fullmakter til alle konti for Arbeiderpartiet i Bergen og Arbeiderpartiets bystyregruppe, overføres 

til Elisabeth Refvik. 

 

Vedtak:  Enstemmig vedtatt.   
 

 

 

SAK 12 INNSTILLING FRA REDAKSJONSKOMITEEN 
 

Hallgeir Utne Hatlevik la frem - og redegjorde for, innstilling fra redaksjonskomiteen.   

Knut Knapskog redegjorde for dissensen i forslag 60:  

 

Det var nå 67 delegater med stemmerett. 

 

 
Bybane til Åsane – Åsane Arbeiderparti  

 

Bybane til Åsane er den viktigste politiske saken for Åsane arbeiderparti i denne perioden. 

Befolkningen i Åsane har ventet på dette lenge. Selv om vi nå ser at byrådet har utsatt 

behandlingen i bystyret, er det viktig at Arbeiderpartiet i Bergen jobber for en løsning som vil 

innebære vedtak blir fattet i bystyret innen sommeren 2014. 

 

Åsane arbeiderparti ønsket alternativ over bryggen, men innser at Arbeiderpartiet i Bergen ønsker 

alternativ med tunnel. Uansett trasé, må Arbeiderpartiet i Bergen jobbe for en løsning slik at vi 

kan dra fordel av å bruke bybaneorganisasjonen som nå er bygget opp. Det er videre viktig 

Arbeiderpartiet i Bergen jobber for at staten tar 50 % av kostnadene knyttet til utbyggingen.  

 

I etterkant av behandlingen i partiene før jul har det kommet opp spørsmål knyttet til enten 

fortsatte mot nord, eller å starte planlegging mot Fyllingsdalen. Det er viktig for Åsane 

arbeiderparti at arbeiderpartiet i Bergen fortsetter med de valg man tidligere har gjort, og starter 

byggingen mot nord så snart man har oppnådd enighet om valg av traseer.  

 

I forbindelse med trasevalg for bybanen til Åsane har Bergen tomteselskap foreslått at C feltet 

skal reguleres til boliger og kontorarealer. Åsane arbeiderparti mener at miljølokket og plan for 

dette må bli en del av dette reguleringsarbeidet. Om vi skal planlegge en slik storstilt utbygging 

nær en av Bergens mest trafikkerte innfartsårer må vi planlegge for å "bygge inn motorveien". 

Krav til luft og lyd for dagens og fremtidige beboere vil ikke bli ivaretatt om vi ikke gjør det.  

Styrets innstilling: Forslaget vedtas og oversendes fylkestingsgruppen, bystyregruppen og 

årsmøtet HAP. 

 

Redaksjonskomiteens innstilling: Viser til vedtatt politikk i kommunevalgprogrammet og rep.skap. 

november 2013. Oversendes bystyregruppen.  

 

Vedtak:  Redaksjonskomiteens innstilling vedtatt. 

 

 

48. Statens pensjonsfond utland må vris i en grønnere retning – Bergen AUF 

 

Statens pensjonsfond utland(SPU) er Norges velferdsforsikring i fremtiden. Formuene SPU 

forvalter tilhører folket. I verdenssammenheng er SPU enestående, og ikke minst en enorm 

økonomisk faktor i det globale investormarkedet. 

 

Dessverre er SPU innblandet i mye petroleumsvirksomhet over hele verden, og har blant annet 

store investeringer i kullindustrien. I en måling gjort av WWF kom det fram at SPU har 

eierinteresser som tilsvarer 110 ganger Norges klimagassutslipp. 

 

SPU eier rundt 1,2 % av verdens børsmarked og har en stor sjanse til å kunne endre retning mot 

en grønnere verdensindustri. De er inne i rundt 7000 selskaper på verdensbasis, og er allerede 
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inne i 147 av de 200 mest karbonutslippsansvarlige selskaper globalt. Dette krever en endring om 

vi skal få til en reduksjon i fossilt brennstoff. 

 

For å forhindre videre utvikling av en forurensende trend bør SPU omstille sine investeringer 

rettet mot grønn energi framfor fossilt brensel. Det er viktig at SPU forholder seg til lokale 

miljøetiske problemstillinger ved og ikke å investere i industri som er ødeleggende for miljø eller 

slipper ut uforsvarlige mengder klimagasser. 

 

Norge har en sterk stemme i internasjonale klimaforhandlinger og bør utnytte sin økonomiske 

makt ved SPU til å investere i grønne utviklingsprosjekter verden over. Innvesteringer for en 

grønnere verden er fremtidens bistandspolitikk for å hindre katastrofale klimaendringer som først 

og fremst vil ramme verdens fattige. 

 

For å lykkes i å vri SPU i en grønnere, men også lysere retning bør vi aktivt forvalte penger i 

framtiden gjennom bærekraftige investeringer. Det må kontrolleres at SPU sine penger forvaltes 

riktig i grønn industri ved å opprette et nytt juridisk mandat som forplikter fondet til å investere 

innenfor miljø- og klimatiske retningslinjer. Det juridiske mandatet bør også forplikte at 

overskuddet fra investeringer i kull- og petroleumsvirksomhet går til nye investeringer, men da i 

grønn industri. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at: 

 statens pensjons fond skal trekke seg ut av all kullindustri innen 2020 

 etikkrådet skal styrkes med et eget råd som har ansvar for miljø- og klima spørsmål 

 overskuddet fra kull- og petroleumsvirksomhet skal øremerkes til investeringer i grønn 

industri 

 

Styrets innstilling: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Redaksjonskomiteens innstilling: Følgende uttalelse vedtas: 

 

Statens Pensjonsfond Utland og fossil energi 

 

Global oppvarming og ekstrem fattigdom er de to største utfordringene verdenssamfunnet står 

overfor i dag. Virkningene av global oppvarming rammer først og fremst de fattigste som ikke 

kan beskytte seg mot tørke, flom og havstigning. Samtidig vet vi at tilgang til energi er en 

forutsetning for økonomisk utvikling som kan løfte mennesker ut av fattigdommen. Dette, 

sammen med det faktum at verdens befolkning er antatt å ville øke til 9 milliarder i 2050 fører til 

økt energibruk.  Økt utbredelse av fornybar energi og reduserte utslipp fra fossil energi er derfor 

avgjørende for menneskehetens evne til å utrydde ekstrem fattigdom og å stanse global 

oppvarming. 

 

Statens pensjonsfond utland (SPU) er Norges velferdsforsikring for fremtiden. Vi investerer 

petroleumsinntektene i utlandet med sikte på høyest mulig avkastning over tid, til moderat risiko. 

Fondet er verdens største i sitt slag og eier rundt 1,2 % av verdens samlete børsverdi. Fondet er 

ikke, og skal heller ikke være et politisk redskap i utenrikspolitikk eller annen politikk. Det betyr 

ikke at vi som nasjon er likegyldig med hensyn til hvor fondet investerer. Hensyn til god 

selskapsstyring, miljø og samfunnsmessige forhold skal integreres i hele virksomheten og det er 

en ambisjon at forvaltningen skal være i tråd med ledende internasjonal praksis. I tråd med 

fondets etiske retningslinjer har fondet trukket seg ut av investeringer i bl.a. tobakk og palmeolje. 

 

Fossil energi vil i overskuelig fremtid utgjøre størstedelen av den globale energimiksen. Kull er 

den største fossile energikilden og den som vokser sterkest. Kull er også den energibæreren som 

har de desidert største klimagassutslipp. Om vi skal lykkes i klimakampen må vi redusere 

utslippene fra fossil energi. Dette kan gjøres gjennom å redusere bruken av kull og vri 

energibruken over til fornybar energi og gass som er den reneste fossile energiformen men det 

alene vil ikke være nok. Vi må også utvikle og ta i bruk teknologi for karbonfangst og lagring, 

denne teknologien har i følge det internasjonale energibyrået (IEA) potensiale til å redusere 

globale klimagassutslipp med opp til 19% i 2050. Mangel på økonomiske incentiver i form av 
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global pris på CO2-utslipp har imidlertid redusert energisektorens egen vilje til investering i 

denne teknologien. 

 

SPU er en stor finansiell aktør, også i energiselskaper. Arbeiderpartiet i Bergen støtter vår 

Stortingsgruppes forslag om å få en vurdering med sikte på å trekke fondet ut av investeringer i 

kullselskaper. Men dette vil ikke være nok. Vi må i tillegg vurdere alle investeringer i fossil 

energiproduksjon med sikte på å trekke oss ut av de selskaper som ikke bidrar til utvikling og 

bruk av karbonfangst og lagring. På denne måten vrir vi investeringer over til de deler av 

industrien som bidrar til en bærekraftig energiproduksjon gjennom teknologiutvikling. På denne 

måten blir også vårt pensjonsfond mer bærekraftig og i bedre stand til å fylle sin rolle som vår 

fremtidige velferdsforsikring. 

 

Oversendes årsmøtet i Hordaland Arbeiderparti og stortingsgruppen. 

 

Vedtak:  Redaksjonskomiteens innstilling vedtatt. 

 

 

49. Bredere aksept for yrkesskader – også innen merkantile fag – Fiskeri- og forskningsfaglig 

Partilag 

 

Dokumenterte yrkesskader som for eksempel slitasje/atrose og overbelastninger i 

jobbsammenheng, må bli akseptert av NAV. 

 

Begrunnelse 

Slitasje/atrose er ett økende problem. Flere og flere  blir utsatt for overbelastninger i yrket sitt. 

NAV aksepterer ikke at slitasje/atrose er yrkesskader. NAV vil heller ikke godkjenne yrkesskade 

i ettertid dersom det ikke er registrert med en gang. 

 

Leger og fastleger spør aldri om plagene kan være yrkesrelatert. 

I mange tilfeller er situasjonen for yrkesskader at en som blir ufør pga. arbeidsforhold ikke får 

yrkesskadetrygd i tillegg til uførepensjonen. Dersom det er klart dokumentert at skader som kan 

tilskrives yrket, så bør det være en naturlig oppfølging å få det registrert som yrkesskade. Slitasje 

i skuldre, hofter, knær og hender som skyldes yrkesbelastninger, er i dag ikke grunnlag for trygd. 

 

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen.   

 

Redaksjonskomiteens innstilling:  

Forslaget oversendes det nye styret for videre avklaring av de faktiske forhold. 

 

Vedtak:  Redaksjonskomiteens innstilling vedtatt. 

 

 

50. Fortsatt nei til reklamefinansierte busskur og toaletter! – Fyllingsdalen Arbeidersamfunn 

 

Vi kan ikke selge byens ”sjel” for 18-19 millioner kroner! 

 

Begrunnelse: 

Vi mener at finansiering av busskur og offentlige toaletter er en offentlig oppgave.  

I 2005 sa Bergen nei til store reklameplakater i byen, ved Clear Channel.  Nå tar både fylket og 

byrådet denne saken opp igjen, for å skaffe byen penger til penere busskur og offentlige toaletter.  

De regner med å få inn 18-19 millioner kroner pr år på dette prosjektet. Vi mener det ville være 

direkte ødeleggende med svære reklameplakater i en historisk by som Bergen.  Byen har sin 

egenart som ville bli ”forstyrret” ved store innslag av reklame.  

Store reklameplakater ville også lett kunne føre til redusert framkommelighet langs fortau og på 

torg, noe som ikke har kommet noe særlig fram i debatten.     

 

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen.   

 

Redaksjonskomiteens innstilling: Følgende uttalelse fattes:  
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Reklamefinansierte byromsmøbler, bysykler og kollektivtrafikk 

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at offentlige oppgaver best løses i fellesskap. Det er det som har 

bygget et av verdens mest effektive velferdssamfunn og det er det som sikrer alle like muligheter 

i livet. Derfor er vi sterkt kritisk til forslag som bryter med dette prinsippet. Reklamefinansiering 

av byromsmøbler, bysykler og kollektivtrafikk representerer enkle og kortsiktige løsninger på 

samfunnets utfordringer.  

 

Samtidig vet vi at skal en øke utgiftene så må en også øke inntektene, og det sentrale momentet i 

debatten om reklamefinansiering er at det offentlige vil tjene penger på det, som man igjen kan 

bruke på offentlige oppgaver. Man må likevel veie fordelene mot ulempene. Inntektene fra 

reklamen vil på sikt være ca. 10 millioner pr år, eller 0,5 % av Skyss sitt driftsbudsjett. 

Arbeiderpartiet i Bergen mener derfor at inntektene fra reklamen ikke veier opp for den 

betydelige ulempen en slik forsøpling av det offentlige rom faktisk representerer.  

 

Oversendes bystyregruppen og årsmøtet i Hordalandarbeiderparti. 

 

Vedtak:  Redaksjonskomiteens innstilling vedtatt. 

 

 

51. Nei til reklame på buss, bane og leskur – Bergenhus Arbeiderparti  

 

Byrådet i Bergen vil ha omkamp om å tillate reklame på buss, bane og leskur.  

Arbeiderpartiet i Bergen vil ikke selge byrommet i Bergen til private aktører som ønsker å fylle 

byrommet med reklameplakater.  

 

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen.  

 

Redaksjonskomiteens innstilling: Se under forslag 50. 

 

Vedtak:  Redaksjonskomiteens innstilling vedtatt. 

 

 

52. Nei til organdonasjonsregister i Noreg - Bergen AUF 

 

Arbeid for å auke talet på organdonasjonar er viktig, og særleg gjennom 

folkeopplysningskampanjar i samarbeid mellom staten og Stiftelsen Organdonasjon har ein gjort 

store framsteg dei siste åra. Noreg er best i Skandinavia når det gjeld donasjonsraten, men er 

samstundes det einaste av desse landa som ikkje har organdonasjonsregister. 

 

Mange land har innført anten JA eller NEI-register, men verken det eine eller det andre har hatt 

den ynskja effekten. I Sverige er 85 % av befolkninga positive til organdonasjon, men berre 15 % 

har meldt seg inn i registeret. Då berre 0,5 % av alle som døyr i Noreg eignar seg som 

organdonorar, reknar ein med at oppslutningsprosenten må vere på rundt 70-80 % for at registeret 

skal ha særleg effekt. I Nederland vart det innført eit NEI-register, og 33 % av befolkninga 

registrerte seg – ikkje fordi det gjenspegla haldninga i befolkninga til organdonasjon, men som 

protest mot at staten skulle bestemme over kroppane deira. Same haldninga til NEI-register har 

ein funne i meiningsmålingar i Noreg. 

 

Ifølgje ei systematisk kartlegging av donorregister i heile verda utført av Europarådet i 2007, har 

etablering av register ikkje nokon positiv effekt på talet på organdonasjonar. EU er blant dei som 

anbefalar å ikkje opprette organdonasjonsregister. Ei arbeidsgruppe i Sosial- og helsedirektoratet 

konkluderte med at: «Slike registre er kostbare å etablere, er dyre i drift og de kan ikke avsluttes». 

 

Spania har den beste organdonasjonsraten i Europa, og har same system som Noreg, kor samtalen 

med dei pårørande står i sentrum. Me har allereie sett at betre opplæring av helsepersonell om 

temaet og breie folkeopplysningar dreg utvikling i riktig retning. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen meiner at: 

 Noreg ikkje bør innføre eit organdonasjonsregister. 
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 informasjon om organdonasjonsordningen skal gis gjennom skolehelsetjenesten 

 

Styrets innstilling: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen.   

 

Redaksjonskomiteens innstilling : 

 

Helsedirektoratet foreslår at personer som ikke ønsker livsforlengende medisinsk behandling, i 

framtiden skal få dette registrert i pasientjournalen. Helsedirektoratet mener livstestamenter kan 

bli en del av den planlagte nasjonale kjernejournal, en elektronisk pasientjournal som foreløpig er 

under utprøving i enkelte kommuner i Sør-Trøndelag og Rogaland.  

Som et alternativ til livstestament i kjernejournalen er klar, foreslår Helsedirektoratet at 

erklæringen registreres i «min helse» på nettstedet www.helsenorge.no og på et kort som 

pasienten kan bære med seg. Dette vil være samme løsning som ved den etablerte ordningen med 

donorkort for organdonasjon. 

Forslag til vedtak: 

 

 Helsedirektoratet må gå bredt ut med informasjon om organdonasjonsordninger. 

 

Oversendes stortingsgruppen. 

 

Christina Nessa foreslo:  Forslag 52 opprettholdes og oversendes Stortingsgruppen. 

 

Vedtak:  Forslag fra Christina Nessa ble vedtatt med 31 mot 28 stemmer. Redaksjonskomiteens 

innstilling falt.   

 

 

53. Innfør idrettskort for ungdom i Bergen - Bergen AUF 

 

Ungdom har bruk for fysisk aktivitet, sosialt samvær og utfordringer i hverdagen. Deltakelse i 

idrettsklubber eller sportsarrangementer er gode eksempler på dette.  

Alle ungdommer bør ha mulighet til å delta i samfunnet, uavhengig av foreldrenes lommebok. I 

likhet med kultur, bør også dette sosialdemokratiske prinsippet gjelde for sport og idrett. På linje 

med dagens kulturkort bør det etableres et «idrettskort» hvor ungdom får kommunefinansiert 

rabatt på sportslige aktiviteter, gjerne i samarbeid med private klubber, slik at alle ungdommer 

kan få de samme mulighetene.  

 

Arbeiderpartiet i Bergen ønsker at: 

 Bergen kommune utvikler et idrettskort (à la Kulturkortet) for ungdommer i kommunen, 

hvor en gir rabatter på ulike trenings- og idrettstilbud/-arrangementer 

 

Styrets innstilling: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen.  

 

Redaksjonskomiteens innstilling: 

 

Universelt ungdomskort 

Det finnes mange kort for forskjellige offentlige tjenester i dag, deriblant kulturkort, busskort og 

skolekort/skolebevis. Østfold Fylkeskommune har en ordning der disse kortene er kombinert 

sammen til et universelt ungdomskort. Dette kortet kan brukes som busskort, skolebevis, 

kulturkort og adgangskort.  Dette vil bli en forenkling av dagens ordning, og vil føre til økt 

bevissthet og mer bruk av for eksempel kulturkort 

 

Forslag til vedtak: 

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at: 

 Det må innføres et universelt ungdomskort som kan brukes som busskort, skolebevis, 

kulturkort og adgangskort. 

 Det arbeides for å legge til andre rabatter innfor kultur, idrett o.s.v. 

Oversendes årsmøtet i Hordaland Arbeiderparti og bystyregruppen. 
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Vedtak:  Redaksjonskomiteens innstilling vedtatt. 

 

 

54. Nei til byreklame - Bergen AUF 

 

Fylkestinget i Hordaland har vedtatt salg av reklameflater i kollektivtrafikken. Planen er å innføre 

reklame på Bybanen, busser og de største terminalene m.m. Dette står i strid med prinsippet om 

frihet fra reklame i det offentlige rom. Det er også uheldig at det offentlige finansierer 

grunnleggende tjenester og ytelser gjennom avtaler med private aktører. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen: 

 er i mot reklame i det offentlige rom og mener at det ikke bør selges reklameflater i 

kollektivtrafikken. 

 

Styrets innstilling: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen.  

 

Redaksjonskomiteens innstilling: Se under forslag 50. 

  

Vedtak:  Redaksjonskomiteens innstilling vedtatt. 

 

 

55. Øke EØS-midlene - Bergen AUF 

 

Gjennom EØS-avtalen betaler Norge en årlig sum til EU som går til utjevningstiltak i de fattigste 

landene. Avtalen om EØS-midlene skal reforhandles i løpet av 2014. 

 

Støtten er konsentrert til følgende sektorer: 

 Miljøvern og miljøforvaltning 

 Klima og fornybarenergi 

 Grønn innovasjon 

 Kompetansebygging og sosial utvikling 

 Kulturarv og kulturutveksling 

 Sivilt samfunn 

 Forskning og utdanningsstipend 

 Justis 

 Anstendig arbeidsliv og trepartssamarbeid 

 

EU har signalisert at de også ønsker at Norge skal bidra til tiltak for å bekjempe den høye 

ledigheten blant ungdom. 

 

En økning av EØS-midlene kan gi norske myndigheter større muligheter til å fremme norske 

interesser inn mot EU. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen ønsker: 

 å øke EØS-midlene for å bidra til utjevningstiltak og andre tiltak for å redusere den høye 

ungdomsledigheten i Europa 

 

Styrets innstilling: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen.  

 

Redaksjonskomiteens innstilling: 

 

EFTA-landene Norge, Island og Liechtenstein betaler bidrag over femårsperioder til sosial og 

økonomisk utjevning samt miljøtiltak i EUs minst velstående regioner. Bidraget er ingen formell 

kontingent for EØS-avtalen, som sikrer Norge tilgang til EUs indre marked, men oppfattes i 

praksis slik. Midlene for 2009 til 2014 er på rundt 14 milliarder kroner. Norge står for 97 prosent 

av potten. I alt 16 EU-land i Øst- og Sør-Europa mottar EØS-midler i dag. Støtten er fordelt på 

150 hovedprogrammer. 

 

Forslag til vedtak: 
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 Arbeiderpartiet i Bergen mener at en større del av EFTA-landenes bidrag må gå til 

utjevningstiltak og andre tiltak for å redusere den høye ungdomsledigheten i Europa. 

 

Oversendes stortingsgruppen og årsmøtet i Hordaland arbeiderpartiet. 

 

Vedtak:  Redaksjonskomiteens innstilling vedtatt. 

 

 

56. Mot prestasjonsbasert lønn for lærere - Bergen AUF 

 

NHO har foreslått at lærere skal belønnes etter innsats. Det vil si at to lærere med like 

arbeidsoppgaver, utdanning og ansiennitet kan lønnes ulikt, avhengig av hvordan skoleledelsen 

mener de presterer. 

 

Der vanskelig å avgjøre hvorvidt en lærer gjør en god jobb eller ikke, og en slik ordning vil kunne 

gå på bekostning av et nødvendig lønnsløft for alle lærere. Utdanningsforbundet har også påpekt 

at det det vil ha en negativ innvirkning på lærernes arbeidsmiljø. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen: 

 er imot prestasjonsbasert lønn for lærere 

 ønsker å gi lærere økt tilgang til faglig utvikling og faglig lederansvar 

 

Styrets innstilling: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen.   

 

Redaksjonskomiteens innstilling : Forslaget støttes. 

 

Vedtak:  Redaksjonskomiteens innstilling vedtatt. 

 

 

56. Mot prestasjonsbasert lønn for lærere 

Egen uttalelse om skolepolitikk  

 

 

57. Tempo i bybaneutbyggingen – Bergen Arbeidersamfund  

 

BAS ønsker, og skal arbeide for, at tempoet for utbyggingen av bybanen settes kraftig opp. 

Trasévalget til Åsane må derfor vedtas så raskt som mulig. BAS mener også at 

bybaneutbyggingen mot vest (Fyllingsdalen-Loddefjord) i større grad bygges ut parallelt med 

utbyggingen mot nord (Åsane). Videre bør planene for videreførelse av bybanen mot Lille-Sotra 

konkretiseres. Forslag med innkommet tillegg vedtatt oversendt det nye styret i BAS 

 

Begrunnelse: Trafikken i Bergen er sprengt og det vil være umulig å løse dagens og fremtidens 

trafikale problemer ved økt tilretteleggelse for privatbilisme. Det er derfor viktig at så mye som 

mulig av dagens trafikk overtas av, og fremtidig økning i trafikkvolum skjer innen 

kollektivtransporten. Det er videre viktig at kollektivtransporten har en pålitelig grunnstamme, 

noe som bybanen representerer. Bare en hurtig utbygging av denne grunnstammen kan sikre at 

folks trafikkvaner styres i ønsket retning. Videre har Bergen et behov for mange nye boliger. En 

byfortetning rundt stoppesteder langs denne grunnstammen er samfunnsøkonomisk lønnsomt og 

en parallell utbygging mot nord og vest gir større fleksibilitet i dette arbeidet. 

 

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen mot to stemmer (Persen og Nordås).  

 

Redaksjonskomiteens innstilling: 

Viser til vedtatt politikk i kommunevalgprogrammet og rep.skap. november 2013. Forslag fra 

Bergen arbeidersamfunn må bli sett i sammenheng med andre prioriteringer. Oversendes 

bystyregruppen.  
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Vedtak:  Redaksjonskomiteens innstilling vedtatt. 

 

 

58. Kulturpolitikk - Arbeiderpartiets Universitetslag 

 

Arbeiderpartiet har med kulturløftet klart å sette kulturpolitikk på dagsorden. Evalueringen viser 

at mye har vært vellykket, men at vi fortsatt må jobbe med å videreutvikle kunst- og 

kulturpolitikken. For Arbeiderpartiet er det viktig at kunst har en egenverdi i seg selv, men også 

at kunst og kultur skal nå ut og være tilgjengelig for alle. Å berøre, utvikle kreativitet, talent, 

identitet og demokrati er noen av de grunnleggende målene med en offensiv kunst og 

kulturpolitikk. Det har stor betydning for den enkelte men også for utvikling et av inkluderende 

og robust samfunn. 

 

Å gi alle barn tilgang på kunst og kultur av høy kvalitet har betydning for læring, nysgjerrighet, 

mestring og talent. De estetiske fag bør styrkes i den ordinære skolen og det bør innføres en times 

kulturskole per uke i 2.trinnet for å gi alle større muligheter til å utvikle sine talent og mestring av 

skolehverdagen. Bibliotekene og innkjøpsordningene må styrkes både for å øke leseferdighetene i 

befolkningen, men også for å videreutvikle en av de viktigste offentlige og inkluderende 

møteplassene vi har.  

 

Mangfold i media er avgjørende for ytring, offentlig ordskifte og demokrati. Norge har mange 

aviser og spesielt lokalaviser. Vi må videreutvikle en mediepolitikk som sørger for at det er minst 

to dagsaviser i de store byene, at det fortsatt skal være rammevilkår for å drive lokalaviser og at 

man ser på rammebetingelser som ivaretar utviklingen av ulike plattformer. Den årlige 

demokratiindeksen til The Economist viser at de mest demokratiske landene i verden er de som 

har de sterkeste offentlige mediene. Å legge til rette for at NRK kan videreutvikle seg som en 

uavhengig sterk allmennkringkaster er den beste garantien for demokrati og kvalitetsjournalistikk. 

 

Film er ett av våre sterkeste kulturuttrykk som når bredt ut, er identitetsskaperne, har evne til å 

berøre og engasjere samt sette dagsorden. Arbeiderpartiet har gjennom kulturløftet lagt 

grunnlaget for å utvikle et nasjonalt filmmiljø. For å videreutvikle kvalitetsfilmer må vi 

tilrettelegge for talentutvikling i hele landet og mobilisere mer privat kapital. En betydelig del av 

de statlige filmmidlene må forvaltes gjennom faglig sterke regionale filmmiljø og fond. Det bør 

settes inn øremerkede midler til dokumentar og midlene bør formidles gjennom Vestnorsk 

Filmsenter, som representerer det sterkeste miljøet for dokumentarfilmproduksjon. Regjeringen 

bør snarest få på plass en incentivordning som er konkurransedyktig med andre europeiske land, 

slik at flere internasjonale filmproduksjoner vil bruke Norge som opptaksland. 

 

Styrets innstilling: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen  

 

Redaksjonskomiteens innstilling: Forslaget vedtas, og oversendes stortingsgruppen. 

 

Vedtak:  Redaksjonskomiteens innstilling vedtatt. 

 

 

59. Etablering av Såkornfond i bioteknologi - Arbeiderpartiets Universitetslag 

 

I april 2012 foreslo Trond Giske å opprette inntil 6 landsdekkende såkornsfond, for å utløse 

kapital til bedrifter i en tidlig fase (jf. stortingsmeldingen «Verktøy for vekst»). Trond Giske 

ønsket at fondene skulle dekke bredden i norsk næringsliv, slik som energi, miljøteknologi, marin 

sektor, IKT, bio- og helseteknologi og reiseliv. 

 

Manglende tilgang på tidligfasekapital og særlig risikokapital er en stor utfordring for mange 

bedrifter i oppstartsfasen. Det har hele tiden vært påpekt fra NHO, Fellesforbundet og 

forskningsmiljøene at det er avgjørende at regjeringen følger opp med tilstrekkelige bevilgninger 

for å sikre at fondene får en god kapitalbase. 

 

Hovedstyret i Innovasjon Norge besluttet i november 2013 å tildele Proventure i Oslo (IT) og 

Alliance Venture i Trondheim (energi) såkornmidler. Disse to fondene vil dekke de viktige 
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sektorene energi og IT.  Men tildelingen medfører imidlertid at tidligfase-selskaper innen den 

sårbare norske farmasi/ bioteknologi-industrien blir stående uten såkornmidler. 

 

Det var 8 søkere til den tildelingen som nå er gitt. I tillegg til de to som fikk tilsagn, forelå det 

gode søknader fra Sarsia Seed i Bergen, et kompetent forvaltningsmiljø innen helseindustri som 

har klart å mobilisere private investorer. Det er 70 kvalifiserte selskaper som ligger klar i 

startfasen og privat kapital er klar til å følge opp statens andel i såkornfondene.  

 

Det er godt kjent at det er potensial for å stifte langt flere selskaper basert på forskning og 

innovasjon i norske universiteter og helseforetak. Når det ikke gjøres i dag er det på grunn av 

mangel på risikokapital til å utvikle investerbare selskaper. Offentlige investeringer i medisinsk 

og helsefaglig forskning og utviklingsarbeid er i størrelsesorden 7-8 milliarder kroner per år. Det 

bør være i alles interesse å få mer nytteverdi og næringsutvikling av så formidable investeringer. 

Såkornmangel har vært en kjent akilleshæl for manglende verdiskaping på helsefeltet. 

Myndighetene har dermed begrenset mulighetene for verdiskaping ved kun å bevilge 

risikoavkasting til to fond. Nå er det fare for at store verdier og potensial vil forvitre i mangel på 

tidligfasekapital. 

 

Norsk biomedisin er en vekstnæring med globalt potensial som kan vise til flere internasjonale 

suksesser. Bransjen er i vekst og det er mange helserelaterte gründerbedrifter (400 ifølge 

forskningsrådets database).  

Vi ber stortingsgruppen arbeide for at det i revidert nasjonalbudsjett blir lagt inn midler til et nytt 

tidligfasefond og at det snarest blir åpnet for en ny utlysing. 

 

Styrets innstilling: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen  

 

Redaksjonskomiteens innstilling: Forslaget vedtas, og oversendes stortingsgruppen. 

 

Vedtak:  Redaksjonskomiteens innstilling vedtatt. 

 

 

60. Heltidsstudenten – Arbeiderpartiets Studentlag  

 

I det norske samfunnet opererer vi med minstekrav til levestandard. Dette representeres blant 

annet ved at gjeldsslaver som går inn i gjeldsordning har «rett til å beholde det som med 

rimelighet trengs til å dekke egne utgifter til livsopphold», mer presist - 10.715kr per måned. I 

den situasjonen skylder man altså andre penger, men samfunnet mener likevel at 10.715 kr må et 

individ ha hver måned for å leve et verdig liv. 

 

Studenter er voksne individ med ansvar for seg selv. 

 

Studenter får i 2014 utbetalt 9785kr i kombinert lån og stipend i 10 måneder, omlag 10 prosent 

mindre enn personer som har levd over evne. Dette inkluderer heller ikke juni og juli måned, da 

studenter av uviss årsak er tenkt å jobbe for å tjene penger, for studenter har ikke krav på ferie – 

det finnes ingen Gro-dag for studenten. 

 

At studenter lever trangere enn selv dem som har levd over evne krever en tungtveiende 

begrunnelse. 

 

Dersom man ser på utdanning som en investering for individet kan det aksepteres at man lever 

trangt, for man kan da forvente å leve godt senere. Hvis utdanning derimot ses som en investering 

for samfunnet burde den fullfinansieres. I dag sees studier både er en investering for samfunn og 

individ, og derfor bør det gis en middels høy støtte. Problemet med dette er at utdanning ikke 

nødvendigvis gir økonomisk gevinst over tid. Utdanner man seg til førskolelærer, sykepleier eller 

lignende er lønnsnivået ikke tilstrekkelig mye høyere enn hva man kan forvente uten utdanning til 

at dette kan kalles en fornuftig investering. 

Vi slår fast at middels høy støtte i en norsk kontekst på ingen måte kan ligge under det minimale 

nivået man aksepterer at andre befolkningsgrupper trenger for et anstendig livsopphold. Studenter 

har det godt i Norge sett i forhold til utlandet. Dette er dog ikke et gyldig argument så lenge man 

ikke trekker samme konklusjon om minstepensjonister, arbeidsløse og andre utsatte grupper. 
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I tillegg til rettferdighetsargumentasjonen over er den lave studiestøtten også et betydelig problem 

for effektiviteten av høyere utdanning. Ved å tvinge studenter ut i arbeid som i varierende grad 

har relevans for senere arbeid har studentene mindre tid til faktiske studier og 

organisasjonsarbeid. Det er naturlig å tro at studenter også bruker lengre tid på studiene som 

konsekvens av arbeid, og at det samfunnet sparer gjennom lavere studiestøtte delt går ut gjennom 

lavere skatteinngang over lengre tid. 

 

Arbeiderpartiets Studentlag i Bergen mener som konsekvens av dette at:  

 Studiestøtten skal reguleres etter grunnbeløpet i folketrygden for å påse korrekt årlig 

justering. 

 Studiestøtten skal utbetales over 12 måneder og således påse at også studenter har mulighet 

til å ta ut fridager i likhet med andre grupper i samfunnet. 

 Normert studieår skal ikke ha lengre opphold enn normen i arbeidslivet, altså 5 uker 

ekskludert alle normale fridager. 

 Studiestøtten skal justeres slik at studenter har det som med rimelighet trengs til å dekke 

egne utgifter til livsopphold dersom de er heltidsstudenter, og dermed studerer 8 timer hver 

arbeidsdag. 

 Prosentandelen av studiestøtten utbetalt som stipend skal ikke falle under dagens nivå. 

 Økte utgifter til studiestøtte bør finansieres slik at den først og fremst rammer dem som 

tjener mye som konsekvens av utdanningen. 

 Deltidsarbeid skal for studenter være et alternativ og ikke nødvendig for å leve et normalt 

liv. 

 

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen  

 

Redaksjonskomiteens innstilling: 

 

 Arbeiderpartiet har programfestet: 

 

• Innføre 12 måneders studiestøtte for studenter med barn og økt forsørgerstipend for de med 

lavest inntekt 

• Trappe opp studentboligbyggingen med mål om 3000 bygde boliger i året. Arbeiderpartiet 

vil øke kostnadsrammen for studentboliger og øke tilskuddet til studentboliger til 50 %. 

• Øke utdanningsstøtten gjennom Lånekassen og fordele utbetalingene over 11 måneder. 

 

Forslag til vedtak:  

 

Alle støtter: 

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener målsettingen med 3000 nye studentboliger er for lavt i forhold til 

det reelle behovet , og mener at  målsettingen må økes vesentlig, og det skal sørges for at alle 

studenter får sin lovfestede rett til 10 måneders studieår. 

 

 Mindretall (Knut Knapskog) 

• Studiestøtten skal reguleres etter grunnbeløpet i folketrygden for å påse korrekt årlig 

justering. 

• Studiestøtten skal justeres slik at studenter har det som med rimelighet trengs til å dekke 

egne utgifter til livsopphold dersom de er heltidsstudenter, og dermed studerer 8 timer hver 

arbeidsdag. 

• Prosentandelen av studiestøtten utbetalt som stipend skal ikke falle under dagens nivå. 

• Deltidsarbeid skal for studenter være et alternativ og ikke nødvendig for å leve et normalt liv 

 

Vedtak:  Redaksjonskomiteens flertallsinnstilling vedtatt. 

 

 

61. Arveavgift – Arbeiderpartiets Studentlag 

 

Arv skaper over tid store skiller mellom familier, og dermed ulike muligheter for individene. Selv 

om det kan argumenteres med at opptjente midler er noe individet selv skal råde over selv etter 
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man går bort er det viktigere å ta hensyn til en sunn samfunnsutvikling og friheten til å leve gode 

liv. Arveavgift er i praksis en skatt som alle andre, men den kreves normalt inn ved livets 

endestasjon ettersom individet på dette tidspunkt ikke lenger kan disponere penger. Når 

vedkommende ikke lenger kan benytte pengene på seg selv faller også argumentet om at denne 

mister friheten til å leve et enda bedre liv bort – pengene må uansett gis til noen som ikke har 

tjent dem selv. 

 

Videre er det slik at arveavgiften trass medienes enkelthistorier en av de mest effektive 

omfordelingsskattene vi har, og lar oss bedre bekjempe økende forskjeller i samfunnet. 

Arveavgift har også et betydelig bunnfradrag som gjør at de virkelig fattige slipper å betale avgift 

i det hele tatt. De problemer som med rette skisseres rundt arveavgiften går stort sett ut på akutt 

likviditetsmangel, noe man kan løse ved å utsette betalingsfristen. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen ønsker: 

 At det innføres en betydelig avgift på arv. 

 At inntektene fra denne avgiften brukes til å senke andre skatter og avgifter. 

 At betalingsfristen for arveavgift utvides. 

 

Styrets innstilling: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen mot to stemmer (Laastad og Olsen).  

 

Redaksjonskomiteens innstilling: 

 

Skattenivået totalt sett ble ikke økt i den den rød-grønne regjeringsperioden, men 

Stoltenbergregjeringen har omfordelt ved at de som har store utbytter og store formuer betalte 

mer i denne perioden, mens de som har lite betalte mindre skatt. Arbeiderpartiet har som mål å 

jobbe for et bredt og rettferdig grunnlag for beskatning.  

 

Høyre /FRP-regjeringen er nå i ferd med å innføre skattelette som særlig de rikeste tjener grovt 

på. Arbeiderpartiet har gått til valg på at arveavgiften skal beholdes i denne valgperioden. 

 

Forslag til vedtak: 

Arbeiderpartiet i Bergen vil ha et skattesystem som er mest mulig rettferdig og forutsigbart. 

Arbeiderpartiet må derfor jevnlig vurdere endringer som bidrar til mer rettferdig fordeling og som 

virkemiddel i miljø- og klimapolitikken. Arbeiderpartiet i Bergen mener derfor at Arbeiderpartiet 

i god tid før neste stortingsvalg må ha en kritisk gjennomgang av skatte og avgiftssystemet.  

Oversendes årsmøtet i Hordaland Arbeiderparti. 

 

Vedtak:  Redaksjonskomiteens innstilling vedtatt. 

 

 

62. Yrkesskadeforsikring for studentar – Arbeiderpartiets Studentlag 

 

Studentar har krav på yrkesskadedekning for yrkesskadar dei vert påførte på undervisningsstaden 

i undervisningstida, jf. folketrygdlova § 13-10. Denne yrkesskadeforsikringa er likevel avgrensa, 

ettersom den ikkje tek omsyn til studentar sitt framtidige inntektstap. Studentar manglar eller har 

mangelfullt oppteningsgrunnlag i folketrygda, og risikerer å sitte att med minstepensjon. 

Yrkesskadeforsikringslova gjeld ikkje studentar, med unntak av særskilte tilfelle kor studenten er 

i praksisopphald, og studentar manglar ulukkesforsikring, med mindre dei har sytt for denne 

sjølve. Utdanningsinstitusjonane kan riktig nok ha skadebotansvar. Likevel kan vi konkludere 

med at studentar ikkje har økonomisk tryggleik om dei vert skadde eller alvorleg sjuke under 

studia.  

 

Ein del studentar er særskilt utsette for risiko i samband med til dømes oppgåver i laboratorium.  

 

Det er eit gode for samfunnet at personar tek høgare utdanning i Noreg. Skade eller sjukdom kan 

få store konsekvensar for studentar sin økonomiske situasjon, og det offentlege bør ta ansvar for 

studentar på lik line med vanlege arbeidstakarar i det offentlege. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen meiner: 



- 56 - 

 At studentar skal ha rett til forsikring tilsvarande yrkesskadeforsikring som dekker tap av 

framtidig inntekt for yrkesskadar påførte i samband med studia. 

 

Styrets innstilling: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen.  

 

Redaksjonskomiteen sinnstilling: 

 

Arbeiderpartiet har programfestet:  

• Å utrede en ny varig ordning for bruk av gradert sykestipend for elever og studenter. 

 

Forslag til vedtak:  

Arbeiderpartiet i Bergen mener spørsmål om av gradert sykestipend og yrkesskadeforsikring for 

elever og studenter også må bli utredet. 

Oversendes Årsmøtet i Hordaland Arbeiderparti. 

 

Vedtak:  Redaksjonskomiteens innstilling vedtatt. 

 

 

63. Rusproblemene i Bergen – Loddefjord Arbeiderlag 

 

Rusmisbruk er et konstant problem. En tilfredsstillende ruspolitikk er vanskelig i praksis. 

Rusmisbruk koster kommunen enorme summer årlig. 

I et møte med feltarbeidere ved Utekontakten i Bergen kommune kom følgende frem: 

Kommunens arbeid mot rus er frivillig, ikke lovpålagt. 

For eksempel ville ungdomsklubber, ungdomshus, aktiviteter som ikke nødvendigvis er 

idrettsrelatert være et godt tilbud som alternativ til å dope seg for ungdom ''på vippen''. 

 

Forslag til vedtak: 

Med bakgrunn i ovenstående foreslår Loddefjord Arbeiderlag at Arbeiderpartiets bystyregruppe 

utreder mulighetene for at det blir bevilget økte midler til forebygging av rusmisbruk blant 

ungdom. 

 

Styrets innstilling: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen.  

 

Redaksjonskomiteens innstilling: 

Forslaget er ivaretatt av allerede vedtatt politikk. 

 

Vedtak:  Redaksjonskomiteens innstilling vedtatt. 

 

 

64. Matsikkerhet: Gjeninnfør beredskapslagre for korn - Bergen AUF 

 

Hele EU har kornlager for å sikre seg mot global matkrise, men Bondevik II-regjeringen avviklet 

Norges kornlager fordi de mente det var gammeldags. I 2013 bevilget den rød-grønne regjeringen 

5 millioner kroner til oppstart av matkornlagring, men Sylvi Listhaug (landbruks- og matminister, 

FrP) har kuttet disse midlene. Hun mener Norge ikke er utsatt. 

 

Norges befolkning er økende, men norsk kornproduksjon har falt siden 1991. Vi blir stadig mer 

avhengig av kornimport, noe som setter oss i en utsatt situasjon. 

 

Bare en liten del av verdens korn omsettes internasjonalt, og ikke mange land er nettoeksportører 

globalt. Vi har sett knapphet på matkorn de siste årene, særlig i 2008. Da innførte mange 

kornproduserende land eksportrestriksjoner. Ved knapphet velger landene å fø sine egne. Er det 

moralsk riktig av Norge å ikke utnytte vårt eget produksjonspotensial, for så å betale vår vei ut av 

eventuell krise på bekostning av befolkningen i fattige land? 

 

Av risikofaktorer kan det nevnes vulkanutbrudd og atomulykker, men også ekstremvær og 

klimaendringer som tørke, flod og erosjon. Alle disse kan føre til urolige tilstander i det globale 

matmarkedet. I tillegg ligger de fleste land vi importerer korn fra i dag, i områder der FNs 

klimapanel mener avlingene vil bli hardest rammet av endringene. 
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Forskere ved Bioforsk mener kornlager må knyttes til nasjonal sikkerhet, og trekker paralleller til 

militær sikkerhet. Til og med forsvarssjefen gikk i oktober 2013 ut og støttet gjeninnføring av 

kornlagre, for å være bedre rustet mot eventuell global matkrise. 

 

Kornlager er et relativt billig føre-var-tiltak for å sikre oss mot eventuell global matkrise. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at: 

 Norge må gjeninnføre beredskapslagre for korn. 

 

Styrets innstilling: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen  

 

Redaksjonskomiteens innstilling: 

Forslaget vedtas. Oversendes årsmøtet i Hordaland Arbeiderparti. 

 

Vedtak:  Redaksjonskomiteens innstilling vedtatt. 

 

 

65. En human ruspolitikk - Bergen AUF 

 

I 2013 hadde Helse Bergen 592 overdoseutrykninger og Bergen kalles Europas 

overdosehovedstad. Antall overdoser i Bergen og landet for øvrig gjør at Norge i dag er det landet 

i Europa med flest overdoser, bare slått av Estland. Det er åpenbart at mangel på forebyggende 

tiltak, en lite hensiktsmessig narkotikalovgivning, for dårlige skadereduserende tiltak og for få 

behandlingsplasser, er blant årsakene til denne dystre statistikken. I Oslo har man prøvd å stenge 

Plata, en tidligere åpen russcene, for å få bukt med åpne russcener og narkotikamisbruk. 1. juni er 

det planlagt at en av Europas største åpne russcener, Nygårdsparken i Bergen, også skal stenge. 

Bergen AUF er bekymret for at manglende koordinering av tilbud, herunder botjenester, LAR, 

sanitærtjenester, oppsøkende virksomhet, de nye MO-sentrene, samt fastlegetjenesten, vil kunne 

føre til at de rusrelaterte utfordringene i Bergen blir desto større. 

 

Siden Opiumsloven, den første norske loven som omhandlet forbud og reguleringer av narkotika, 

kom i 1913 har konsekvensene for bruk, besittelse, import og omsetning av narkotisk stoffer blitt 

større og større. I dag er det mulig å få livstid i fengsel for de mest alvorlige narkotikaforbrytelser. 

Norge er kjent for å sin ellers milde strafferettstradisjon hvor de som utgjør størst trussel får 

strengest straff, i tillegg til fokus på rehabilitering og forebygging. Å gi høye straffer for bruk av 

narkotika trosser disse verdiene. 

 

Strenge straffer på narkotikaforbrytelser har ikke redusert rusmisbruket, og bruk av narkotika har 

eskalert de siste tiårene. I følge Statistisk Sentralbyrå har antall anmeldte narkotikalovbrudd økt 

fra 2000 i 1980 til 40.000 i 2009 (20 ganger høyere på under 30 år). I 1991 var 21 prosent av det 

totale antall straffereaksjoner narkotikalovbrudd, halvparten så mye som i 2008, hvor andelen var 

42 prosent. Rundt en tredjedel av de innsatte i fengslene har begått narkotikaforbrytelser, og den 

generelle bruken av narkotiske stoffer har økt drastisk. 

 

Straffelovkommisjonen foreslo avkriminalisering av bruk og besittelse av narkotika sist i 2002, 

uten at dette har blitt fulgt opp i Stortinget. Avkriminalisering av bruk og besittelse av rusmidler 

har blitt prøvd ut i andre land med gode resultater. Etter at Portugal avkriminaliserte bruk av 

narkotika i 2001 har antall overdosedødsfall gått kraftig ned. I tillegg har den generelle bruken av 

narkotiske stoffer blitt redusert, og hyppigheten av HIV-smitte er lavere. Fokuset på rehabilitering 

og forebygging bidrar til at mange får den hjelpen de trenger til å komme seg ut av 

rusavhengigheten, samt at politiet gis muligheten til å bruke ressurser på å ta bakmennene, 

fremfor de rusavhengige. Dette er positive følger av avkriminalisering som viser at å fjerne straff 

på ingen måte fører til større interesse og bruk av narkotika. Bruk og besittelse av narkotika er 

helt eller delvis avkriminalisert i blant annet Danmark, Belgia, Luxemburg, Sveits, Østerrike, 

Tsjekkia, Spania, Portugal, Kroatia, Moldova og Russland. 

 

Portugal løftes ofte frem som et eksempel på en god og kunnskapsbasert ruspolitikk. 

Portugalmodellen går ut på å forebygge rusmiddelavhengighet gjennom å erstatte fengselsstraff 

med behandling, avgjort av fagkyndige i en rettsak. På denne måten får en faglige vurderinger på 
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bestemt hjelp for rusmisbrukeren. Salg- og omsetning er fortsatt straffbart ved fengselsstraff.  

 

Bergen kommune bør melde seg ut av ECAD. Kommunen bør heller rette seg til 

Frankfurtresolusjonens skadeforebyggende prinsipper. Disse går ut på at myndighetene skal innse 

at et nullforbruk av narkotika er umulig å nå, og at kriminalisering av bruk virker stigmatiserende. 

Myndighetene skal i stedet sette i gang forebyggende tiltak som LAR og utrede muligheter for 

nye tiltak basert på kunnskap og forskning.  

 

Skadereduserende tiltak har ikke bare en direkte livreddende funksjon, men lavterskeltilbud som 

brukerrom kan også bidra til at rusavhengige kommer i kontakt med hjelpeapparatet og slik får 

tilbud om et tilrettelagt tilbud. Bergen AUF mener det bør opprettes brukerrom og tilrettelegges 

for at heroinassistert behandling kan inngå som en del av dagens LAR. Behandlingen skal skje 

ved overvåket inntak under meget streng kontroll og oppfølging. I første omgang ønskes det å 

støtte opp forsøksprosjektet som foreslått av avdeling for rusmedisin i Helse Bergen.  

 

Den storbyen i Norge med færrest overdoser er Trondheim. De har et godt utviklet hjelpetilbud 

og de har opprettet et eget overdoseteam. Teamet rykker ut hver gang det meldes om en mulig 

overdose til AMK. Bergen AUF mener at de høye overdosetallene i Bergen er uholdbare og tror 

at et overdoseteam kan være en av faktorene som vil kunne føre til nedgang. 

 

I dag er Bergen medlem av nettverket European Cities Against Drugs (ECAD). Organisasjonen er 

uttalt mot enhver form for skadereduserende tiltak og anser både LAR og brukerrom for å være 

«sniklegalisering av narkotika». Ettersom Bergen AUF ønsker en rekke skadereduserende tiltak 

velkommen og Bergen kommune allerede tilbyr et vidt spekter av disse, bør Bergen melde seg ut 

av ECAD og heller slutte seg til Frankfurtresolusjonens prinsipper om skadeforebygging. 

 

Et trygt hjem er ofte første steg mot et trygt liv. Bergen AUF mener det er uholdbart at byrådet 

ikke gjør alt i sin makt for å sørge for at alle mennesker i Bergen har en seng å sove i. Antall 

kommunalboliger er for lavt og vi mener at nye boliger som hovedregel bør opprettes i områder 

som ikke fra før har et belastet miljø. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at: 

 

 brukerstyrte behandlingstilbud, som for eksempel ABT, er gode supplement til den ordinære 

førstelinjetjenesten 

 det må opprettes et eget Overdoseteam i Bergen 

 Bergen kommune må ta i bruk forkjøpsretten for å sikre et tilstrekkelig antall boliger til 

rusavhengige 

 prosjektet Housing First som er et samarbeid mellom Bergen kommune og Husbanken må 

utvides 

 Bergen kommune må melde seg ut av ECAD og signere Frankfurtresolusjonens prinsipper 

om skadeforebygging 

 brukerrom hvor alle stoffer kan injiseres eller røykes bør opprettes i nærheten av større 

russcener 

 regjeringen skal gi tillatelse til Avdeling for rusmedisin i Helse Bergen å igangsette et 

forsøksprosjekt med brukerrom og heroinassistert behandling 

 behandling må erstatte fengselsstraff for bruk og besittelse av narkotika i tråd med 

portugalmodellen 

 det må åpnes for behandling med heroin i LAR 

 de statlige tilskuddene til substitusjonsbehandling for narkotikaavhengige og oppfølging 

gjennom LAR må styrkes, slik at en reduserer dødstallene knyttet til narkotikamisbruk 

 støtten til alle institusjoner som ikke kan vise til resultater og evidensbaserte metoder må 

kuttes 

 

Styrets innstilling: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen.  

 

Redaksjonskomiteens innstilling : 

Vedtas egen uttalelse fra årsmøtet. 
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Vedtak:  Redaksjonskomiteens innstilling vedtatt. 

 

 

66. Imøtekomme behovet for akutte overnattinger - Bergen AUF 

 

Strax-huset er et kommunalt lavterskeltilbud til rusmisbrukere i Bergen. I snitt må de ansatte 

avvise 1,3 personer som ønsker overnatting hver kveld i løpet av et år. I 2013 måtte også 

Bakkegaten bo- og omsorgssenter, som tilbyr flere av de samme tjenestene, avvise 293 

mennesker. 

 

Det er et stort press på akutte overnattinger og midlertidige boliger i Bergen, og manglende 

kapasiteter fører til at personer må sove utendørs. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at: 

 kommunen må imøtekomme behovet for akutte overnattinger i bergensområdet 

 

Styrets innstilling: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen.  

 

Redaksjonskomiteens innstilling: 

Forslaget vedtas. Oversendes bystyregruppen. 

 

Vedtak:  Redaksjonskomiteens innstilling vedtatt. 

 

 

67. Krav om levelønn og grunnleggende arbeidstakerrettigheter - Bergen AUF 

 

Ulike land har ulikt kostnadsnivå. Dette er hovedårsaken til at det er billigere å produsere klær i 

Asia enn i Norge. Likevel konkurreres det ikke bare på lønn, men også på arbeidsvilkår og 

sikkerheten til arbeidstakerne. 

 

I et land som Bangladesh, hvor H&M produserer flesteparten av sine produkter, har 

fabrikkarbeidere verken en fungerende arbeidsmiljølov eller et sikkert arbeidsmiljø. De har heller 

ingen minstelønn det er mulig å leve av. I løpet av første halvdel av 2013 døde over 1200 

arbeidere i fabrikkulykker i landet. På tross av dette tiltrekker Bangladesh seg oppdrag fra flere 

multinasjonale selskaper. 

 

Boikott og handelssanksjoner kan ramme vilkårlig og uheldig. Den bangladeshiske fagbevegelsen 

har uttalt at det heller bør fokuseres på reguleringer for minstestandarder og levelønn. 

 

Internasjonal konkurranse bør ikke gå på bekostning av arbeidstakeres helse og sikkerhet. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at: 

 regjeringen skal fremme levelønn og grunnleggende arbeidstakerrettigheter opp mot alle 

utenlandske selskap som leverer varer og tjenester i Norge 

 regjeringen skal stille krav til alle norske selskaper om at deres underleverandører opererer 

med levelønn og grunnleggende arbeidstakerrettigheter 

 

Styrets innstilling: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen.  

 

Redaksjonskomiteens innstilling : 

 

Forslaget vedtas. Oversendes årsmøtet i Hordaland Arbeiderparti. 

 

Vedtak:  Redaksjonskomiteens innstilling vedtatt. 

 

 

68. Grønt lys i elbilpolitikken - Bergen AUF 

 

Veitrafikken utgjorde i 2011 32 % av norske klimagassutslipp. Ifølge Statistisk Sentralbyrå er 
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veitrafikkens andel av Norges totale klimagassutslipp økt med 30 % siden 2001. Antall reisende 

totalt og samlet passasjerkilometer i bensin- eller dieseldrevet bil er femdoblet siden 1965. 

 

I Klimameldingen er det tallfestet en målsetning om at nye biler som selges på det norske 

markedet skal ha gjennomsnittlig utslipp på 85 gram CO2-ekvivalenter per km innen 2020.   Om 

dette målet innfris vil det bidra til faktiske reduksjoner i norske klimagassutslipp. Målsetningen 

forutsetter at en større andel av den eksisterende bensin- eller dieseldrevne bilparken erstattes av 

elbiler. 

 

Den teknologiske utviklingen av elbiler er essensiell for at fornybarsamfunnet skal bli et politisk 

praktisk alternativ til fossile energikilder, men smådriftsulemper og lave utviklingsbudsjetter 

legger graverende hindre for utviklingen av nye, mer kostnadseffektive elbiler. Dette er grunn for 

at staten og kommunesektoren bør ta i bruk alle gode virkemidler for å øke elbilandelen. Derfor 

mener AUF at staten og kommunesektoren må legge til rette for økt elbilandel i veitrafikken 

gjennom skatte- og avgiftspolitikken, samt bygging av ladestasjoner og hurtigladepunkt. Dette 

gjelder spesielt ladeinfrastrukturen i hele fylket og landet. I 2013 var det 9 ladestasjoner i 

Hordaland fylke og 30 kommunale parkeringsplasser med hurtiglading i Bergen kommune, mot 

134 bensinstasjoner i fylket. Til sammenligning har Oslo kommune over 500 ladestasjoner, og 

planleggere ytterligere 400 de neste årene. Mangel på ladestasjoner hindrer elbil som alternativ. 

Bygging av flere ladestasjoner bidrar til å gjøre elbil mer attraktivt for flere. Slik kan 

bensinsamfunnet parkeres, og en fornybar fremtid ta form. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen vil at: 

 det tas sikte på å etablere opp mot 200 nye ladestasjoner i Hordaland fylke innen 2020, 

hvorav 40 % bør lokaliseres utenfor Bergen kommune 

 Enovas støtteordning for privat finansiering og bygging av ladestasjoner styrkes 

 avgiftsfritaket for kjøp av elbil beholdes etter 2017 for å sikre forutsigbarhet i 

avgiftspolitikken 

 

Styrets innstilling: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen.  

 

Redaksjonskomiteens innstilling: 

Forslaget vedtas. Oversendes årsmøtet i Hordaland Arbeiderparti. 

 

Vedtak:  Redaksjonskomiteens innstilling vedtatt. 

 

 

69. Rusproblemene i Bergen – Laksevåg Arbeidersamfund  

 

Rusmisbruk er et konstant problem. En tilfredsstillende ruspolitikk er vanskelig i praksis. 

Rusmisbruk koster kommunen enorme summer årlig. 

I et møte med feltarbeidere ved Utekontakten i Bergen kommune kom følgende frem: 

Kommunens arbeid mot rus er frivillig, ikke lovpålagt. 

Når det gjelder midler til rusbekjempelse går alt til behandling, ingenting til forebygging. For 

eksempel ville ungdomsklubber, ungdomshus, aktiviteter som ikke nødvendigvis er idrettsrelatert 

være et godt tilbud som alternativ til å dope seg for ungdom ''på vippen''. 

 

Med bakgrunn i ovenstående foreslår Arbeiderpartiet i Bergen at Arbeiderpartiets bystyregruppe 

utreder mulighetene for at der også blir bevilget midler til forebygging av rusmisbruk blant 

ungdom. 

 

Styrets innstilling: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen.  

 

Redaksjonskomiteens innstilling: 

Forslaget er ivaretatt av allerede vedtatt politikk. 

 

Vedtak:  Redaksjonskomiteens innstilling vedtatt. 
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70. Støtte nedsettelsen av en overvåkningskommisjon - Bergen AUF 

 

SV har fremmet et forslag i Stortinget om å nedsette en overvåkningskommisjon. Denne 

kommisjonen skal undersøke, kartlegge og vurdere den samlede overvåkningen norske 

innbyggere utsettes for. 

 

Stortinget nedsatte en liknende kommisjon i 1994. Den gang ble det rettet kraftig kritikk mot 

norske myndigheters kartlegging av kommunister og sosialister, og kritiserte flere forhold knyttet 

til de hemmelige tjenestene. Siden den gang har vi opplevd en stor utvikling innen datateknologi 

og tjenester på internett. Store avsløringer om den amerikanske etterretningstjenesten NSA har 

vist hvordan utenlandske myndigheter driver en massiv og tidvis ulovlig overvåkning av norske 

borgere. 

 

Det rapporteres stadig om økt internasjonal overvåkning fra Kina. 

 

Massiv overvåkning er en trussel mot vårt liberale demokrati. Det bør kartlegges hvilke 

personvernutfordringer norske borgere står overfor. Basert på disse kan vi vurdere tiltak for å 

styrke personvernet. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen vil: 

 støtte forslaget om å nedsette en overvåkningskommisjon 

 

Styrets innstilling: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen.   

 

Redaksjonskomiteens innstilling: 

 

Stortingets EOS-utvalg utfører kontroll av etterretnings-, sikkerhets- og overvåkingstjenestene. 

Det er gått sytten år siden dette organet ble opprettet for særlig å føre kontroll med Politiets 

sikkerhetstjeneste (PST) og forsvarets e-tjeneste. EOS-utvalget er svært viktig for å utøve 

demokratisk kontroll av de hemmelige tjenestene. Samfunnet og kommunikasjon er i stadig 

endring. Det er avgjørende for kontroll av og tillit til at de hemmelige tjenestene utfører sitt 

oppdrag; beskyttelse av innbyggernes trygghet, at EOS- utvalget har mandat og verktøy for å 

virke optimalt. 

 

Forslag til til vedtak: 

 Arbeiderpartiet i Bergen mener det er behov for ny gjennomgang for EOS-utvalgets mandat 

og økonomi, særlig mht begrensninger og gråsoner når det gjelder EOS-utvalgets innsynsrett 

i arkivene til de hemmelige tjenestene. 

 

Emil Gadolin foreslo: 

Forslag 70 opprettholdes. 

 

Vedtak:  Redaksjonskomiteens innstilling vedtatt.  Forslag fra Emil Gadolin falt. 

 

 

75. Ja til Intermodal transport i Bergensregionen – Arna Arbeiderpartilag  

 

Forslag: Arbeiderpartiet i Bergen mener at en fremtidig havneløsning i Bergensregionen må bidra 

til mer gods fra vei til sjø og bane. Arbeiderpartiet i Bergen går derfor inn for at fremtidig 

godsterminal må sikre kombinasjonen av havn og jernbaneterminal.  

 

Begrunnelse: Intermodal transport vil si at det benyttes minst to typer transportmidler i en 

integrert dør-til-dør transportkjede. Integrering mellom transportmidler skjer på terminalene. 

Derfor må all intermodal logistikk baseres på en effektiv terminaldrift.  Ved Stortingsvalget 2013 

gikk Arbeiderpartiet til valg på mer gods fra vei til bane og sjø. Arbeiderpartiet ønsker at en større 

andel av godstransporten foregår til sjøs og på bane i stedet for på vei. Sjøtransport forurenser 

mindre enn veitransport, samtidig som en overføring fra vei til sjø gir økt trafikksikkerhet. For å 

få til en ønsket utvikling må sjøtransporten ha like konkurransevilkår med veitransport, og 

havnene må være gode knutepunkt.   
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Redaksjonskomiteens innstilling:   

Viser til vedtatt politikk i kommunevalgprogrammet og rep.skap. oktober 2013. Havnen skal 

lokaliseres slik at en tilstreber en samlokalisering av sjø, vei, jernbane og evet. Fly. Forslaget 

avvises. 

 

Vedtak:  Redaksjonskomiteens innstilling vedtatt. 

  

 

Uttalelser: 

 

Norsk skole i støpeskjeen – dialog ikke konflikt 

 

I Stortingsvalgkampen var skolepolitikk sentral for alle partier. Det var selvsagt uenighet, men det 

var ett slagord som var felles for alle: Det skulle satses på læreren!  

 

Norsk skole har en rekke utfordringer: det er for svak søkning til – og for stort frafall i 

lærerutdanningen. Mange lærere slutter i yrket og det er betydelig frustrasjon på grunn av 

byråkratisering og rapporteringssystemer.  

 

KS (Kommunesektorens interesse- og arbeidsgiverorganisasjon) er lærernes forhandlingsmotpart.  

Signalene fra et samlet Storting er klare, det må satses på læreren.  

 

Arbeidsgiver må fokusere på utfordringene og gå i dialog med lærerorganisasjonene for å finne 

fram til tiltak som kunne bedre rekrutteringen, holde på lærerne, redusere frustrasjonen og skape 

arbeidsglede.  

 

KS har valgt en konfronterende linje i forhandlingene om undervisningspersonalets 

arbeidstidsavtale – noe som har ført til brudd i forhandlingene.  KS sin strategi kan tyde på at 

organisasjonen nå vil drive en ny arbeidsgiverpolitikk, konfrontasjon istedenfor samarbeid.    

Arbeiderpartiet i Bergen vil oppfordre KS til å lytte til de som til daglig tar imot barn og unge og 

gjennomfører undervisningen.  De vet hvor skoen trykker. Målet må være å bidra til å skape en 

best mulig skole for barn og ungdom. Det oppnår man ikke uten at man har lærerne med på laget. 

KS står på kollisjonskurs med stortingets uttalte ønske om å satse på kvalitet i skolen. KS må i de 

videre forhandlinger få til en konstruktiv dialog med lærerorganisasjonene.  

 

Oversendes årsmøtet i Hordaland arbeiderparti og bystyregruppen. 

 

Vedtak:  Redaksjonskomiteens innstilling vedtatt. 

 

 

Reklamefinansiering av byromsmøbler, bysykler og kollektivtrafikk 

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at offentlige oppgaver best løses i fellesskap. Det er det som har 

bygget et av verdens mest effektive velferdssamfunn og det er det som sikrer alle like muligheter 

i livet. Derfor er vi sterkt kritisk til forslag som bryter med dette prinsippet. Reklamefinansiering 

av byromsmøbler, bysykler og kollektivtrafikk representerer enkle og kortsiktige løsninger på 

samfunnets utfordringer. Samtidig vet vi at skal en øke utgiftene så må en også øke inntektene, og 

det sentrale momentet i debatten om reklamefinansiering er at det offentlige vil tjene penger på 

det, som man igjen kan bruke på offentlige oppgaver. Man må likevel veie fordelene mot 

ulempene. Inntektene fra reklamen vil på sikt være ca. 10 millioner pr år, eller 0,5 % av Skyss sitt 

driftsbudsjett. Arbeiderpartiet i Bergen mener derfor at inntektene fra reklamen ikke veier opp for 

den betydelige ulempen en slik forsøpling av det offentlige rom faktisk representerer.  

 

Oversendes bystyregruppen og årsmøtet i Hordalandarbeiderparti. 

 

Vedtak:  Redaksjonskomiteens innstilling vedtatt. 
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En human ruspolitikk - Bergen AUF 

 

I 2013 hadde Helse Bergen 592 overdoseutrykninger og Bergen kalles Europas 

overdosehovedstad. Antall overdoser i Bergen og landet for øvrig gjør at Norge i dag er det landet 

i Europa med flest overdoser, bare slått av Estland. Det er åpenbart at mangel på forebyggende 

tiltak, en lite hensiktsmessig narkotikalovgivning, for dårlige skadereduserende tiltak og for få 

behandlingsplasser, er blant årsakene til denne dystre statistikken. I Oslo har man prøvd å stenge 

Plata, en tidligere åpen russcene, for å få bukt med åpne russcener og narkotikamisbruk. 1. juni er 

det planlagt at en av Europas største åpne russcener, Nygårdsparken i Bergen, også skal stenge. 

Bergen AUF er bekymret for at manglende koordinering av tilbud, herunder botjenester, LAR, 

sanitærtjenester, oppsøkende virksomhet, de nye MO-sentrene, samt fastlegetjenesten, vil kunne 

føre til at de rusrelaterte utfordringene i Bergen blir desto større. 

 

Siden Opiumsloven, den første norske loven som omhandlet forbud og reguleringer av narkotika, 

kom i 1913 har konsekvensene for bruk, besittelse, import og omsetning av narkotisk stoffer blitt 

større og større. I dag er det mulig å få livstid i fengsel for de mest alvorlige narkotikaforbrytelser. 

Norge er kjent for å sin ellers milde strafferettstradisjon hvor de som utgjør størst trussel får 

strengest straff, i tillegg til fokus på rehabilitering og forebygging. Å gi høye straffer for bruk av 

narkotika trosser disse verdiene. 

 

Strenge straffer på narkotikaforbrytelser har ikke redusert rusmisbruket, og bruk av narkotika har 

eskalert de siste tiårene. I følge Statistisk Sentralbyrå har antall anmeldte narkotikalovbrudd økt 

fra 2000 i 1980 til 40.000 i 2009 (20 ganger høyere på under 30 år). I 1991 var 21 prosent av det 

totale antall straffereaksjoner narkotikalovbrudd, halvparten så mye som i 2008, hvor andelen var 

42 prosent. Rundt en tredjedel av de innsatte i fengslene har begått narkotikaforbrytelser, og den 

generelle bruken av narkotiske stoffer har økt drastisk. 

 

Straffelovkommisjonen foreslo avkriminalisering av bruk og besittelse av narkotika sist i 2002, 

uten at dette har blitt fulgt opp i Stortinget. Avkriminalisering av bruk og besittelse av rusmidler 

har blitt prøvd ut i andre land med gode resultater. Etter at Portugal avkriminaliserte bruk av 

narkotika i 2001 har antall overdosedødsfall gått kraftig ned. I tillegg har den generelle bruken av 

narkotiske stoffer blitt redusert, og hyppigheten av HIV-smitte er lavere. Fokuset på rehabilitering 

og forebygging bidrar til at mange får den hjelpen de trenger til å komme seg ut av 

rusavhengigheten, samt at politiet gis muligheten til å bruke ressurser på å ta bakmennene, 

fremfor de rusavhengige. Dette er positive følger av avkriminalisering som viser at å fjerne straff 

på ingen måte fører til større interesse og bruk av narkotika. Bruk og besittelse av narkotika er 

helt eller delvis avkriminalisert i blant annet Danmark, Belgia, Luxemburg, Sveits, Østerrike, 

Tsjekkia, Spania, Portugal, Kroatia, Moldova og Russland. 

 

Portugal løftes ofte frem som et eksempel på en god og kunnskapsbasert ruspolitikk. 

Portugalmodellen går ut på å forebygge rusmiddelavhengighet gjennom å erstatte fengselsstraff 

med behandling, avgjort av fagkyndige i en rettsak. På denne måten får en faglige vurderinger på 

bestemt hjelp for rusmisbrukeren. Salg- og omsetning er fortsatt straffbart ved fengselsstraff.  

 

Bergen kommune bør melde seg ut av ECAD. Kommunen bør heller rette seg til 

Frankfurtresolusjonens skadeforebyggende prinsipper. Disse går ut på at myndighetene skal innse 

at et nullforbruk av narkotika er umulig å nå, og at kriminalisering av bruk virker stigmatiserende. 

Myndighetene skal i stedet sette i gang forebyggende tiltak som LAR og utrede muligheter for 

nye tiltak basert på kunnskap og forskning.  

 

Skadereduserende tiltak har ikke bare en direkte livreddende funksjon, men lavterskeltilbud som 

brukerrom kan også bidra til at rusavhengige kommer i kontakt med hjelpeapparatet og slik får 

tilbud om et tilrettelagt tilbud. Bergen AUF mener det bør opprettes brukerrom og tilrettelegges 

for at heroinassistert behandling kan inngå som en del av dagens LAR. Behandlingen skal skje 

ved overvåket inntak under meget streng kontroll og oppfølging. I første omgang ønskes det å 

støtte opp forsøksprosjektet som foreslått av avdeling for rusmedisin i Helse Bergen.  

 

Den storbyen i Norge med færrest overdoser er Trondheim. De har et godt utviklet hjelpetilbud 

og de har opprettet et eget overdoseteam. Teamet rykker ut hver gang det meldes om en mulig 

overdose til AMK. Bergen AUF mener at de høye overdosetallene i Bergen er uholdbare og tror 
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at et overdoseteam kan være en av faktorene som vil kunne føre til nedgang. 

 

I dag er Bergen medlem av nettverket European Cities Against Drugs (ECAD). Organisasjonen er 

uttalt mot enhver form for skadereduserende tiltak og anser både LAR og brukerrom for å være 

«sniklegalisering av narkotika». Ettersom Bergen AUF ønsker en rekke skadereduserende tiltak 

velkommen og Bergen kommune allerede tilbyr et vidt spekter av disse, bør Bergen melde seg ut 

av ECAD og heller slutte seg til Frankfurtresolusjonens prinsipper om skadeforebygging. 

 

Et trygt hjem er ofte første steg mot et trygt liv. Bergen AUF mener det er uholdbart at byrådet 

ikke gjør alt i sin makt for å sørge for at alle mennesker i Bergen har en seng å sove i. Antall 

kommunalboliger er for lavt og vi mener at nye boliger som hovedregel bør opprettes i områder 

som ikke fra før har et belastet miljø. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at: 

 

 brukerstyrte behandlingstilbud, som for eksempel ABT, er gode supplement til den ordinære 

førstelinjetjenesten 

 det må opprettes et eget Overdoseteam i Bergen 

 Bergen kommune må ta i bruk forkjøpsretten for å sikre et tilstrekkelig antall boliger til 

rusavhengige 

 prosjektet Housing First som er et samarbeid mellom Bergen kommune og Husbanken må 

utvides 

 Bergen kommune må melde seg ut av ECAD og signere Frankfurtresolusjonens prinsipper 

om skadeforebygging 

 brukerrom hvor alle stoffer kan injiseres eller røykes bør opprettes i nærheten av større 

russcener 

 regjeringen skal gi tillatelse til Avdeling for rusmedisin i Helse Bergen å igangsette et 

forsøksprosjekt med brukerrom og heroinassistert behandling og det må åpnes for 

behandling med syntetisk heroin i LAR 

 behandling må erstatte fengselsstraff for bruk og besittelse av narkotika i tråd med 

portugalmodellen 

 de statlige tilskuddene til substitusjonsbehandling for narkotikaavhengige og oppfølging 

gjennom LAR må styrkes, slik at en reduserer dødstallene knyttet til narkotikamisbruk 

 

Oversendes bystyregruppen og årsmøtet i Hordalandarbeiderparti. 

 

Vedtak: Redaksjonskomiteens innstilling vedtatt. 

 

 

Det nye styret fikk fullmakt til å gjøre redaksjonelle endringer i uttalelsene. 

 

 
 

 

SAK 13 AVSLUTNING 
 

Marte M. Persen takket for fornyet tillit.  Hun takket dem som gikk ut av styret og hun takket 

årsmøtet og årsmøtefunksjonærer for et godt gjennomført møte. 

Møtet ble avsluttet med å synge Internasjonalen. 

 

Møtet slutt kl. 18.40 
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